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IMPORTANT
Aquest setmanari no accepta com a seues les opinions 
expressades pels col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua firma, ni es 
fa responsable de l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs 
agraeix totes les col·laboracions, però adverteix 
que els originals a les diferents seccions no podran 
sobrepassar les 25 línies de lletra Times New 
Roman (cp.12), excepte en el cas de partits 
polítics amb representació municipal que 
tenen assignat un espai fixe. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, cognoms, 
domicili, telèfon, fotocòpia del DNI de l’autor, o bé, 
en el cas d’entitats, del representant responsable. 
No s’admetran pseudònims. La direcció no es 
compromet a publicar les col·laboracions que 
arriben després del dimarts a les 13 hores.
Per correu electrònic:  
diariet@vinaros.org, usb, cd, i, en última 
instància, en paper. 
Els escr i ts que requerisquen resposta sols 
s ’admetrà un torn de rèpl ica.

Els portaveus dels tres partits que conformen l'equip de 
govern de Vinaròs, Enric Pla, Guillem Alsina i Domènec 
Fontanet, van comparèixer dimecres, una vegada tancats 
els pressupostos del Consell i la Diputació del 2017, per 
destacar els 16,5 milions d'inversió que rebrà la ciutat de 
Vinaròs en els propers anys. 
L'alcalde, Enric Pla, va explicar també que s'està retardant 
la presentació del pressupost municipal del 2017 a causa 
que no es va aprobar la ressolució definitiva de la concessió 
dels Fons EDUSI fins al 14 de desembre, a més de la recent 
aprovació dels comptes de les administracions provincial 
i autonòmica. Els comptes municipals del proper any es 
presentaran, per tant, en els primers dies del 2017, segons 
va destacar Pla. 
El primer regidor va destacar com a gran inversió la 
provinent precisament dels fons DUSI, de 5 milions –més 5 
que invertirà el consistori- a fer realitat amb projectes fins al 
2022, així com l'augment de subvencions de la Conselleria 
d'igualtat i Polítiques inclusives, aconseguint que es doblen 
les places públiques del centre de dia, noves places pel CRIS 
o que s'hagi garantit el pis tutelat per a malalts mentals. Pla 
també va assenyalar que la conselleria ha garantit les places 
públiques quan en un futur es construeixi la residència de 
la tercera edat. 
De la seva banda, el primer tinent d'alcalde, el socialista 
Guillem Alsina, va destacar unes altres d'aquestes properes 
inversions, com els 2,2 milions de la piscina municipal, 
més 500.000€ que invertirà l'ajuntament, el segellat de 

l'abocador, per 1,7 milions (durant 2017 i 2018) o els 3,2 
milions del centre de salut, pel qual hi ha pressupostats 
100.000 euros en el proper exercici. També va recordar 
els 220.000€ que rebrà Vinaròs dels Fons de Cooperació 
municipal o els 150.000€ dels POYS provinents de la 
Diputació. 
Domènec Fontanet, d'altra banda, va assenyalar que en el 
primer semestre del 2017 s'iniciaran les tan esperades obres 
del col·legi Jaume I, que tenen un pressupost de 4,2 milions. 
L'Ajuntament de Vinaròs, segons va informar Fontanet, ja té 
previstos 118.000 euros per a obres d'adequació en el camp 
de futbol del Cervol, on està previst construir aquest centre 
educatiu. Fontanet també va destacar que l'ampliació de 
l'IES Vilaplana també té en propers exercicis el compromís 
de la Generalitat. 
Va tancar la roda de premsa l'alcalde, Enric Pla, que va 
assenyalar que “és important haver mobilitzat aquesta 
important inversió, i crec que el balanç és raonablement 
positiu, però no obstant això els ajuntaments continuem 
tenint moltes deficiències i falta de finançament perquè hi 
ha moltes necessitats per cobrir”. Entre elles, va destacar 
que falten inversions de l'estat en la regeneració de la 
costa, que s'evidencien més quan hi ha temporal. “La 
defensa global de la costa amb un pla sistemàtic ha de ser 
una prioritat, i això va lligat a la construcció de l'espigó de 
defensa que va quedar pendent quan es van fer les obres 
del passeig, i hi ha també un gran dèficit de sorra a les 
platges”, va indicar.

L'equip de govern destaca una inversió de 16,5 milions 
en els pròxims anys a Vinaròs 
L’alcalde subratlla les inversions 
aconseguides de fons europeus, 
l’administració autonómica i 
provincial i lamenta que falten 
les estatals, especialment en la 
defensa de la costa

Redacció

Nota de la Redacció
Per descans de Nadal la setmana vinent no es publicarà 
el Setmanari Vinaròs. El pròxim número serà dissabte 7 de 
gener. La redacció us desitja un bon Nadal i un feliç 2017.

Ctra. N-340  Km.1052,50 - 12500 Vinaròs (Castellón) - Tel. 964 45 99 43 - info@consanpiscinas.com

¡Les desea Feliz Navidad
y un próspero año 2017!
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Redacció

ACTUALITAT

L'Ajuntament ha avançat la campanya de 
control de la processionària del pi, donat que les 
condicions climàtiques han estat propicies per 
al desenvolupament   de l'eruga. Des de principis 
de desembre els treballadors de la empresa 
Lokímica, adjudicatària del servei de desratització, 
desinsectació i desinfecció en el municipi de 
Vinaròs,, estan revisant i tractant els parcs i zones 
de responsabilitat municipal.
La campanya per al control i eliminació de la plaga 
de la processionària (Thaumetopoea pityocampa), 
inclou el tractament dels pins dels terrenys de 
titularitat pública i la inspecció de les parcel·les de 
propietat privada que, per les seves característiques, 
es considera que tenen un risc potencial.   Per al 
control de la processionària s'han utilitzat mètodes 
biològics, amb l'ús d'insecticides autoritzats a base 
de  Bacillus thuringiensis  (concretament  la cepa 
Kurstaki 32%. WP. (32 milions U.I./g).
Pel que fa a les zones privades, davant el risc que 

suposa la presència d'aquestes erugues i les bosses 
d'insectes per als ciutadans, es recorda que els 
propietaris de terrasses, zones verdes de domini 
particular, establiments, solars i altres terrenys de 
propietat privada, tenen la obligació de mantenir-
los en les degudes condicions d'higiene, seguretat, 
salubritat i ornat. En cas d'incompliment, 
l'ajuntament requerirà el propietari, sense perjudici 
d'execució subsidiària municipal si no es resol el 
problema.
El regidor de Medi Ambient, Jordi Moliner ha indicat 
que degut a les condicions climàtiques favorables, 
l'eruga ja ha començat a baixar dels pins, i per este 
motiu s'han hagut d'avançar els treballs de control 
d'aquesta plaga, sense esperar a l'època habitual 
que és a finals de gener o principis de febrer. 
Moliner insisteix en el fet que els propietaris de 
les parcel·les privades també han de tenir cura per 
evitar els riscos que provoca la processionària. “Des 
de la nostra regidoria estem treballant perquè la 

gent pugui passejar de forma tranquil·la amb els 
nens i mascotes que són els que més solen patir 
les conseqüències d'aquesta plaga, degut a que 
els pèls urticants que alliberen aquestes erugues 
poden provocar reaccions al·lèrgiques, irritació de 
pell i ulls, així com problemes respiratoris”.

L'Ajuntament de Vinaròs ha dut a terme la compra d'un nou 
automòbil que servirà per renovar la flota de tres vehicles i set 
motocicletes amb què compta actualment la Policia Local. 
Amb aquesta nova adquisició s'ha substituït un dels cotxes 
patrulla, el qual ja tenia 8 anys d'antiguitat. Aquest vehicle 
s'assignarà ara a la brigada d'Obres i Serveis. 
"Esta adquisició ha suposat una inversió de 20.300 euros, 
sent la millor oferta econòmica que es va rebre amb les 
característiques tècniques i extres requerits", ha explicat 
l'alcalde Enric Pla. 
Per la seua banda, Juan M. Doménech, intendent principal i 
cap de la Policia Local, ha explicat que "este nou vehicle, per 
la seua menor grandària i consum, serà de gran utilitat per al 
treball diari dels agents".

L’Ajuntament avança la campanya de control de la processionària
S’han utilitzat mètodes biològics, amb l’ús d’insecticides autoritzats, per al control i 
eliminació de la plaga

La Policia Local de Vinaròs renova la seua flota de vehicles
L’Ajuntament ha adquirit un nou cotxe patrulla, el que ha suposat una inversió de 20.300 euros

VINARÒS

AL REPOSTAR GASOLINA EN 
CARREFOUR, PRESENTANDO
LA TARJETA DEL CLUB 
CARREFOUR ACUMULAS UN 8% 
EN TU CHEQUE AHORRO

*  Descuento aplicable si la consola entregada funciona correctamente, no presenta daños ni partes rotas. La consola debe incluir un mando original, los cables de conexión
y no de serie legible en su totalidad. 
Promoción acumulable a otras ofertas. Solamente se canjeará una consola antigua por una nueva. Consulta condiciones en tienda.

Si traes tu PS4 o XBOXONE: 140€ de descuento
Si traes tu Wii U, PS3 o XBOX360: 60€ de descuento
Si traes tu 3DSXL, 3DS, PSVITA, Wii mini y Wii: 40€ de descuento
Si traes tu DSI XL, DSI, 2DS, PSP y PS2: 20€ de descuento

Compra cualquier CONSOLA y aprovecha el descuento al traer la antigua*

DEL 13 DE DICIEMBRE AL 8 DE ENERO

#navidear

PACK  PS4 Slim 500Gb
+ 2 Dualshock 4
+ Far Cry Primal
+ Assassin’s Creed Syndicate
+ Pes 2017

 P.V.P. 349€ -60€
 P.V.P. FINAL CON PLAN RENOVE

289€
* PVP si traes tu antigua consola PS3

EE AALL 88 DDEEE EENNNEERRRRROOOOEE AALL 888 DDDEE EENNNNNEEEERRRRRRRROOOO

Tu compra online

regalando miles
de aventuras

Exclusivo

PORTADA JUGUETES 2.indd   1 25/11/16   21:24

OFERTA VÁLIDA HASTA EL 8 DE ENERO 2017 

ABRIMOS DOMINGOS Y 
FESTIVOS EN DICIEMBRE 

EXCEPTO LOS DIAS 25 y 26.

De 9:00 a 22:00h.
DOMINGOS Y FESTIVOS 

 de 10:00 a 22:00h.
DÍAS 24 y 31 DICIEMBRE

de 9:00 a 20:00h.

HORARIO:

Ctra. Nac. 340a km.1.049
VINARÒS

OFERTA VÁLIDA HASTA EL 31 DE DICIEMBRE 2016 



4

24 desembre de 2016

ACTUALITAT

Redacció

Redacció

La Biblioteca Municipal proposa per a este Nadal 
dues activitats molt participatives: la decoració del 
seu arbre de Nadal i la posada en marxa d'una nova 
edició del Passallibres (o “Bookcrossing”). 
La primera iniciativa per adornar l'arbre es durà 
a terme entre el 19 i el 23 de desembre i per això 
es demana als usuaris que aporten un objecte 
nadalenc fet per ells. Els 50 primers participants 
rebran un petit detall en agraïment. 
"Es poden portar angelets, campanes, pinyes, 
boles, estrelles, corones, ninots de neu, targetes 
nadalenques, petits arbres o altres detalls relacionats 
amb les festes i els penjarem a l'arbre que decorarà 
la Biblioteca", ha explicat la seua directora Maite 
Arnau . 

D’altra banda, el regidor de Cultura, Joventut, 
Festes i Tradicions, Marc Albella, ha animat a tots a 
participar i ha comentat que aquest any també hi 
haurà algunes novetats en el "Passallibres" que s'ha 
preparat per a l'ocasió com una forma d'incentivar 
la lectura. 
"La Biblioteca repartirà aquestes festes 100 obres 
per a joves i adults identificades amb una etiqueta 
amb el nombre de Bookcrossing i l'accés a la web on 
es podrà fer un seguiment del recorregut de cada 
exemplar", ha assenyalat. 
Cada llibre estarà dins d'una bossa de plàstic 
identificativa de la campanya per protegir-los i 
evitar que es facin malbé. A més, els vinarossencs 
podran col·laborar en esta campanya alliberant 

llibres propis en diferents punts de la localitat. Els 
que s'animen a fer-ho poden sol·licitar a la mateixa 
Biblioteca les bosses i els codis per identificar els 
llibres. 
El primer "Pasallibres" de la Biblioteca de Vinaròs 
es va posar en marxa el 2011 i es planteja com un 
club de lectura sense límits geogràfics, on s'alliberen 
llibres en llocs públics (arbres, bancs, portals, places, 
escultures o edificis) per intercanviar-los i compartir 
les sensacions que provoca la seua lectura.

“Bookcrosing” i un arbre de Nadal participatiu a la Biblioteca Municipal de Vinaròs
Durant estes festes els usuaris de la Biblioteca podran ajudar a decorar l'arbre 
de Nadal i també participar en una nova campanya de "Bookcrossing".

Entre el 12 i el 18 de desembre la Policia Local de 
Vinaròs ha realitzat una campanya per al control 
de la taxa d'alcohol i la presència de drogues a 
conductors. 
Per part de la Direcció General de Trànsit (DGT) 
es va instar a tots els ajuntaments a adherir-se a 
esta iniciativa, sent la participació de les policies 
locals un aspecte important per a la conscienciació 
ciutadana respecte del consum d'alcohol durant la 
conducció. 

Per això la Policia Local de Vinaròs va dur a terme 
controls durant una setmana, en torns de matí, 
tarda i nit, arribant a realitzar un total de 158 
controls d'alcoholèmia i 5 test de drogues, amb 
els següents resultats: 
Positiu administratiu per alcohol --- 2 denúncies 
Positiu penal per alcohol --- 1 diligència judicial 
Positiu administratiu per drogues --- 5 denúncies 
Aquests resultats llancen una estadística d'un 
1'89% de positius en alcohol en el total de 

conductors controlats i d'un 100% de positius en 
drogues del total de conductors controlats.

La Policia Local de Vinaròs participa en la campanya per al control 
d'alcohol i drogues de la DGT 

Redacció

L'alcalde Enric Pla va assistir aquest 14 de desembre 
a València a la signatura del Pacte per la Salut 
Mental, un esdeveniment on també va estar 
present la consellera de Sanitat, Carmen Montón, 
la vicepresidenta i consellera d'Igualtat i Polítiques 
Inclusives, Mónica Oltra, i el mateix president de 
la Generalitat Valenciana, Ximo Puig, així com 
representants de diversos ajuntaments i entitats. 
A través d'aquest acord es posa en marxa un pla 
ampli de caràcter autonòmic que busca no només 
millorar l'atenció en la salut mental, sinó també 

recuperar la dignitat d'aquests malalts. Vinaròs ja 
ha presentat les seves demandes respecte a aquest 
tema per millorar el servei que s'ofereix als pacients 
a l'Hospital Comarcal. 
"El Servei de Salut Mental de l'Hospital de Vinaròs 
no disposa d'una unitat d'ingressos aïllada i això 
complica molt alguns casos, que han de derivar-
se a Castelló o a altres localitats. És una necessitat 
que tenim i així li ho hem fet saber a les conselleries. 
Esperem que amb aquest pla milloren estes 
circumstàncies", ha assenyalat Pla.

L’alcalde, Enric Pla, assisteix a València a la signatura del Pacte per la Salut Mental
Aquest acord busca posar en marxa un pla autonòmic per millorar l’atenció dels pacients
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Este divendres l'alcalde 
de Vinaròs, Enric Pla, 
juntament amb altres 
vuit alcaldes del Baix 
Maestrat, han mostrat el 
seu suport a l’associació 
Ateneu de Dany Cerebral 
Adquirit amb la renovació 
del conveni anual de 
col·laboració. 
La signatura del document 
s'ha dut a terme a l'Antiga 
Escola de la Mar Irta de 
Benicarló, seu comarcal 
del servei que presta esta 
entitat des de fa 8 anys, 
la qual rep una aportació 
econòmica dels diferents 
consistoris que participen 
en el programa. 
Este es centra en ajudar 
els afectats i afectades 
per dany cerebral adquirit 
i les seues famílies. A 
hores d'ara l'Associació 
atén 28 persones dels 
municipis del nord de 
Castelló, que d’esta 

manera tenen suport 
psicosocial i serveis de 
fisioteràpia i logopeda, 
així com accés a tallers i a 
transport adaptat. 
"Creiem que és un 
projecte que hem de 
seguir finançant, ja que 
contribueix a millorar la 
qualitat de vida d’estes 
persones", ha explicat Pla. 
A més de Vinaròs, la resta 
de municipis presents a 
l'acte han estat: Benicarló, 
Peníscola, Alcalà de 
Xivert, Càlig, Sant Mateu, 
Sant Jordi, Cervera i Catí. 
Rogelio Tena, 
vicepresident de l'Ateneu 
Castelló ha agraït la 
implicació dels diferents 
municipis i ha expressat el 
seu desig en que aquesta 
col·laboració sigue cada 
vegada més estreta, ja 
que les necessitats de la 
zona així ho requereixen.

Vinaròs i altres vuit ajuntaments renoven el conveni 
amb l’associació Ateneu de Dany Cerebral Adquirit 

La signatura del document s’ha dut a terme a l’Antiga Escola de la Mar Irta de Benicarló

C/ Sant Francesc, 62
VINARÒS
Tel. 964 82 60 70

Bon Nadal
i  Feliç 2017 !
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Redacció

La concejalía de Obras y Servicios 
del Ayuntamiento de Vinaròs ha 
instalado el primer parque infantil 
en la costa turística sur de la 
localidad. El parque, que consta de 
tres elementos como un tobogán, 
un columpio y un muelle, está 
concretamente en la zona conocida 
como Cala Puntal, en unos terrenos 
propiedad del consistorio. Para 
ello, se ha realizado una inversión 
que ronda los 14.000 euros más el 
coste que supone realizar la solera 
de hormigón, como informó ayer 
el concejal socialista del área de 
Obras y Servicios, Guillem Alsina. 
Este nuevo parque infantil era una 
de las peticiones que los vecinos 
de la zona realizaron el pasado 
verano en una de las reuniones 

ciudadanas que convoca el equipo 
de gobierno, como destacó Alsina. 
“Nos explicaron que había niños 
que para jugar en un parque 
tenían que desplazarse hasta el 
casco urbano, y atendimos su 
solicitud tras encontrar un terreno 
adecuado para su instalación”, 
explicó Alsina. 
En esta zona turística sur también 
se ha realizado la solera para los 
contenedores de residuos, que era 
otra de las peticiones vecinales en 
esta reunión. “Nuestra intención a 
través de estas reuniones vecinales 
es ir poco a poco llegando a 
zonas con las solicitudes que nos 
transmiten los ciudadanos, que 
son quienes mejor conocen las 
deficiencias y necesidades que 

requieren”, indicó. 
En la costa norte, Alsina explicó que 
desde el Ayuntamiento de Vinaròs 
también se está buscando desde 
hace tiempo un terreno donde 
ubicar un parque infantil pero 

ningún solar municipal se adapta a 
los requisitos para su construcción. 
“Continuaremos buscando y 
preguntando a propietarios si nos 
pueden ceder un terreno para 
realizarlo”, concluyó.

El Ayuntamiento de Vinaròs instala el primer parque infantil en la costa sur

EMILI FONOLLOSA
Las respectivas administraciones 
han comenzado a movilizarse 
para salvar las pinturas rescatadas 
durante La Llum de les Imatges 
de las paredes externas de la 
Arciprestal, cuyo deterioro avanza 
sin pausa, a pesar de su reciente 
restauración.
La visita a Vinaròs del conseller 
de Educació i Cultura Vicent 
Marzá ha dado pie ahora a una 
inspección realizada a cargo de 
Josep Lluís Gil, director técnico 
de Bienes Muebles de la Dirección 
Territorial de Educación y Cultura. 
Tras esta última visita, el alcalde 
Enric Pla y el concejal de Cultura 
Marc Albella han acordado con el 
párroco mosén Emili Vinaixa que 
los servicios técnicos municipales 
realicen un informe exhaustivo, 
que derivarán a la administración 
autonómica para que tome las 

medidas más oportunas, según ha 
avanzado Albella. 
Gil en su visita a Vinaròs, pudo 
hacer una evaluación visual del 
estado en que se encuentran 
estas pinturas, que son únicas en 
la Comunidad Valenciana por sus 
dimensiones, según los técnicos 

que las restauraron. La visita se 
hizo en compañía de Pla, Albella 
y Vinaixa.     Además, también 
estuvo observando los trabajos de 
restauración que se están llevando 
a cabo en la Casa de la Vila.   La 
visita a este antiquísimo edificio, 
el inmueble civil más antiguo del 

casco urbano de Vinaròs, sirvió para 
supervisar cómo se han llevado 
a cabo las obras de restauración. 
Albella destacaba que Gil mostró 
especial atención por la ventana, 
el elemento más característico de 
la Casa de la Vila y que ha sido lo 
último en restaurarse.

Vinaròs elaborará un informe sobre el deterioro de las pinturas de la Arciprestal
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ACTUALITAT

La mostra fa un repàs per aquestes 4 dècades de l'associació veïnal i consta de 37 panells

Redacción

La junta de la fiesta de Nª Señora de Luz les desea feliz navidad y 
prospero año nuevo.  Les comunica que las papeletas de loteria 
comprendidas entre 8701-8760 quedan anuladas.

Benicarló ha conseguido este año 198.341 euros 
en subvenciones de la Generalitat para facilitar 
la contratación de personas con dificultades de 
acceder al mercado laboral, por tan solo 70.000 
euros que ha logrado Vinaròs. El portavoz del PP 
de Vinaròs, Juan Amat dio ayer a conocer este dato 
estadístico para criticar las gestiones realizadas 
por el equipo de gobierno en materia de empleo, 
asegurando que “alguien no está haciendo su 
trabajo”. Amat recordó que ambas localidades 
tienen una cantidad de población muy similar, 
con más paro en Vinaròs, con 1050 personas 
sin empleo por las 874 de Benicarló. El hecho 
de que la población vecina haya conseguido 
más subvenciones significa, para Amat, “que el 
Ayuntamiento de Vinaròs no se entera ni de las 

posibilidades que ofrece la Conselleria para que se 
beneficien sus ciudadanos, porque incluso algunas 
de las ayudas a las que se podía optar ni se han 
solicitado teniendo posibilidades de obtenerlas”.
El portavoz popular explicó que esta diferencia 
económica es debida a que Vinaròs tan solo obtuvo 
una ayuda del Emcord –para la contratación de 
personas en desempleo de larga duración- de 
40.000 euros mientras que Benicarló obtuvo 
116.729 euros, mientras que en otro programa 
también destinado a personas en paro de larga 
duración “Vinaròs podía haberla pedido porque 
cumplía los requisitos pero no lo hizo y Benicarló 
obtuvo 59.112 euros”. 
“La comparativa entre ambas localidades no 
se aguanta. Los resultados para Vinaròs son 

paupérrimos y esto es inadmisible, porque Vinaròs 
tenía las mismas posibilidades de obtener como 
mínimo la misma cuantía de ayuda”, señaló Amat
El portavoz popular también recordó que el equipo 
de gobierno anunció en noviembre de 2015 que 
iba a realizar un estudio de viabilidad para poner 
en marcha el centro especial de empleo del Pou de 
Mangrano y que este estudio “aún no se ha hecho, 
por lo que no será posible que este centro especial 
de empleo sea una realidad en 2017”.

El PP de Vinaròs acusa al equipo de gobierno 
de “no hacer su trabajo en materia de empleo”
Amat dice que mientras Vinaròs ha obtenido 70.000€, Benicarló 198.000
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Compromís al Senat ha lamentat la 'opacitat' amb 
la que actua el govern central davant el fracàs 
que ha suposat el projecte Castor, un projecte 
energètic d'emmagatzemament de gas que va 
generar mig miler de terratrèmols a les voltants 
del Delta de l'Ebre.
Per al senador per Castelló, Jordi Navarrete, "que 
quatre mesos després tan sols ens hagen facilitat 
uns informes tècnics del Ministeri d'Agricultura, 
Alimentació i Medi Ambient referides a la 
Declaració d'Impacte Ambiental i No la remissió 
del resultat de les auditories dels costos de 
construcció i el seu efecte en la tarifa del gas, 
reclamades pel sector energètic, l'Associació 
Espanyola del Gas (Sedigas) i l'Associació 
Espanyola de la Indústria Elèctrica (UNESA) arran 
de l'extinció de la concessió del Projecte Castor 
i els seus posteriors efectes, deixa a entreveure 
que o be existeixen irregularitats o que aquests 
documents no existeixen". El Govern tenia 
com a data límit per a facilitar els documents a 
Compromís el passat 7 d'octubre.
"Seria", segons l'opinió de Compromís "una 
constatació més de que el projecte es va tramitar 
de manera imprudent, tant pel que fa als requisits 
mediambientals, en la seua autorització i, el que 

ens sembla més greu en un context de crisi com 
l' actual, de possible mal ús dels diners públics, 
que es va acabar pagant amb una diligència 
exemplar tot i que entitats del sector energètic 
van alertar que determinades inversions no van 
tenir un procés de contractació pública, amb les 
garanties de lliure concurrència, preu, igualtat 
i millor oferta, de manera que la valoració de 
les indemnitzacions va poder no ser justa", 
assenyala. 
El mateix Defensor del Poble ja va manifestar els 
seus dubtes per la possible falta de diligència 
en el pagament a la concessionària després 
de la renúncia a unes instal·lacions que havia 
construït i sense que s'hagués constatat encara 
que la planta és operativa.
En aquest context, la Direcció General de 
Política Energètica i Mines va emetre un informe 
"alarmant", que constatava la "lleugeresa" i 
"falta de diligència" en el pagament a l'empresa 
promotora Escal UGS, sense que s'hagueren 
depurat les eventuals responsabilitats en què 
pogués haver incorregut. "Ningú ens ha explicat 
com es va decidir el pagament de la inversió, 
si procedia o no la indemnització, si la planta 
era operativa, o si hi va haver alguna mena de 

negligència en aquest nefast episodi per a les 
nostres comarques del nord de Castelló i sud de 
Tarragona, i no sembla que ho vulguen fer", ha 
afegit Navarrete.
La coalició, a través dels seus senadors Jordi 
Navarrete i Carles Mulet, han traslladat 
desenes d'iniciatives davant d'aquest cas 
"que demostra que PSOE i PP han tingut una 
actitud condescendent amb l'empresa i els 
diners públics. Sempre de forma presumpta 
però envoltada d'irregularitats i falta de 
transparència". A aquestes alçades de l'any 
segueix sense conèixer-se l'informe de l'Institut 
Tecnològic de Massachusetts (MIT) encarregat 
pel Govern malgrat ja disposar de dos informes 
d'organismes anàlegs espanyols com l'Institut 
Geogràfic Nacional i l'Institut Geològic i 
Miner que van deixar clar que els treballs 
d'emmagatzematge van activar la falla, van 
generar sismicitat i eren perillosos.
"Davant el silenci del Govern del PP sobre 
el passat, present i futur de Castor, anem a 
reclamar nous documents, l'informe d'Enagás 
sobre l'estat de les instal·lacions rebudes i 
reiterarem aquests documents, ja que qui oculta, 
alguna cosa amaga", ha conclòs.

En una resposta donada pel Govern Central a 
una pregunta escrita presentada des del Senat 
pel senador territorial de Compromís, Carles 
Mulet, sobre quines previsions a curt, mitjà i llarg 
termini existeixen tant per a la N232 com per a la 
A68, es deixa clar que les úniques previsions del 
Govern "són les reflectides en els pressupostos 
generals de l'Estat, destacant que en 24 de juny 
del 2016 es va licitar el contracte d'obres per al 
condicionament de la carretera N-232 en el tram 
Barranc de la Bota-Masia Torreta per import de 
68,8 milions d'euros". 
Mulet exposava en l'argumentari de la seua 
pregunta, que les obres de millora de la N232 
que discorre en territori aragonès es troben 
paralitzades des del 1994 en bona part del 
tram, amb actuacions puntuals i limitades. Les 

consignacions pressupostàries per als trams en 
el terme municipal de Morella per al 2016 (als 
quals ara fa esment el Govern) "són insuficients 
i purament testimonials, i fora d'elles, no hi ha 
cap previsió per avançar a la resta del territori 
valencià per aconseguir transformar aquest 
vial en l'esperada A68, fet corroborat ara amb 
aquesta resposta".
El senador de Compromís va visitar recentment 
la Demarcació de Carreteres de l'Estat del 
Ministeri de Foment a València per conèixer el 
futur de l'A68, on va poder confirmar que “només 
tenen un disseny primari de per on hipotèticament 
podria anar, sense cap tipus de detall. Es dóna a 
entendre que possiblement discorreria per on 
ara ho fa la N232, però sense garanties reals en 
el temps, sense pressupostos ni termini tan sols 

bones paraules cap a les autoritats comarcals dels 
territoris afectats". Aquest vial hauria de tenir uns 
370 quilòmetres i només té construïts en l'actualitat 
com a autovia uns 70. La A68 ha de discórrer per 
Castella Lleó, La Rioja, Aragó i, presumiblement, al 
País Valencià on el tram entre Valdealgorfa (Baix 
Aragó) i Vinaròs, d'uns 110 km, encara està pendent 
d'estudi informatiu. Des que el 2009 el Ministeri va 
anunciar que seria probablement el seu traçat per 
territori castellonenc, fins a la data, no s'ha fet res. 
Aquest vial és d'importància vital per al Maestrat, 
els Ports i pel Baix Aragó però, de nou, cap previsió 
a curt o llarg termini.
Mulet defensarà la setmana que ve al Senat 
mitjançant una esmena a una moció d'ERC, 
inversions per a la N232 i el desbloqueig de la 
A68

ACTUALITAT
Compromís denuncia que el Govern no facilita les auditories del Projecte 
Castor i intueix 'irregularitats'

Redacció

Compromís critica que el Govern Central no tinga previsions 
per a la N232 / A68 ni a curt ni llarg termini
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saturday
oct . 31

DOORS OPEN 9PM
AT ELM STREET 13  |  SPECIAL GUEST : FRANKENSTEIN

www.cvfaunivet.es

T. 964 82 95 48
C/ Obispo Lasala Nº 27, 

Vinaròs 12500 Castellónwww.cvfaunivet.es Vinaròs
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URGENCIAS: 
647 882 191

Felices fiestas
y próspero, 

año nuevo
2017

les desea, 
Clínica Veterinaria

Faunivet 

ACTUALITAT

Este dimecres s'ha presentat l'oferta de cursos 
del Casal Jove per al primer trimestre de 2017, en 
la qual s'inclouen novetats importants, tal com 
ha anunciat el regidor de Cultura i Joventut Marc 
Albella. 
La programació arrencarà este 21 de gener amb 
un curs gratuït de tècniques d'estudi i estratègies 
d'aprenentatge per a joves a partir de 12 anys 
i continuarà al febrer amb un curs de Body Paint 
enfocat en els Carnestoltes. 
A més, com ja ve sent habitual es realitzarà un curs 
de formació bàsica en higiene alimentària per a 
desocupats i un altre curs de monitor de temps 
lliure que s'impartirà els dissabtes de març a juny, 
amb un màxim de 35 places i un preu subvencionat 
de 120 euros. 
No faltarà tampoc el curs de Community Manager 
avançat, gratuït i dirigit a persones desocupades a 
partir de 16 anys, ni els tallers del grup de teatre, de 

ballet i de robòtica que es van iniciar este any i que 
continuaran en el següent. 
Entre les principals novetats per 2017 destaca el 
curs d'iniciació a la llengua de signes que impartirà 
la Federació de Persona Sordes de la Comunitat 
Valenciana (FESOR) i que està homologat. 
"Tindrà un preu de 60 euros i s'espera que les 
persones que inicien aquesta formació puguen 
continuar amb altres cursos de nivells més avançats 
en propers trimestres", ha explicat Albella. 
D'altra banda també arrencarà una important 
aposta de la regidoria de Joventut i Cultura, el Glee 
Club, un projecte coral que combina cant, dansa 
i interpretació i que representa una innovació en 
tota la comarca. 
Les classes es duran a terme tots els dijous de 18:00 
a 20:00 hores i estaran dirigides pels integrants de 
l'empresa d'arts escèniques Girigall: Olga Culicova, 
Nacho Nebot i Marta i Domi Roig. Nebot, present a 

la roda de premsa, ha dit que està molt il·lusionat 
amb aquest projecte i ha convidat a les persones 
majors de 12 anys a participar.
"Volem transmetre la nostra experiència a 
l'escenari, que la gent estigue còmoda, guanye 
confiança, aprengue a cantar i a llegir partitures, 
però sobretot l'objectiu és divertir-nos junts", ha 
assenyalat Nebot. 
El primer curs de Glee Club es durà a terme de març 
a juny i tindrà un preu aproximat de 20 euros. En 
els propers dies es repartiran cartells informatius a 
la localitat i es faran presentacions del projecte en 
els principals centres educatius de la zona.

El Casal Jove agrega el Glee Club i la llengua de signes 
a la seua oferta de cursos per a 2017
També es duran a terme altres tallers orientats a joves aturats en diverses àrees educatives

Redacció

El regidor de Comerç, Domènec Fontanet, ha 
anunciat per al proper any la realització d'un 
mercat de la cervesa artesana i ha avançat 
que tornarà el Mercat de Nadal.
Quant al primer mercat de la cervesa 
artesana, va destacar que tindria lloc a 
mitjan mes de juliol, que constarà de 8 

parades disposades a la Plaça Sant Valent, 
en horari de 18 a 24 hores. Els interessats 
podran cursar la sol·licitud de l'1 al 31 de 
maig a l'Ajuntament de Vinaròs.
A més, va assegurar que hi haurà el proper any 
Mercat de Nadal, una de les reivindicacions 
dels partits de l'oposició. Seran 10 dies de 

mercat nadalenc –de l'1 al 10 de desembre-, 
hi haurà un total de 10 parades, i el lloc de 
celebració serà també a la Plaça Sant Valent. 
Els productes que es podran exposar seran 
els d’alimentació tradicionals de Nadal, com 
a torrons i altres dolços i també decoració 
nadalenca.

El regidor de Comerç anuncia un mercat de la cervesa artesana per a juliol de 2017 i el retorn del mercat de nadal
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ACTUALITAT

Els Socialistes de Vinaròs, inicien una nova etapa. La 
renovació per complet de la seva executiva, dóna 
el tret de sortida a aquest nou camí que l’agrupació 
de Vinaròs encara amb unitat, fortalesa i amb 
vocació de treball permanent per la ciutadania.
Jordi Romeu, qui ha estat al capdavant d’aquesta 
agrupació durant 4 anys, ha donat pas a Eduard 
Barberà com a nou secretari general en una àmplia 
executiva de 18 membres, (7 dones i 11 homes) 
que dóna la benvinguda a noves cares en els 
càrrecs orgànics d’aquesta agrupació i recupera a 
peces del socialisme vinarossenc.
En paraules del nou secretari general, Eduard 
Barberà “Ara toca mirar cap al futur, ja que estem 
davant d'un dels moments més complicats per aquest 
partit a nivell estatal”. Barberà afegia que “militar al 
PSPV-PSOE pot ser no està de moda, però nosaltres 
tenim una història, una història on Vinaròs, avui per 
avui, és un exemple de qui ha provocat els majors 
avenços, començant per Ramon Bofill, continuant 
per Jordi Romeu i ara mateix amb Guillem Alsina al 

capdavant i el seu grup municipal.”
Barberà, ha incidit en la necessitat de recuperar el 
pes que aquesta agrupació ha tingut durant molts 
d’anys més enllà de l’àmbit local, per això animava 
a “ treballar i viatjar allà on faigue falta per reafirmar 
la vocació comarcal, provincial, autonòmica i estatal 
de la nostra agrupació.” 
Jordi Romeu, qui ha donat el relleu en aquesta 
assemblea, mostrava la seva satisfacció pel relleu 
que s’ha produït i afegia que “estem en un moment 

que requereix de decisions valentes, i aquesta 
executiva neix amb vocació d’assumir grans reptes 
i ser testimoni de noves fites que han d’ocórrer a la 
nostra ciutat amb el segell socialista per bandera”
El nou secretari general de l’agrupació de 
Vinaròs, tancava el seu discurs incidint en un dels 
aspectes que, segons ell, han de ser un dels pilars 
fonamentals d’aquest mandat: “la unió executiva, 
grup municipal i militància ha de ser total. Si som 
capaços de demostrar que anem tots de la ma, que 
hi ha comunicació i confiança, el altres partits i la 
ciutadania entendran que tenim força. El nostre 
interès és i ha de ser, tirar aquesta casa endavant i 
recuperar aquestes sigles que són les que han aportat 
els majors canvis a tot el país. Les del PSOE.”

La llista al complet de la nova executiva és la següent

:
PRESIDENT: Lluis Felip Miralles
SECRETARI GENERAL: Edu Barberà 
VICESECRETARIA GENERAL: Fernando Juan 
SECRETARI D'ORGANITZACIÓ I ACCIÓ ELECTORAL: 
Luís Sanchez
VICESECRETARIA D'ORGANITZACIÓ 
(DINAMITZACIÓ, MILITANCIA I  EDUCACIÓ) :  Sefa 
Miralles
SEC. ADMINISTRACIÓ: Maria Cano
SEC. COMUNICACIÓ: Pau Romeu
SEC. POLÍTICA INSTITUCIONAL: Jordi Martí
SEC. DESENVOLUPAMENT LOCAL, OCUPACIÓ I 
ECONOMIA:  Agustí Guimerà 
SEC. CULTURA I FESTES: Ana Rosa Escuín
SEC. SERVEIS A LA CIUTADANIA I ESPORTS : José 
Chaler 
SEC. JOVENTUT: OSCAR CATALÀ 
SEC. POLÍTICA MUNICIPAL: Guillem Alsina
SEC. AGRICULTURA: Pepe Fort
VOCAL : Begoña López  
VOCAL : Maria Angeles Bofill
VOCAL: Marc Albella  
VOCAL: Luisa Falcó.

El PSPV-PSOE de Vinaròs renova per complet la seva executiva i inicia una nova etapa
L’assemblea del Socialistes de Vinaròs acorda  per unanimitat la renovació de l’executiva així com la secretaría general del mateix

Redacció

www.vinarosnews.net

www.vinarosnews.net
Seguiu al Vinaròs.News 
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CICLES
FANDOS
Venta y reparación de Bicicletas

Avda. Tarragona,21
12500 Vinaròs l Castellón
964 453 660

636 542 171
ciclesfan2@hotmail.com

CICLES
FANDOS
Venta y reparación de Bicicletas

Avda. Tarragona,21
12500 Vinaròs l Castellón
964 453 660

636 542 171
ciclesfan2@hotmail.com

De Lunes a Viernes de 8.30 a 

17.30h, Viernes y Sábados todo 

el día con servicio de cenas, 

Domingos de 8.30 a 20.00h

Menú Fin de Año

Avd. Barcelona, 12
(antigua Casa Encarna) 
12500 VINARÒS 
Tel. 964 45 02 09 
Movil 692 87 69 69

35 €

Entrantes
Carpaccio de bacalao
Gambas a la plancha

Torrada de foie y cebolla caramelizada
-/-

Plato a elegir
Entrecot a la plancha
Solomillo a la plancha

(salsa roquefort o pimienta opcional)
Lenguado a la plancha

(salsa almendra opcional)
Atún a la plancha

(salsa puerros opcional)
-/-

Postre a elegir: 
Tarta de Navidad
Flan de Naranja

-/-
Café · Cava · Uvas

Música a 
cargo de

Cristian dB

Bodega:
Viña del Oja

(Rioja alavesa)

¡ Felices
   Fiestas !¡Felices

 

Fiestas!

RESERVAS: 638 820 851  

Entrantes
Carpaccio de bacalao
Gambas a la plancha

Torrada de foie y cebolla caramelizada
-/-

Plato a elegir
Entrecot a la brasa
Solomillo a la brasa

(salsa roquefort o pimienta opcional)
Lenguado a la plancha

(salsa almendra opcional)
Atún a la plancha

(salsa puerros opcional)

MENÚ FIN DE AÑO
Postre a elegir: 
Tarta de Navidad
Flan de Naranja

-/-
Café · Cava · Uvas

y Cotillón
Música a cargo
de Nando Sensacions
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ACTUALITATAL SEU SERVEI DESDE 1990
MUNTATGES COMPLETS ALIMENTACIÓ I HOSTALERIA

CAMBRES FRIGORÍFIQUES - TÚNELS CONGELACIÓ
BALANCES I BÀSCULES ELECTRÓNIQUES

EXTRACCIONS DE FUMS I COMPLEMENTS INDUSTRIALS
SERVEI TÈCNIC PROPI

www.figuerasrefrigeracio.com - info@figuerasrefrigeracio.com

Bones festes i un molt feliç 2017!

Los 15.000 afiliados del PP de la provincia de Castellón 
han elegido a los 47 compromisarios que representarán 
a la provincia en el 18 Congreso Nacional del Partido 
Popular que se celebrará en Madrid los días 10, 11 y 12 
de febrero. A través de un proceso democrático con 
urnas en las sedes, cualquier afiliado podía presentar 
su candidatura para que el resto de afiliados votara.
Vinaròs contaba con un compromisario y para el 
mismo ha sido elegido Lluis Gandía Querol. La mesa 
de votación, instalada en la sede local el lunes por la 
tarde, fue presidida por Juan Bautista Juan, presidente 
local, con Elisabet Fernández como secretaria y 
Enrique Chaler como vocal.

Lluis Gandía, elegido 
compromisario por 
Vinaròs al Congreso Nacional

Vols experimentar el que es sent 
al reversionar hits musicals 
amb el teu propi estil?
Estàs preparat per a mostrar 
a la gent tot el talent 
que tens a dintre teu?  

Informació:
A partir de 12 anys
Dates: dijous del 2 de març al 15 de juny. 
Horari: 18.00 a les 20.00 h.
Preu: 20€

Inscripció:
Casal Jove. C/Carreró
dij-div. 09:00 a 13:00 h / 17:00 a 21:00 h
dis. 09:00 a 13:00 h / 16:00 a 21:00 h
casaljove@vinaros.es

Una nova experiència musical i actoral aterra a la nostra ciutat
Un espai que no entèn d'etiquetes, sinò de passió, talent i art.

Benvingut al
Glee Club

Glee Club
Vinaròs
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ACTUALITAT

El PP de Vinaròs ha exigido al alcalde Enric Pla “que 
devuelva inmediatamente los 469,57 euros que el 
Ayuntamiento de Vinaròs ha pagado por el vuelo y 
el hotel en Bruselas”, ciudad a la que asistió a una 
jornada sobre el TTIP en el Parlamento Europeo. El 
portavoz adjunto, Lluis Gandia, mostró una carta 
de respuesta de la presidencia de este parlamento 
que indica que “el evento del 20 de octubre fue 
una jornada organizada por determinados grupos 
políticos dentro del Parlamento Europeo, y no un 
evento organizado por uno de los organismos 
oficiales del Parlamento Europeo”.
Gandía señaló que este documento “desmonta las 
afirmaciones de Pla” y exigió que “ante la mentira 
de un Alcalde que ha mantenido siempre que el 

acto era oficial y organizado por la Unión Europea, 
una vez se ha demostrado que mintió, devuelva a 
las arcas municipales los 469,57 euros que costó 
el avión y la noche de hotel para asistir a un acto 
organizado por su partido y que han pagado todos 
los vinarocenses”.
El edil popular también exigió que el primer edil 
“pida disculpas a todos los vinarocenses por 
engañarlos en el pleno del 27 de octubre cuando 
afirmó que la invitación estaba realizada por el 
Parlamento Europeo”.  
Por su parte, el alcalde, Enric Pla, contestó ayer al 
respecto que “ya quedó lo suficientemente claro 
que la convocatoria de una cumbre pública de 
ciudades era un acto público al que teníamos que 

acudir”. “Este tipo de asistencias del Ayuntamiento 
es lo que luego nos permite tener conocimiento 
y ayudas en muchos temas, y para mí son mucho 
menos razonables las cenas que estando el PP en 
el gobierno realizó con técnicos o la asistencia 
masiva a determinadas fiestas de pueblos amigos”. 
“El PP no tiene argumentos y solo le interesan 15 
minutos de gloria”, concluyó.

El portavoz adjunto del PP de Vinaròs, Lluis 
Gandia ha resumido en diez negativos puntos 
los 18 meses del equipo de gobierno al frente 
del Ayuntamiento de Vinaròs. Así, como 
balance, Gandia ha destacado en primer lugar 
"la subida de salarios de los ediles" y el ser el 
equipo de gobierno “con más dedicaciones 
de la historia de Vinaròs”. En segundo 
lugar destacó “la subida de impuestos que 

realizaron con el IBI y la reducción de las 
bonificaciones a locales comerciales”. Aseguró 
también que “se ha impuesto la censura en 
el apartado de opinión del Diariet”, que no 
se presentado la auditoría que se anunció 
como prioritaria y “el contrato irregular que 
se ha realizado para la gestión del Vinalab, 
con reparos de los técnicos”. Señaló además 
que “no hay plan de emergencia social y 

dimitió en su día la concejala del área”, que 
“se han realizado viajes improductivos al 
extranjero” o la “pérdida del taller de empleo 
y la reducción de subvenciones en empleo 
comparados con otras poblaciones similares”. 
Por último, destacó “el fracaso de la concejalía 
de participación ciudadana” y las “decisiones 
arbitrarias del equipo de gobierno en temas 
como el bar de la ermita y la piscina municipal”.

El PP pide al alcalde que devuelva 469€ de un viaje a Bruselas 
Gandia muestra una respuesta de la presidencia del Parlamento Europeo que dice 
que “era un evento organizado por determinados grupos políticos” y Pla asegura 
que era una cumbre pública de ciudades

Redacción

El PP resume en un decálogo negativo el año y medio del equipo de gobierno
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Emilio vuelve a cargar la despensa 
de rovellons

Practicant acrosport en la classe d'Educació Física del CEIP Assumpció, 
més a www.assumpcio.es

Cáritas Interparroquial de Vinaròs arreplega una gran quantitat d’aliments  per a què les famílies desfavorides puguen tenir també uns bons nadals. Els lots es preparen al saló parroquial de Santa Magdalena.
Amb la 
cistella 
de Nadal 
a punt

Belia

San Francisco, 51
v i n a r ò s

T. 964 451 861

¡Feliz Navidad!
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Bon Nadal!
Urgencias 24 horas 
659 211 372

www.veterinariosanfranciscovinaros.com

Síguenos en:

FELICES
FIESTAS

Entrega de lotes de Caixa Vinaròs

Entrega de lotes en la asociación López Dóriga

La Coral García Julbe actuó en la Residencia Hogar San Sebastián

Por tu trayectoria, tu esfuerzo de superación y 
ante todo por la motivación que transmites por el 

deporte #hazdeldeportetuvida# te queremos
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Festival de Nadal de La Alianza, con participación de la orquesta infantil y alumnos de iniciación de la escuela de música. E.Fonollosa

El CEIP Assumpció 
acaba d'editar i repartir 
entre el seu alumnat i 
famílies l'edició 41 de 
la "Xerinola", revista 
escolar trimestral que 
es porta elaborant 
ja des de l'any 2003. 
Podeu mirar-la també 
online a la web del col.
legi: www.assumpcio.es
E.Fonollosa

Alumnos del IES Vilaplana visitaron esta semana Castell Impresores, donde se les explicó el proceso de diseño e impresión de trabajos y revistas

Bon
Nadal

Jovellar 4, Vinaròs
www.momomoda.es
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RESERVAS  
T. 964 401 312 

Carretera Nacional 340a Km. 1049   
12.500 Vinaròs - Castelló  

www.hotelroca.com

Menú 
Nochevieja 

2016
Restaurant
Hotel

INCLUYE :
Bodega, uvas de la suerte, dulces 

navideños, bolsa de cotillón, baile, 
barra libre… 

y de madrugada chocolate con churros 
95€

Jamón ibérico de Guijuelo con     
pan de cristal y tomate

Bombón de foie 
con compota de manzana

Atadillo de pescado y marisco

Brocheta de sepia en su tinta

Langostinos al vapor

Crema de centollo 
al aroma de Oporto

Lenguado con frutos secos

Cous-cous con verduras

Sorbete de mojito 

Contra-filet de ternera a la bordelesa
Puding de setas

Patatas a lo pobre

Dulce de naranja y frutos rojos

Coctel de Bienvenida

¡Felices Fiestas!

APNAL-EA Vinaròs ha instalado cajas nido para especies forestales en el Puig 
de la Misericòrdia de Vinaròs. La jornada ha concluyó con 21 cajas nido para 

páridos (carboneros y herrerillos), 2 para autillo y un 1 refugio para murciélagos.

Nadales al carrer per la Colla de Dolçaina i Tabal de Vinaròs. E.Fonollosa

El sábado 16, a pesar del mal tiempo, Criant en Tribu organizó un taller de manualidades 
navideñas, al que también acudió Papá Noel para una primera recogida de cartas

Dña. Carmen Blanchadell con su hija y con su Belén.
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La assosiació Repte 10K 
Vinaròs informa que el 
proper dia 9 de gener 
2017 finalitzarà el plaç de 
inscripció per a aquesta 
edició

El viernes se celebró el ya tradicional torneo " 
Encesta un juguete" en el que el club colabora con 
Cáritas y todos los niños del club traen un regalo.

videojuegos • 
videoconsolas • retro 
• articulos nuevos y de 
ocasion •  modificacion y 

servicio tecnico

   964 82 77 28 - C/Sant Vicent nº15·Vinaròs   
   StartGame.Vinaròs startgamevinaros@gmail.com

videojuegos
                              desde 3€

Esmorzars nadalencs
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Totes les imatges 
www.fotospai.com

12:30 a 
13:30

La mañana de COPE en el 
Maestrat con Laura Puig 

SOCIETAT

El departament de Valencià de l'IES José Vilaplana 
va iniciar, el passat mes de novembre, les activitats 
extraescolars programades per a aquest curs 
acadèmic 2016-2017. Aquest any, els alumnes de 
1r cicle d'ESO s'han estrenat amb una sortida al 
teatre.
Va ser a l'Auditori Municipal Wenceslao Ayguals 
D'Izco de Vinaròs on van assistir a la representació 
de l'obra El pessic de l'amor, que ha estat una bona 
temporada en cartellera a la Sala l'Horta de València, 
de la companyia Escenoart. La peça teatral ha estat 
dirigida per Martín Crespo i adaptada per Juli Disla.
L'elecció de l'obra va ser per dos motius. Per 
una banda, perquè és una versió ajustada, molt 
dinàmica i actual del clàssic Romeu i Julieta de 
William Shakespeare, i, per una altra banda, perquè 
pel seu tractament apropa els joves a l'univers 
teatral shakesperià en l'any que s'ha commemorat 
el VI centenari de la seua mort.
La versió en valencià parteix d'una de les històries 
d'amor més repetides damunt dels escenaris, amb 
diferents trames, però sempre amb el mateix final: 
la tragèdia com a mostra de l'amor etern. Damunt 

de l'escenari només hi apareixen dos actors que 
interpreten tots els personatges de la història 
i ho fan amb gran destresa sempre buscant la 
complicitat del públic adolescent. Per aconseguir-
ho es valen del joc escènic, dels canvis de vestuari, 

de les contínues referències a l'actualitat i a l'ús de 
les xarxes socials que els obliga a estar en constant 
moviment.
Amb tot, la sortida va ser molt profitosa, els 
alumnes van tornar satisfets i amb ganes de repetir.

L'IES JOSÉ VILAPLANA VA AL TEATRE

La protectora de Animales EL CAU os desea unas FELICES FIESTAS !!!
A los socios, padrinos, colaboradores, voluntarios, adoptantes y 
simpatizantes del Cau…..gracias por estar ahí y por vuestro apoyo. 
Entre todos podemos hacer que este mundo sea un poquito mejor. 
FELIZ NAVIDAD y FELIZ AÑO NUEVO !!!
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Worten, especialista del sector de 
la distribución de electrónica y 
electrodomésticos, ha inaugurado 
su quinta tienda en la Comunidad 
Valenciana con la apertura en 
Vinaròs. Esta es la tienda número 
53 de la compañía en España 
y responde a una inversión de 
más de 400.000 euros. Worten 
Vinaròs está ubicada en el Centro 
Comercial Portal Mediterráneo 
y cuenta con más de 700 metros 
cuadrados de superficie de venta. 
Este establecimiento, el primero de 
Worten en la provincia de Castellón, 
supone la creación de 15 puestos 
de trabajo directos y numerosos 
empleos indirectos (seguridad, 

limpieza, mantenimiento, etc.), 
impulsando así la actividad 
económica del municipio.
Enric Pla, alcalde de Vinaròs y Daniel 
Molero, director de Marketing de 
Worten España, y el primer cliente 
de la tienda, la vinarocense María 
Rosana Merlo, inauguraron  a las 
10 horas el nuevo establecimiento 
en una jornada que contó con la 
presencia de todo el equipo de 
profesionales de Worten Vinaròs y 
numerosas personas que no han 
querido perderse el evento de 
apertura “Hola Worten”. Por parte 
del ayuntamiento también asistió 
al evento, María Cano Palomo, 
concejal de Hacienda, Industria y 

Empleo y Hugo Romero, concejal 
de Gobierno Abierto, Participación 
Ciudadana, Transparencia y Nuevas 
Tecnologías. 

Talia Roig se lleva 1.000 euros en 
el sorteo
Con motivo de la inauguración 
de este espacio, los 100 primeros 
clientes han podido sumarse 
al evento Hola Worten que 
ha repartido premios durante 
la primera hora del día. La 
benicarlanda Talia Roig se ha 
llevado el máximo premio de 1000 
euros en compras y se mostró ayer 
“muy emocionada porque nunca 
me había tocado nada”.

SOCIETAT

Worten inaugura en el Centro Comercial Portal Mediterráneo de Vinaròs 
su primera tienda en Castellón, la quinta de la Comunidad Valenciana

La nueva instalación dispone de 725 metros cuadrados de 
superficie de venta y está ubicada en el Centro Comercial Portal 
Mediterráneo.
Worten Vinaròs se convierte en la tienda número 53 en España, 
con una inversión de más de 400.000 euros y la creación de 15 
empleos directos.
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Nos encontramos estos días en víspera de 
Navidad, está ya el año 2016 lo que se dice de 
capa caida o, taurinamente, a punto de tomar el 
olivo. En general no ha sido mala la temporada en 
todos sentidos, pues que los nuevos valores, Roca 
Rey, López Simón y otros jóvenes valores, llevaron 
el interés de los públicos a las plazas y, nuestro 
coso marinero ha mantenido el rango con los 
consagrados que hicieron el paseíllo a Padilla y 
Fandi que depararon tardes toreras como para 
colgar el cartel de no hay billetes.
Existe gran afición a los diferentes espectáculos 
taurinos que se ofrecen en nuestra plaza, se ve 
muy concurrida cuando cuelgan los carteles por 
las esquinas, pero el buen aficionado local nota 
a faltar un torero nacido en nuestra comarca, es 
difícil crear un ambiente con actos culturales que 
den paso para la promoción de jóvenes valores 
del toreo práctico entre la juventud.
Más nosotros, en nuestro ánimo, vamos a 
circunscribirnos a lo acaecido con los valores 
de la Escuela Taurina de Vinaròs en busca del 
torero de la tierra. Mientras, quedamos a la 
espera de que Curro Linares vuelva en lucha 
con la preparación de tientas en el campo y 

festivales para seguir causando admiración por 
lo bien que compone su figura, con mucho arte. 
Nuestro jóven espirante Tony Villalta desde hace 
unos meses se viene preparando y el pasado 
sábado día 18, a las 11 de la mañana tuvo la 
oportunidad de viajar con la Escuela Taurina de 
Castellón a Fuentelencina (Guadalajara) que 
tiene una plaza de toros cubierta en la ganadería 
Cantinuevo y que celebró el Certamen Invernal 
de Escuelas Taurinas en el que participaron 
los centros de Almería, Castellón, Colmenar 
Viejo, Guadalajara y Jaén. Los representantes 
castellonenses fueron Héctor Edo y Tony Villalta: 
En cuanto al ganado, los 5 novillos lidiados 
pertenecían al hierro de La Remonta. El premio 
lo ganaron los representantes de Almería, y el 
jurado otorgó la misma puntuación al resto de 
centros participantes, que quedaron empatados 
ex aequo en segundo lugar.
Los apellidos populares de los artistas, he aquí 
una particularidad del toreo, y Antonio Bo, nacido 
en Mas de Barberans, al no tener ascendencia 
torera ha escogido, para figurar en los carteles 
del mundillo, el apodo con el nombre de Tony 
Villalta. Es de suponer que tendrá que ver con las 

cualidades físicas del torero que asume el alias 
para no olvidar a Nicarnor Villalta y Serres, que 
nació en Cretas (Teruel) el día 10 de diciembre 
de 1899, que fue un gran torero y de altura 
considerable a cualquier otro.

La Escuela Taurina de Castellón se ejercita en Fuentelencina
Juan Chaler

Comida para llevar
Productos Gourmet:

Bacalao, Aceite, Vino, Conservas, Dulces...

Cestas Navideñas

Les deseamos Feliz Navidad
Nueva  Apertura

ACUPUNTURA | FITOTERAPIA CHINA
MOXIBUSTIÓN | TUINA

AURICULOTERAPIA | VENTOSAS | DIETÉTICA CHINA

MEDICINA TRADICIONAL CHINA
JOSEP COMPTE

PSICOTERAPEUTA
MARINA GUTIERREZ

ANSIEDAD

DEPRESIÓN

AUTOESTIMA

DESHABITUACIÓN DEL TABACO

ORIENTACIÓN LABORAL

MEDIACIÓN FAMILIAR

TDAHC/ Jutges, 15 Entresuelo | VINARÒS

TEL: 877 017 116
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© Antonio Beltrán Vidal

HERMANOS

c/Socorro, 1 VINARÒS - Pío XII - BENICARLÓ

LA NUEVA FRAGANCIA 
FEMENINA

Aquel día perdieron también las figuras del belén. Aunque no todas. En una cajita aparte, permanecía 
a salvo la del Niño entre algodones. Sin más familiares directos, el hermano y la hermana prometieron 
cuidarse recíprocamente a partir de entonces, también montar su nacimiento con aquella única 
y diminuta pieza de barro. No deseaban novedad alguna que adulterara lo que quedaba de su 
desaparecido mundo. Y todos los años era así hasta que llegó este último en que no la encontraban. 
Buscaron exhaustivamente por todos los rincones de la casa, pero la figurita parecía haberse esfumado. 
No serían unas Navidades felices. Sentados uno frente al otro, intentaban disimular la desazón que 
les producía el vacío en el aparador, un vacío que les remitía a aquel otro que marcó sus vidas. Casi al 
final de la cena fue cuando comprendieron que, aunque faltara el Niño, ellos dos permanecían juntos. 
Entonces se abrazaron y se desearon feliz Navidad. Ya con otro ánimo, la hermana se levantó a por un 
poco de licor y halló la cajita al fondo del mueble, detrás de la botella de moscatel del año anterior. 
¿Cómo imaginar que estuviera allí? Tras un pequeño rifirrafe, en el que ambos se reprocharon aquel 
descuido, regresó la paz de nuevo. Entre risas achacaron el incidente a su avanzada edad, mientras se 
disponían a adornar aquella figura querida que les transportaba a sus días más azules, tan dorados.
Facebook: Microrrelatos Chulvi

El Catedràtic d’Economia de la Universitat de València Joan Ramón Sanchis Palacio, presentà el seu últim llibre ” La desfeta del sistema financer Valencià” a la 
biblioteca Municipal de Vinaròs, sota l'organització de l'Associació Cultural Jaume I.  E.Fonollosa



23

24 desembre de 2016

CULTURA

XXIX CERTAMEN CORAL DE NADALES 
ORGANIZADO POR EL “ORFEÓ VINAROSSENC”

Orfeó Vinarossenc.

El pasado viernes a las 20,10 horas y en esta 
ocasión en la “Parroquia de Santa Magdalena” de 
nuestra ciudad, el “Orfeó Vinarossenc” organizaba 
el ya 29 certamen coral de nadales.
Junto con el “Orfeó” que estuvo dirigido por Carlos 
Vives y Agustín Casanova, actuaron también las 

corales afines ; “Coral Infantil Misericordia” dirigida 
por Susana Pérez,  y la  Coral Juvenil “Sant Sebastiá” 
dirigida por Carlos Vives. 
Haciendo un poco de historia, les recordaremos 
que estas tres corales afines, salieron todas ellas 
del “Colegio de Nuestra Señora de la Misericordia”, 

primeramente la coral infantil, luego la juvenil, y 
finalmente en aquellos tiempos, la mayoría de los 
papas formaron el actual “Orfeó Vinarossenc”. Las 
tres corales tuvieron unas buenas interpretaciones 
de las “nadales” que interpretó cada una de ellas. El 
programa que nos ofrecieron fue el siguiente: 

CORAL INFANTIL MISERICORDIA
1ª El petit Vailet   .......  de Xavi Lloses ( Trdnal. Cat. )
2ª Nadala del Caganet .......... de Albert Pla 
3ª Dime niño de quien eres ..........   Villancico popular
Directora : Susana Perez Alonso

CORAL JUVENIL SAN SEBASTIÁ
1ª  Et incarnatus est .............   de  Figuerols
2ª Weep o mine eyes ............ de  J.Benet
3ª Desembre congelat ........... de Popular catalana
4ª Que sonajero daré ............. de J.Sando
Director : Carlos Vives                                                                                                                                            

ORFEO VINAROSSENC
1ª Ya viene la vieja  ..............de E.Cifre
2ª El trineu .................... de W.Martin
3ª Fuentecilla que corres ............ de E.Cifres
4ª Chiquirriquitin ................... de E. Cifres                                                                                                                                           
Directores : Carlos Vives & Agustin Casanova  

CONJUNTAS
1ª Santa nit ................de Franz Schubert
2ª Joia en el mon ...........de G.F.Haendel
Aprovechando estas fechas, les deseamos a todos que 
pasen unas felices fiestas de navidad y un próspero 
año nuevo 2017.

S E R V I C I O  T É C N I C O  O F I C I A L

Ctra.  U l ldecona, 24 Nave 7
T. 964 45 01 51 1

10 de diciembre de 2016

ESPORTS

En NATURALMENT BIO podéis encontrar:
- Sección de Alimentación natural y ecológica con amplia gama de 

productos a vuestra disposición.
- Sección de tés e infusiones así como plantas en bolsa
- Sección de cosmética natural y ecológica.
- Maquillaje ecológico.
-  Todos los aceites esenciales y vegetales. Difusores para aromaterápia.
-  Sección de inciensos y lamparas de sal de gran variedad.
-  Y nuestra sección especial en FITOTERAPIA donde les atendere-

mos personalmente todas sus consultas.
Nuestra filosofía de negocio es la atención exclusiva a cada cliente 
y al mismo tiempo poder ofrecerle los mejores precios y ofertas 
del mercado.

NaturalmentBioNUEVA APERTURA

Tel. 977 07 04 40 Pl. Constitución, nº1
local 2 - VINARÒS

Hasta
el 31 de

Diciembre

10% de Dto.

Bon nadal!
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INTERESANTE CONFERENCIA SOBRE 
“LAS RAZONES DEL DOLOR”, A CARGO DE 
JUAN ÁNGEL MIRALLES HALLADO

Salvador Quinzá Macip

En la entrevista que realizamos la 
pasada semana a Juan Ángel Miralles 
Hallado, sobre el tema de “Las 
razones del dolor”, realmente nos 
explicó muy bien de lo que trataría 
esta conferencia. Les aconsejo a las 
personas que no pudieron asistir, 
que la lean con todo detalle dado 
la importancia del tema.El pasado 
jueves, en el salón de actos de la 
antigua biblioteca y a las 20 horas, 
el Quiroterapeuta de nuestra ciudad 
Juan Ángel Miralles Hallado gerente 
del “Gimnas Gentsana” de nuestra 
ciudad, impartía una muy interesante 
conferencia cuyo acertado título fue 
“Las razones del dolor”. No es la 
primera vez que Juan Ángel imparte 
esta clase de conferencias, y por 
supuesto esperamos que no sea la 
última.
Si bien el tema que nos concierne, 
podríamos decir que es uno de 
estos denominados “tabú”, nuestro 
conferenciante acompañado de unas 
transparencias del todo explicativas, 
nos tuvo “con el alma en vilo” 105 
minutos. A pesar de esto,  la verdad 
es que a muchos de nosotros se nos 
hizo el tiempo corto.

Nos fue preparando para explicarnos 
que todas las personas estamos 
preparadas, y seguro que la 
mayoría en nuestra vida, hemos 
padecido este mal del dolor, o bien 
lo pareceremos, pero depende 
de nuestras circunstancias, esto 
representará “una cruz”, para toda la 
vida, día a día. Por lo tanto, o bien 
sabremos aceptarlo y darle toda 
clase de remedios para llevarlo de 
una forma mas natural, o si acaso 
nuestro nivel de vida, irá cada día a 
peor y por lo tanto, no tendremos 
remedio.
Amplifican nuestro dolor, a veces, las 
cosas externas que nos preocupan 
como la nutrición, buena o mala, 
la preparación física altamente 
interesante, inclusive para aquellos 
que dicen, “no me encuentro bien 
y mi cuerpo no me permite hacer 
nada”, pues no, esta es una forma 
tranquila pero negativa para poder 
llegar al fondo del tema de hoy. 
Por medio de su conferencia, Juan 
Ángel intentó adentrarse en cada 
uno de nosotros para poder combatir 
este dolor, y darnos las normas 
de cómo facilitar nuestra función 

orgánica, para la mejora de nuestros 
cuerpos. Nos comentó, mejor nos 
recordó como las personas hablamos 
mucho, pero lo que se refiere a las 
obras, a estar al tanto de mi cuerpo, 
de cuidarlo, en esto nos ocupamos 
poco o nada. Apostaba por tener una 
reflexión de cómo somos nosotros 
mismos, aceptarnos y cambiar con 
todos los ejemplos que nos mostró.
La verdad es que algunos nos hicimos 
el serio propósito de cambiar nuestra 
actitud hacia el dolor, apartar todo 
aquello que no nos hace nada bueno 
y nos provoca mas dolor, y lo mas 
importante, comenzar a ser otras 
personas nuevas ya. Por supuesto 
que podemos cambiar, cambiar 
también nuestros hábitos por unos 
de mas saludables, donde cada uno 
podría llegas a saber que tiene que 
hacer con el dolor, para cambiarlo 
por satisfacción y pasar una vida 
mucho mejor.
Finalizaba su conferencia con estas 

interesantes palabras; “Deberíamos 
dejar el mundo al menos un poco 
mejor que como nos lo han dejado”, 
y, “Aprender es siempre un regalo 
aunque el maestro sea el dolor”. Por 
cierto, que interesante fue también 
el turno de “preguntas”, todas ellas 
muy interesantes.
Por supuesto que una conferencia 
tan interesante y de 105 minutos, 
no se va a finalizar aquí en nuestra 
ciudad. Como ya lo ha realizado en 
otras ocasiones, las poblaciones 
cercanas a nuestra ciudad, seguro 
que contarán con esta importante 
conferencia sobre “Las razones del 
dolor”. Uno, a través de los años, 
y teniendo como Quiroterapeuta a 
Juan Ángel, sabe en “carne propia”, los 
efectos positivos de sus tratamientos 
y explicaciones de toda clase de 
enfermedades.
Mis felicitaciones amigo Juan Ángel, 
y estamos ya a la espero de tu 
próxima conferencia.

PL. CONSTITUCIÓ, 4 - VINARÒS

964 45 44 12

www.adeidiomes.com



25

24 desembre de 2016

CULTURA

Como todos los años, esta coral vinarocense 
interpreta lo mejor de sus villancicos o “nadales” 
en nuestra ciudad de Vinaròs.
Es esta una “coral solidaria”, y por lo tanto, el 
pasado sábado día 17, realizó un “doblete” 
para asistir a las 18 horas a la  inauguración 
de la “Exposición de dioramas”, organizada por 
la “Asociación Belenística del Baix Maestrat”, 
donde se interpretaron varios villancicos, los 
cuales fueron del agrado del público asistente.
Seguidamente se trasladaba la coral a la 
“Residencia Hogar San Sebastián”, para ofrecer 
a la gente mayor que allí reside, un concierto 
de villancicos. 
En el concierto se interpretaron los siguientes 
villancicos: “Adeste fideles”, “El noi de la mare”, 
“El cant dels ocells”, “Canço de bresol”, “Nadal, 

Nadal”, “Dicen que dicen” y “Allá baix a la 
planúria”.
Hay que resaltar que la residente Tere Arnau, 
la cual perteneció a la coral durante toda su 
existencia, fue invitada por el director Enric 
Meliá i Fortuna, para que saliera y cantara junto 
con la coral los dos últimos villancicos, cosa que 
hizo, y por supuesto muy bien.

El presidente de la coral Agustín Gombau 
Blanchadell, dirigió unas palabras a los 
residentes y as las monjitas que los cuidan, 
agradeciendo su acogida y quedando ya para 
el próximo año 2017. Finalmente tomó la 
palabra el también residente mossen Marcos 
Gascón, el cual agradeció en nombre de la 
residencia, la colaboración cada año de la coral, 

y tuvo un grato recuerdo para el nombre que 
lleva la misma “García Julbe”, el cual, mossen 
Vicent, permaneció los últimos años de su vida 
como residente en la “Residencia Hogar San 
Sebastián” junto con su hermana Carmen.
Han sido estas actuaciones todo un gozo para 
la coral, como para los que en este día pudieron 
verla y escucharla, pero la cosa no acaba aquí. Si 
hemos hablado antes de que esta es una “coral 
solidaria”, aceptando la solicitud de “Cruz Roja 
asamblea local de Vinaròs”, el próximo viernes 
día 23 a las 12,30 horas, ofrecerá un concierto de 
villancicos en la Plaza Parroquial, colaborando 
en la festividad del “Día de la banderita”.
Por supuesto y desde estas líneas, deseamos a 
la “Coral García Julbe” que tengan un muy buen 
concierto. La “Cruz Roja” se lo merece.

La Coral García Julbe y la Navidad

I. R.               Fotos: Mariano Castejón e I.R.

Dra. Esther Miquel Forner
Dr. Marc Gasset Arrando

i el seu equip metge els desitja Bons Nadals !

Travessía Safont, 9 Entresòl
964 45 60 95
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Emili Fonollosa
La Asociación Belenística del Baix 
Maestrat, que preside Juan Manuel 
Borrás, ofrece unas navidades 
más en su local social junto a la 
plaza Padre Bover de Vinaròs, una 
completa exposición de dioramas 
creados por sus integrantes.
El concejal de Cultura y Fiestas 
Marc Albella, junto con el sacerdote 
Emili Vinaixa, integrantes de la 
asociación y la coral García Julbe, 
además de otros concejales, 
participaron en el acto inaugural 
de esta muestra que nunca falta 
en estas señaladas fiestas. Como 
en anteriores ocasiones, se tuvo 
un especial recuerdo hacia quien 
fue el ánima máter de la entidad, 
Alfonso Bertomeu. El secretario 
de la asociación Salvador Oliver 

remarcó que la exposición 2017 ha 
renovado prácticamente la mitad de 
todo lo mostrado y citó a Mariano 
Castejón por haber creado un vídeo 
promocional de la exposición.
Por su parte, Borrás destacó que 
tanto en Vinaròs como en Benicarló 

y otras poblaciones de la comarca se 
pueden ver magníficos dioramas y 
belenes, montados por aficionados 
que conservan esta tradición. 
Albella por su lado, felicitó a los 
creadores de estos dioramas y animó 
a los vinarocenses y vecinos de 

poblaciones próximas a que acudan 
a verlos. 
La coral García Julbe dio brillantez 
al acto inaugural interpretando, 
dos villancicos, bajo la dirección de 
Enrique Melià. La exposición podrá 
verse hasta pasado Reyes.

Se inaugura la exposición de dioramas 
de la Asociación Pesebrista Baix Maestrat
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Instal·lació i reparació d’antenes

BON NADAL
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El passat Diumenge dia 16 de Desembre la 
Muixeranga de Vinaròs va realitzar el dinar 
de socis com cada final de temporada. 
Amb una torrada, unes figures i una bona 
tarde en colla, la Muixeranga Vinarossenca 
despedía la temporada entre figures 
humanes i somriures dels xiquets i xiquetes 
de la colla, a més dels no tant menuts.
Amb la clausura de la temporada, 
provablement una de les més actives 
dels últims anys podem donar gràcies 
d’haver aconseguit grans gestes que 
esperem engrandir l’any vinent. El fet més 
remarcable es probablement la celebració 
de la Nostra 1a Trobada de Muixerangues 
de la Història de la Ciutat de Vinaròs, 
però innumerables actuacions, ciutats i 
pobles avalen l’èxit de la colla en un 2016 
ple d’emocions, viatges Torres Humanes 
i experiències úniques, com la nostra 
col·laboració amb Cocemfe amb la Trobada 
de Muixeranga inclusiva i Castells. Records 
Màgics per a una temporada per emmarcar, 
com les anteriors. Poc a Poc fem camí i 
Muixerangues
Finalment, La Nostra temporada acaba en 
dates nadalenques, així que volem desitjar-
los a tots un bon nadal i feliç any nou. Salut 
i Muixerangues !

La Muixeranga de Vinaròs clausura una 
temporada única i els desitja Bon Nadal i feliç any nou

CHIMENEAS Y
CALEFACCIÓN

¡Feliz Navidad!

UN PASO POR DELANTE DEL FRÍO
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Pobresa energètica
Per Mamen Ruiz

Compromís Vinaròs amb el 
sector pesquer

Llei de Dependència
Per Edu Barberà. 
Secretari General de l'Agrupaciò del PSV-PSOE de Vinaròs

Per Jordi Navarrete

www.canal56.com

Pescadors de tot 
el litoral de  l'Estat 
espanyol es van 
concentrar el passat 

dia 16 a Madrid, per a    demanar un repartiment 
més just de les opcions de captura, en concret de la 
tonyina vermella. 
Estaven representades totes les flotes litorals  i 
artesanals l'Estat Espanyol, (Canàries, Galícia,     Asturies, 
Cantàbria, País Basc, Andalusia, Múrcia, País Valencià 
i Catalunya). Dintre de la representació valenciana 
hi havia un nombrós grup de representants de la 
Cofradía de sant Pere de       Vinaròs.
Els pescadors reclamaven al govern, que  s'assegui, 
amb veritable esperit negociador amb el sector, per 
a canviar l'actual model de distribució de quotes de 
pesca, per així prioritzar, els criteris socials, els criteris 
medi ambientals, per davant dels econòmics, tot i no 
perdre'l de vista. Per a també eliminar transferència de 
quotes, impossibilitat així que grans multinacionals 
les comprin i monopolitzin el mercat i el preu de la 
Tonyina Vermella.
Tot i haver-hi estat convidats tots els grups polítics, 
només els diputats de Unidos Podemos i el    senador 
de la Coalició Compromís, el nostre company 
Jordi Navarrete, estigué  al costat dels pescadors 
vinarossencs, recolzant la mobilització. Escoltant 
i debatent amb posterioritat les problemàtiques 
del sector pesquer i les possibles vies de solució a 
un sector, actualment  es el mes gran d'Europa, el 
pesquer que dona lloc a tants llocs de treball directes 
i indirectes.
Continuat així, per part de Compromís la política 
implicació, local, nacional i de l'Estat espanyol de la 
nostra coalició, estant allí a on se'ns necessita o es 
demana la nostra presencia i/o recolzament. 
El senador Navarrete, continua d'aquesta manera, en 
la seva constant implicació, en la cerca de la resolució 
dels problemes del nostre territori.
Ja fa temps que Compromís per Vinaròs, manté 
reunions periòdiques amb el sector pesquer,           
especialment amb el de Vinaròs, a través del mateix 
senador o del nostre  Regidor a l'Ajuntament de 
Vinaròs Jordi Moliner. Per a conèixer de primera mà 
a la seva problemàtica acompanyar-los a on faci 
falta per donar-lis suport i per a imposar i proposar 
solucions allà a on tenim representants i es prenen 
eixes decisions (Comunitats Autònomes, Estat 
Espanyol i l'U.E.), per a reclamar el que     creiem just 
i que possibiliti el assegurar el futur d'un sector tant 
important i ancestral a les nostres comarques com 
es la pesca. Acudir a aquestes mobilitzacions es una 
mostra mes del nostre suport i sensibilitat en vers 
aquestes problemàtiques.
Des de Compromís per Vinaròs, recolzem al sector 
pesquer vinarossenc i als seus representants.  A favor 
d'un repartiment més just de les quotes i en pro 
de la campanya "un home/dona un ham". Aquest 
recolzament  però, no acaba aquí, des de Compromís 
Vinaròs continuarem donant impuls i suport als sectors 
productius locals (ara la pesca), sectors tradicionals 
que a més  són socialment i mediambientalment 
sostenibles, de " quilòmetre zero" i cohesionador del 
territori i signe d'identitat de la nostra gent.

El fred i el mal temps hi han arribat 
com sempre ho fan tard o d'hora 
tots els anys, per acompanyar-nos 
en l'inici d'aquestes festes de Nadal. 
Però no ho podem negar: que bé 
que s'està amb la família dins de 

casa mentre fora fa mal hora.
Sempre que la nostra casa estiga ben calenta, clar. 
Perquè com tots sabem, a aquesta Espanya del segle 
XXI, hi ha milions de persones que no poden pagar la 
factura de la llum o han de llevar-se menjar de la boca 
per poder assumir el seu cost. Traslladant aquestes 
dates al nostre poble, hi ha cents de veïns a Vinaròs 
que tremolen de fred i de por per no poder assumir el 
gasto sempre creixent que és l'energètic. En l'ordre de 
prioritats de Tots i Totes Som Vinaròs, intentar ajudar a 
aquestes persones per tots els mitjans possibles que 
permet la Llei, és la primera de totes. I per aixo aquest 
Ajuntament es va adherir des del primer moment al 
pla de pobresa energètica de la Conselleria. A pesar 
que aquests plans han estat boicotejats i denunciats 
en tot l'Estat per part de les empresses energètiques 
i els ex-polítics que s'assenten als seus consells de 
direcció, a Vinaròs aquest Equip de Govern continua 
i continuara pagant les factures de la llum a aquelles 
famílies que han arribat al límit, a més d'impedir 
per tots els mitjans al seu abast que es talle el 
subministrament energètic als que no tenen com 
pagar-ho de cap manera.
També aquesta setmana ens agradaria parlar del 
Pacte per la Salut Mental que l'Alcalde Enric Pla va 
firmar a València amb la Consellera de Sanitat i davant 
de la presència del President de la Generalitat entre 
altres representants de les institucions valencianes. 
Amb aquest acord, s'inicia un ampli projecte de 
caràcter autonòmic que aconseguira no únicament 
millorar l'atenció en salut mental, sinó també recobrar 
la dignitat d'aquests malalts. Vinaròs necessita una 
millora del servei que l'Hospital Comarcal ofereix 
a aquestes persones i ara comença el treball per 
aconseguir-ho.
Per finalitzar aquestes línies, agrair la responsabilitat 
i el civisme dels vinarossencs en aquestes dates. Ja 
que a la campanya de control d'alcohol i drogues 
que la Policia Local va dur a terme aquesta setmana 
passada, només un 2% dels conductors van donar 
positiu per consum d'alcohol. I això en aquesta època 
de dinars i sopars amb els amics i familiars, creiem 
que és una notícia menuda però de la qual sentir-nos 
orgullosos. Ara si, bones festes i bon any a tots i totes 
els vinarossencs i vinarossenques.

Primer que res voldria donar les gràcies 
a l'executiva per la seva feina en estos 
últims quatre anys. També voldria donar 
les gràcies a tota la militància que ha 
col·laborat desinteressadament tant 
en els processos orgànics com en les 
eleccions.

Han estat quatre anys on l'executiva actual ha hagut d'afrontar 
nombrosos processos tan interns com eleccions, amb el desgast 
que això provoca per a tots nosaltres i per les nostres famílies, 
cal recordar que la majoria de membres acabem involucrant a 
les persones que ens envolten.
Personalment, sempre he pensat que les executives, deurien 
durar quatre anys i no dependre en cap moment d'altres 
convocatòries superiors. Per mi no té sentit mantenir executives 
perquè alguns no són capaços de fer la seva feina.
En el cas de Vinaròs no m´ estic referint a la forçada dimissió del 
nostre secretari general, sinó a la necessitat de l'entrada de gent 
que aporti sabia nova. Crec que els últims mesos no ens han 
ajudat en cap moment, fa falta un nou capità a Madrid i això ens 
està perjudicant a tots.
En referència a Vinaròs, voldria aclarir que avui per a mi i crec que 
també aquesta executiva, estem davant d'una gran injustícia, 
ens toca recollir un relleu que no ens correspon, és totalment 
injust que Jordi deixi de ser el nostre Secretari General.
D'ell només puc dir bones paraules, treballador incansable, 
coneixedor com ningú del nostre poble, de l'ajuntament, 
del partit, en fi una persona que ara en el punt màxim de la 
maduresa política ho ha de deixar injustament. Personalment 
Jordi, només et puc donar les gràcies per aquests quatre anys. 
Recordo perfectament el dia que em vaig reunir amb tu per 
perfilar l'anterior executiva i com la política i el treball al costat 
de tots vosaltres em va ajudar en un dels moments més difícils 
de la meva vida. De tot cor, gràcies Jordi.
Ara toca mirar un poc cap al futur, reconec que el dia que Jordi 
em va proposar assumir la Secretaria General em vaig alegrar 
però a la vegada, també vaig pensar en la gran responsabilitat 
que tenia a les meves mans, després de moltes nits, de pensar-
ho fredament, vaig decidir acceptar el repte.
Estem davant d'un dels moments més complicats per aquest 
partit, ara com ara, el més fàcil és militar a altres partits, militar al 
Psoe pot ser no està de moda, però nosaltres tenim una història, 
una història on Vinaròs, és un exemple de qui ha provocat els 
majors avanços, començant per Ramon Bofill, continuant per 
Jordi Romeu i ara mateix amb Guillem Alsina i el seu grup 
municipal. Guillem teniu la responsabilitat que el nostre poble 
continuo avançant tal com en el seu dia van fer Ramon i Jordi.
Suposo que ara Guillem estàs pensant que necessites una 
Executiva forta, bé personalment crec que la tindràs, però pensa 
que aquesta executiva també et demanarà sacrifici i esforç. 
A les virtuts i algun defecte que ja teníem i que intentarem 
corregir, esta vegada sumarem les ganes de treballar i principis 
socialistes d'Òscar Català, el sentiment i ajuda de Maria Angeles 
Bofill,(gràcies per l'esforç que estàs disposada a fer per aquesta 
executiva), la veterania i mala llet que en certs moments seran 
necessàries d'Agustí Guimerà, el treball de Jordi Martí i José 
Chaler finalment per rematar els sentiments i la seriositat d'una 
persona com Pepe Fort. A tots vosaltres i a la resta que ja portem 
anys treballant, gràcies per voler-vos sumar a aquest projecte.
Personalment, crec que hem de treballar en tres punts que ara 
mateix són claus per recuperar la força que aquesta agrupació 
es mereix:
1-S'ha de recuperar el pes que a l'agrupació de Vinaròs li 
correspon, això implica sacrifici, treball i viatjar. Si viatjar sortir 
mes enllà de la via del tren, sol de riu i Aigua Oliva i no em 
refereixo a anar a la Fira de Rossell, sinó a xafar blanqueries, la 
seu de Castelló, que ens coneguin, que d'una vegada per totes 
diguin ja estan aquí els de Vinaròs.
2-L'Executiva i el grup municipal han de ser capaços de mostrar 
al nostre poble que tenim un model, un projecte. Hem estat 
criticant durant quatre anys que el PP no ha fet res, però 
nosaltres ara mateix que estem fent? Treballar, gestionar però i 
fer política? i demostrar que tenim un model de poble?
Ens vam presentar en un programa electoral, l'hem d'ensenyar 
a la ciutadania, a l'oposició, als nostres socis de govern, i deixar-
los clar que tenim un projecte, una idea i que la nostra és la 
millor. Projectes com la ciutat esportiva, el polígon, són idees 
nostres i pel futur d'aquest poble s'han de tirar endavant. 
3- Finalment i ja en l'àmbit orgànic, la unió Executiva, grup 
municipal i militància ha de ser total. Si som capaços de 
demostrar que anem tots de la mà, que hi ha comunicació i 
confiança, els altres partits i la ciutadania entendran que tenim 
força i que no som ni un grup municipal ni una executiva 
dèbils. Mireu, s'obre un temps en què per mi el més important 
és el partit, el grup municipal i l'executiva, en cap moment 
m'interessa, ni una posició en una llista electoral, ni un càrrec 
orgànic, només tirar aquesta casa endavant i recuperar 
aquestes sigles que són les que han aportat els majors canvis 
a tot el país.
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La posada en valor del nostre 
poblat iber
Per Maria Dolores Miralles

www.ppvinaros.es
de Vinaròs

¿Hacemos balance?
Por Lluís Gandia

El jaciment iber del Puig 
de la Misericòrdia, és un 
enclavament arqueològic 
que no només representa 

una fita del patrimoni vinarossenc, sinó que és un 
referent històric d'aquells primers pobladors que 
van arribar fins a aquí, per assentar-se a la part alta 
de la Serra de Vinaròs. 
Les primeres actuacions d'excavació que es van 
efectuar en aquest lloc, es remunten a la fi dels 
anys setanta del passat segle, on es van treure a 
la llum els vestigis d'un poblat que arrossegaria 
amb si una cronologia de més de 5 centúries, 
que s'alternaria en diferents fases d'assentament 
i abandó. 
Afortunadament, després d'una aturada de 
bastants anys, s'han reprès les prospeccions 
amb notables novetats, que semblen indicar 
que, estaríem davant una construcció que en un 
moment del seu passat, va funcionar com un petit 
fort, que va exercir la seva influència en el quefer 
diari dels habitants d'aquest lloc. 
Un testimoniatge de més de 2.500 anys, que ens 
parla sobre diferents matisos que comprenen la 
vida d'una societat que encara no estava influïda 
per les regnes de la cultura romana. 
És per això que considerem, que aquest tipus 
d'actuacions, són enormement importants per a 
qualsevol ciutadà, doncs posen una vegada més 
de relleu, el coneixement que els pobles dia a dia 
anem adquirint d'aquells ancestres, que en un 
moment concret van optar per escollir com a punt 
d'estatge, tal com de la mateixa manera ho van fer 
els nostres avantpassats. 
La signatura de l’Ajuntament de Vinaròs i Diputació 
del protocol per continuar les excavacions al 
poblat iber del Puig de la Misericòrdia esta sent 
positiva, prompte es presentarà la pàgina web 
on s’informarà de tots els jaciments que tenim 
en la província, per poder difondre els mateixos i 
així potenciar el turisme històric i cultural i també 
s'instal·laran els panells informatius. La Diputació 
esta reforçant el patrimoni de la humanitat com 
a reclam turístic provincial, i aquest esforç ens 
posarà en valor el nostre poblat iber del Puig.
Una acció que no només hem de veure amb els ulls 
del que pretén explotar un futur atractiu turístic, 
sinó que a més com una mica més sentimental 
i profund, que enriquirà el coneixement que 
puguem tenir sobre aquests elements que al 
cap i a la fi representen la identitat cultural del 
vinarossenc. 
No voldria acabar aquestes línies sense desitjar-
los uns bons nadals i prosper any nou.

Si quisiéramos hacer 
balance de lo realizado 
por el Ayuntamiento de 
Vinaròs durante el año 

que está a punto de finalizar esta columna de 
opinión acabaría aquí. Nada de nada. Promesas 
que se repiten, buenas intenciones, palabras 
vacías pero de proyecto convertido en realidad 
ni uno solo, de mejoras en la ciudad ni una y de 
infraestructuras iniciadas ni una.
El tripartito de Som Podemos, PSOE y Compromís 
ha demostrado en tan solo un año y medio que es 
capaz de superar todos los récords de ineficacia 
y creación de problemas allá donde no existían.
La legislatura por ahora tiene un balance que 
se resume en unos concejales del gobierno con 
el mayor número de sueldos de la democracia 
local, una auditoria ciudadana que tienen 
olvidada, contratos irregulares en el Vinalab 
durante meses, la censura que se aplica en el 
Setmanari por obra y gracia del Alcalde-Director, 
tener la ermita cerrada durante tres meses 
gastando miles de euros que prometieron que 
no se gastarían, viajes a Vitoria, Londres, Roma 
y Bruselas completamente opacos, subida de 
los impuestos a todas las viviendas, subidas 
de impuestos a comerciantes, restaurantes 
y oficinas, pérdida del taller de empleo y 
subvenciones para crear empleo no solicitadas, 
reducciones presupuestarias ideológicas a 
aquellos que no se someten a los deseos del 
tripartito y como colofón propaganda, mucha 
propaganda.
Desde el Partido Popular hemos ido poniendo el 
foco en todos aquellos asuntos que perjudican 
a los vinarocenses, que hacen que la ciudad 
pierda fuerza ante otros municipios que están 
aprovechando los vientos de cola favorables 
creados por la recuperación económica general 
fruto de las políticas del gobierno de la Nación.
Nada parece indicar que el 2017 vaya a ser 
muy diferente. Cuando quien gobierna es una 
única persona rodeada de otros diez concejales 
sin más visión de futuro que la portada de la 
prensa del día siguiente pasa lo que algunos 
ya dijimos que ocurriría. Y por eso si el 2016 
ha sido improductivo para Vinaròs mucho nos 
tememos que 2017 sea lo mismo pero corregido 
y aumentado.
Al tripartito la gestión del día a día del 
Ayuntamiento les parece un logro y una proeza 
y con ello no se dan cuenta que lo único que 
logran es amplificar su inoperancia. Por no saber 
ni tan siquiera han logrado poner en marcha los 
puntos más fáciles de su programa electoral, 
aquellos que hablaban de la transparencia y 
donde lo único que se necesita es voluntad, 
ganas y trabajo, tres palabras que por lo visto 
no forma parte del vocabulario de los nuevos 
políticos con sus nuevas formas.
Afortunadamente Vinaròs tiene en las ilusiones 
y proyectos de cada vinarocense la mejor baza 
para salir adelante y salvar los palos que quienes 
gobiernan nos ponen en las ruedas todos los 
días. A todos vosotros, y en nombre del Partido 
Popular, os deseo una Feliz Navidad y un 
venturoso 2017. 

964 450 085

Subscriviu-vos a 
El Diariet



30

24 desembre de 2016

Ciudadano enfadado

Vicente Ferrer Rovira

OPINIÓ 
PORT DE VINARÒS F.Llambrich

El port de Vinaròs quan va néixer els 
seus pares el van cuidar, va créixer i va 
arribar a ser un dels més importants 
del Mediterrani. El pare era el Govern 
d’Espanya, en alguns cognoms: MOPU, 

Puertos del Estado, Puerto de Interés “General” i 
de la nit al dia se mort el pare, és adoptat per la 
Generalitat Valenciana i li adjudiquen un padrastre.
En la mort del pare estava present com a vocal 
l’Autoritat Portuària “Tomba-convents”- 
Be, este nou padrastre el primer que va fer fou 
intentar ofegar la bocana del port i Migjorn, entre 

altres, va lluitar per a que no sigués així. Es va 
aconseguir parcialment. 
Ara, fa pocs dies, va venir a conèixer-lo els 
germanastres “TOTS POLÍTICS”. De Migjorn els 
diem que el Port de Vinaròs està en el País Valencià, 
te una flota pesquera, un club nàutic així com 
altres industries que treballen de forma directa en 
el Port com altres de serveis, que vaixell que passa 
els dona beneficis.
Te llocs sense cap us com és una part del contramoll 
que no se pot entendre que els armadors de les 
barques els fasse falta amarrar al contramoll i no 

els ho deixen fer i o es que en esta part del port 
tenen que atracar els creuers que predicava “J.B.”. 
De esta Associació no cantarem la salve marinera, 
si que li demanem al Senyor Alcalde el que portava 
en el seu programa electoral, que deia “Recuperar 
parcialment, la gestió del port de Vinaròs, és tracta 
d’una gran espai d’oportunitats”
Ens reunim tots els dilluns a les 7 de la tarde al nou 
local de la Plaça Sant Antoni, “plaça de les rajoles 
trencades”. Vinaròs, 19.12.2016.
Desitgem a tots els nostres lectors així com a la 
resta del poble BON NADAL i millor ANY NOU.

Bolsos Férsega de C/ plaza San Agustín, 
22 se disculpa ante la clientela por el 
estado en que está el establecimiento 
para atender a sus clientes, es debido 
a los inquilinos de los pisos y azotea 
de arriba, propiedad de una entidad 
bancaria, que llevo más de dos años 
aguantando las impertinencias de las 
que he sido víctima.
He comunicado tantas veces 
como ha sido necesario y también 
personalmente y siempre la callada 
como respuesta. Debido a la actitud de 
la entidad bancaria he decidido vender 
el inmueble y cerrar el establecimiento 
y poner dos personas más en el paro. 
Todo por culpa de la entidad bancaria. 
Por lo tanto muchos de los artículos 
están a bajo precio.

www.canal56.com
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¡ LES DESEA FELIZ NAVIDAD
Y PRÓSPERO AÑO NUEVO 2017 !
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Estem tocant ja el final del 2016. En l’àmbit 
de la gestió municipal, com defineix l’any que 
s’acaba?
En l’àmbit de la gestió, molt positiu: malgrat la 
pesada herència en forma de deute, i deute ajornat, 
crec que el nostre equip s’ha consolidat, que hem 
millorat aspectes de funcionament intern com la 
conflictiva relació de l’anterior equip amb la policia 
local o l’atenció al públic en  èpoques  de molta 
demanda (especialment en ajudes educatives), 
hem ficat data a la construcció del col·legi Jaume 
I, s’ha consolidat el nou enfocament del VINALAB i 
s’han aconseguit importants subvencions i ajudes 
per Vinaròs (els fons europeus FEDER, més del doble 
en ajudes per serveis socials, més de 400.000 € del 
fons de cooperació local de la Generalitat i la 
Diputació, el desbloqueig del Pla Confiança…). 
Però no podem caure en l’autocomplaença, queda 
molt per fer: continuem en un atur elevadíssim, 
l’ocupació és massa precària, apenes hem avançat 
en problemes com l’habitatge, continuen pendents 
temes com la regeneració de la costa, la reversió 
de la N-340 o l’oficina del DNI. Queda feina.
A falta de decidir-los de forma conjunta, 
personalment en quins projectes creu que sería 
necessari invertir part des els cinc milions -10 
si tenim en compte la inversió municipal- dels 
fons DUSI?
Volem el màxim consens i a alguns els bastarà que 
manifeste les meues preferències per a inclinar-se 
pel contrari, però em mullaré! Per a mi la futura 
residència pública per la gent gran és una necessitat 
urgent. També la millora de l’eficiència energètica 
en edificis públics i escoles. Crec que el nostre 
futur, no tan sols des del punt de vista ecològic 

sinó també turístic i  habitacional  (i, per tant, 
econòmic) depén de fer de Vinaròs una Smart City 
i una àrea de transport no contaminant (prioritzant 
al vianant, la bicicleta i el transport públic). També 
hem de solucionar el perill d’inundabilitat agreujat 
per la construcció irracional de passades dècades i 
el canvi climàtic. Ens falten diners per a tot el que fa 
falta, adequar el projecte del Vinaròs del segle XXI a 
un futur sostenible i integrador.

Potser la ubicació de la piscina municipal a la 
ciutat esportiva o als terrenys de l’avinguda 
Leopoldo Querol, ha marcat bona part de les 
discussions del tram final del 2016 i sembla que 
aquest debat continuarà el 2017. Quina creu 
que és la millor ubicació i de quina manera es 
decidirà definitivament on es construirà?
Crec que alguns han promogut un debat necessari 
i enriquidor, cal traure a l’opinió de la ciutadania 
decisions tan importants. Jo estic convençut que 
la perspectiva d’avui no és la del 2009. Les meues 
trobades i converses amb col·lectius, usuaris i 
ciutadans m’inclinen de forma inequívoca per 
situar-la en l’emplaçament més cèntric possible. 
M’ho han aconsellat tots els municipis que tenen 

piscina municipal, els tècnics que fan les previsions 
econòmiques, els representants de l’esport 
adaptat o els usuaris actuals, m'ho han demanat 
centenars de persones, especialment gent gran 
i pares i mares. Vull recordar que una piscina no 
és tan sols un equipament esportiu, és molt més: 
és una instal·lació social, de salut i rehabilitació, 
escolar, geriàtrica… a la que cal que accedisca el 
màxim de gent caminant o en bicicleta. Jo imagine 
un gran punt de trobada intergeneracional 
de persones grans, pares i mares de xiquets 
que  comencen,  esportistes  de totes les edats… I 
perquè això passe ha de ser al lloc més accessible. 
A mi m’agradaria fer una consulta, malgrat que 
l’ordenament actual no les afavoreix massa. 
En matèria de política social, s’ha aconseguit 
doblar les places públiques al centre de dia. Es 
continua pendent de la resolució de Conselleria 
per ampliar les places del CRIS?
L’augment de places públiques al centre de dia és 
un fet, l’adjudicació de més places pel  CRIS  una 
necessitat que esperem tancar aquest mes i 
l’adjudicació de places públiques que garantisquen 
la futura residència pública una negociació que 
donarà els seus fruits els  pròxims mesos quant 
tinguem definit el model de construcció i gestió 
més adient. Vull agrair a la Conselleria d’igualtat 
i polítiques inclusives i als tècnics i la regidora de 
Serveis Socials la seua tasca. També vull manifestar 
el nostre suport a la tasca que fan els treballadors i 
treballadores del CRIS i el Centre de dia.
En quin punt es troba l'auditoria ciutadana i 
quan podría presentar-se públicament?
Els ciutadans que participen em diuen que ja està 
molt avançada. Vull recordar que, malgrat que 

Enric Pla Vall, 
alcalde de Vinaròs

Malgrat que l’austeritat en la gestió municipal degut al deute encara continua, l’any 2016 s’ha 
caracteritzat per obrir unes perspectives reals de pròximes  i importants inversions a Vinaròs. 
Algunes són noves, com els projectes -encara per decidir- que podran ser realitat en els pròxims 
anys gràcies als cinc milions que s’han aconseguit dels Fons DUSI. D’altres, velles reivindicacions 
que sembla que finalment es faran realitat, com la construcció del col·legi Jaume I, ja amb data 
d’inici a mitjans del pròxim any, o la piscina municipal, inversió encara pendent del Pla Confiança i 
actualment en ple debat al voltant de quina hauria de ser la seua millor ubicació. 
L’any que deixem també ha estat el primer amb els pressupostos municipals confeccionats i 
gestionats íntegrament per l’actual equip de govern. Un govern format per tres partits que 
compleix els 18 mesos al front del consistori amb Enric Pla com a primer regidor.

“Ens deixarem la pell 
per eradicar la vergonya 
dels barracons del 
nostre poble”

X.Flores

"Enguany hem donat forma 
als primers pressuposts 

participatius i crec que hem 
posat la primera pedra d’un 

model que ha vingut per 
quedar-se"
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alguns la personalitzen en mi, és un dels punts 
de l’acord de govern de les Cavallerisses i jo no hi 
participe. És una tasca difícil per a uns ciutadans 
normals i jo pensava que s’hauria presentat 
després de l’estiu. Pareix que falta donar-li forma 
i encara estan pendents d’algunes dades. Espere 
que s’acabe aviat però l’unic compromís del nostre 
govern és col·laborar.
El pròxim any es presenta amb el tan esperat 
inici de la construcció del col·legi Jaume I. 
El conseller d’Educació, Vicent Marzà, no va 
voler posar dates quant a l’ampliació de l’IES 
Vilaplana.
Constatem que, després  d'anys  de brindis al 

sol (llevant i ponent), el  col·legi  Jaume I apareix 
al calendari de construccions de la Conselleria 
d’Educació i el mateix conseller ha vingut a Vinaròs 
a confirmar-ho. És una satisfacció gran per a tots 
els que pensem que els barracons que l’anterior 
govern de la Generalitat ha mantingut deu anys a 
Vinaròs són una  ignomínia. Però la satisfacció no 
és  completa, ja que  l’eradicació  dels barracons a 
l’IES José Vilaplana encara no té data ni projecte. Jo 
vull garantir ací que la regidora d’Educació i aquest 
alcalde es deixaran la pell per eradicar la vergonya 
dels barracons del nostre poble.
També va indicar el conseller que el col·legi 
d’Educació Especial Baix Maestrat s’hauran de 
continuar de moment fent millores, quan s’havia 
especulat en una posible nova construcció a 
terrenys de Les Capsades. Es descarta aquesta 
nova construcció?
En absolut, però hem de ser realistes. Ara per ara 
la Conselleria prioritza l’eradicació dels barracons. 
Però som molts els que pensem que els alumnes i 
les seues famílies tenen dret a un centre d’educació 
especial digne i que done una millor resposta a 
aquestes persones que tant ens necessiten. Com 
en el cas anterior, no tirem la tovallola. Vull recordar 
també que aquest centre dona cobertura a tota la 
comarca i, per tant, espere la col·laboració de tots 
els municipis concernits en aquesta demanda tan 
justa com necessària.
En materia sanitària, en quin punt es troben les 
gestions per al segon centre de salut? 
No han entrat als pressupostos del 2017. Jo he 
demanat al grup parlamentari de Podem que 
presente una esmena, com així ho ha fet. Però, si 
finalment l’esmena no prospera enguany, farem el 

màxim per aconseguir-lo per 2018. El segon Centre 
de Salut és imperatiu per la nostra població i, si no 
tinguérem les urgències de l’hospital, la situació 
sanitària de Vinaròs seria caòtica. Al pressupost 
2017  sí  que apareix més d’un milió d’euros per 
millores a l’hospital però encara és un dels 
pitjor dotats del País Valencià amb demandes 
com neurologia, diàlisi, salut mental… Alguns 
que van fomentar la privatització de la sanitat 
mentre manifassejaven a la pública haurien 
d'explicar tot el que han fet per afonar la sanitat 
valenciana.
Recentment es va presentar al Vinalab el 
PATIVEL. Dos són els àmbits protegits a 
Vinaròs, com són Aiguadoliva i Sol de Riu. Què 
suposarà en estos àmbits la seua aplicació?
Primer crec que cal destacar l’èxit de la nova 
orientació del  VINALAB  amb una activitat social 
imponent i llista d’espera per entrar entre els 
emprenedors (la prova és que ha desaparegut 
del catàleg de  greuges  de l’oposició). 
El  PATIVEL  efectivament  apenes pot  ja protegir 
res a la nostra costa, totalment ocupada, per 
desgràcia. No obstant el nostre ajuntament farà 
tot el que estiga al seu abast per recolzar a la 
Conselleria en la defensa del poquet que queda 
als dos extrems. Pensem que un Sol de Riu (i la 
recuperació dels marges del Sénia) i un barranc 
d’Aiguadoliva protegits i regenerats és el (poquet) 
llegat natural que podem deixar als nostres fills. 
I cal anteposar eixe interés general a qualsevol 
interés econòmic particular.
Què se’n sap del projecte per a la creació de 
nous espigons i la regeneració de les platges 
del que es va parlar quan es va remodelar el 
passeig marítim?
No  se  sap  res, ja que  vull recordar que és una 
competència estatal i hem estat més d’un any 
d’eleccions i sense govern amb competències. Per 
tant, és una visita a Madrid que tenim pendent 
per als primers mesos del 2017.
Han mantingut reunions amb la cofradía 
de pescadors. Quines necessitats els han 
traslladat?
Bé, és un sector amb moltes incerteses davant 
del futur. La constitució del  GALP  (Grup d’acció 
local pesquera), amb Benicarló, Peníscola, 
Borriana i Castelló, no s’ha traduït pel moment 
en cap acció concreta. La confraria de Vinaròs 
vol reubicar algunes embarcacions al port i 
altres millores pendents al mateix. Nosaltres 
vam demanar a la Subdirectora de Ports que 
vinguera al de Vinaròs, el que finalment va fer fa 
un mes i varem recorrer tot el port. Pel 2017 estan 
previstes obres de consolidació al moll, davant 
de la llotja però queden moltes obres pendents 
(i sense pressupost de moment). Nosaltres tenim 
encetades diverses negociacions sobre edificis i 
sectors que  esperem que  fructifiquen en 2017 i 
2018.

Hi ha alguna novetat sobre la reversió de 
l’antiga N-340 als ajuntaments?
Sense novetats. Com en el cas de la costa (o de 
l’oficina del DNI) és un tema pendent del govern 
central. Nosaltres no acceptarem una reversió 
sense les millores i obres que són necessaries 
(reasfaltament, enllumenament d’encreuaments, 
reconstrucció del pont del Cervol).

Com seran els pressupostos municipals per al 
2017? A grans trets, en quines partides o àrees 
creixeran els comptes?
Són realistes. Es matisen ingressos com l’IBI 
(per la rebaixa del mateix en  PAIs  no executats) 
i augmenten, com ja hem comentat, les 
subvencions de la Generalitat i del Pla provincial. 
Hem inclòs també les primeres referències dels 
fons europeus (encara que la resolució definitiva 
no s’ha publicat fins al 14 de desembre quan 
havia d'estar des de l’estiu). Entre les partides 
que creixen estan l’augment de recursos per 
a Serveis Socials, educació i transport escolar, 
la millora de serveis i manteniment de carrers 
i infraestructures, foment de l’ocupació i les 
inversions en noves tecnologies que apropen 
l’administració i faciliten gestions als ciutadans 
són els eixos centrals del projecte.

Són per altra banda, els primers 
pressupostos participatius. N’està satisfet 
tant del resultat com de la participació 
ciutadana que hi ha hagut en este procès?
Nosaltres ja fa temps que fem pressuposts 
participatius, són la resposta que anem 
donant a moltes de les demandes de les 
assemblees obertes que anem celebrant 
des del principi del nostre mandat a la 
colònia Europa, a les costes Sud i Nord, a 
tots els barris… Enguany hem donat forma 
als primers pressuposts participatius i crec 
que hem posat la primera pedra d’un model 
que ha vingut per quedar-se, ací i a molts 
municipis. El que no es comença, per modests 
que siguen els primers resultats, no pot 
consolidar-se i ja han donat resultats: Parc 
de  Cal·listènia, millores a les instal·lacions 
del  Volei  Platja, Ajuda al finançament de 
les extraescolars de les escoles, millora 
de la senyalització dels carrers de les 
costes,  condicionar  l'estacionament de 
vehicles a l'estació de tren, control per a 
minimitzar les deposicions de gossos en la 
via pública. Pla Integral ciclista, adequació 
de la carretera de la Costa Nord en un únic 
sentit... És una proposta de participació, com 
totes, amb molt de marge de millora.
Què li demana a l’any que comencem?
Com tots, salut, diners i amor, per a cadascú 
en la mesura que ho necessite. Jo ho traduiria 
així: força i perseverança per a tots els que 
emprenem projectes, públics o particulars, 
que la  cacarejada  millora de l’economia no 
beneficie tan sols a uns pocs i arribe a tots, 
especialment als que més ha castigat la 
crisi, i més diàleg i capacitat de sumar en els 
projectes que són bons per Vinaròs. 
Vull acabar desitjant a totes i tots els que 
viuen en Vinaròs que no obliden en aquestes 
festes i  l'any vinent als que no podran 
celebrar massa i transmetre a tothom la 
meua convicció que, des de l’honestedat, 
el treball i la creativitat, Vinaròs té futur, un 
futur en el qual cabem totes i tots.

"Per a mi la futura 
residència pública per 

la gent gran és una 
necessitat urgent. També 

la millora de l’eficiència 
energètica en edificis 

públics i escoles"

"Després d'anys de brindis al 
sol, el col·legi Jaume I apareix 
al calendari de construccions 
de la Conselleria d’Educació"

"Les meues converses 
amb col·lectius, usuaris i 
ciutadans m’inclinen de 

forma inequívoca per situar 
la piscina en l’emplaçament 

més cèntric possible"
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X.Flores
L'any 2016 ha estat un any d'impuls per a l'Associació de Familiars amb Xiquets i 
Adults Discapacitats (AFANIAD Vinaròs). 
L'estrena del seu hort social en les parcel·les properes a l'IES Leopoldo Querol ha 
obert noves expectatives i coneixements per als seus usuaris, i a més el passat 
mes de novembre l'associació va estrenar una nova seu que ha suposat un salt 
qualitatiu en la seva labor diària. 
L'associació no va dubtar ni un moment quan la regidoria de Medi ambient de 
l'Ajuntament de Vinaròs li va proposar la idea de disposar d'un hort solidari. I és 
que si alguna cosa caracteritza a Afaniad és que sempre està disposada a iniciar 
nous projectes per millorar la qualitat de vida. L'ampliació de l'horari de l'escola 
d'estiu fins a les 15.30 hores va suposar també una millora que té molt a veure 
amb l'hort solidari que conreen, perquè permet posar en marxa tot un procés. Les 
especialistes que treballen a AFANIAD consideren que l'hort social permet treballar 
l'autonomia, treballant des del principi a conrear els productes fins a cuinar-los i 
posar-los damunt de la taula per ser degustats, fomentant, a més els hàbits de vida 
saludables. Tots els productes que Afaniad conrea són ecològics; finsi tot ho és la 
lluita contra les plagues que ataquen les seves collites. 
En aquest projecte d'hort social participen 10 alumnes. Afaniad també ha enfocat la 
tasca dels horts socials per facilitar-la als alumnes autistes, mitjançant la utilització 
de pictogrames.
Quant a la nova seu, va ser aquest passat mes de novembre quan va ser estrenada 
i va ser gràcies a l'acció conjunta de les regidories d'Educació, Política Social, 
Igualtat i Discapacitat, així com la d'Obres i Serveis, per poder facilitar un nou espai, 
conscients de les limitacions que Afaniad disposava. De tot això, i de les seves 
expectatives per a l'any que iniciem, parlem amb l'educadora social i coordinadora 
de l'entitat, Sara Soro.

AFANIAD, 
un 2016 ple 
de novetats

¿Com definiries l’any 2016?
Seria difícil de resumir, sincerament 
en venen moltíssimes imatges i no 
sé molt bé com concentrar-les però, 
estic segura que ha sigut un any 
molt intens i realment bonic, hem 
tingut grans reptes per davant, 
molts canvis i nous companys, hem 
anat adaptant-nos als canvis amb 
actitud positiva i sempre lluitant 
per la inclusió social i el benestar 
dels nostres socis i participants.
 
Heu iniciat enguany el cultiu a 
l’hort social. Com està funcionant 
l’experiència? 
  Està sent realment enriquidora. 
El fet d'unir aquest estiu l'hort 
amb el taller de cuina saludable i 
autonomia en la vida diària ha sigut 
fonamental per arrodonir el sentit 
que tenen els diferents projectes 
que realitzem camí de la inclusió 
social. 
 
Quins productes heu collit ja i 
quins de nous en teniu previst 
cultivar al vostre hort?
Aquest estiu hem tingut tomates 
de 4 varietats diferents, bajoques 
planes i redones, albergínies negres 
i llistades, carabassons carabasses, 
enciams de 3 varietats, cogombres, 
pebre verd i roig, rúcula, poliol, etc.
I ara tenim en ple creixement les 
carxoferes, faveres, cols, bròquil, 
cols lombardes, calçots, cebes, 
bledes roges, verdes, carlotes i 
enciams. Si tinguérem un altra 
parcel·la podríem cultivar més 
varietat i aliments que requereixen 

més extensió de terra com síndries, 
melons, carabasses, moniatos, 
creïlles, etc.
 
Arribeu a fer tot el procés? Es a 
dir, cultivar-los, collir-los, cuinar-
los i menjar-los? 
A l'estiu si. A l’hivern, per ara no fem 
taller de cuina, però està previst per 
a un futur pròxim.
 
Quants alumnes participen 
d’aquesta activitat?
A l'estiu tots els participants. 
Actualment en som 20, i a la resta 
de l'any ens marca la llum del dia 
el ritme. Així que, com que l'oci de 
tardor, hivern i primavera es realitza 
de 17 a 20 hores, hi ha mesos que 
sols participen 5 alumnes i anem 
fent grups.
 
Com ho valoren ells?
Ho valoren d'una forma molt 
positiva, de fet tenim socis nous 
que per el boca a boca dels propis 
alumnes coneixen l'activitat de 
l'hort 
 
 L’ ampliació de l’horari de l’escola 
d’estiu fins les 15.30 hores 
era també una de les vostres 
intencions. Ho heu pogut dur a 
terme? 
Si, vam ampliar el horari tant a l'estiu 
com al hivern. AFANIAD ha realitzat 
un esforç econòmic molt gran 
per cobrir una necessitat evident 
de recursos per a les persones 
amb diversitat funcional, sobre 
tot de caràcter psíquic, i les seves 

Sara Soro, educadora social
“Necessitem un finançament 
que done seguretat als 
programes d'inclusió social”
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famílies. Així mateix, reivindiquem 
que necessitem un suport de les 
institucions per poder seguir atenent 
a aquestes 20 famílies amb un servei 
de qualitat.
 
Heu estrenat una nova seu. Tan 
mal estava l’anterior?
Sí, al novembre vam començar al nou 
centre. El principal problema que 
teníem a l'anterior era que l'espai 
reduït, a banda de les condicions 
arquitectòniques i la localització del 
local.

 Quines millores heu tingut amb la 
nova?
Estem molt contents amb la nova 
seu, ara tenim més espais, que no 
espai. L'actual centre és l'antiga 
casa del conserge del col·legi 
l'Assumpció i té una distribució 
d'un pis; petites estàncies cuina, 
bany i un pati interior. Les estàncies 
les hem dividit per espais per a 
realitzar diferents activitats, la sala 
de jocs, taller, sala de concentració 
i/o relax, novetat que ens ha anat 
molt bé, però el taller se'ns queda 
curt si pensem que som una mitjana 
de 14 persones adultes en una 
habitació, ens obliga a dividir-nos, 

realitzant manualitats no resulta 
molt de problema, però quan fem 
teatre, expressió corporal o dansa 
l'espai es queda reduït.
D'altra banda el fet de tenir cuina 
i un bany complet ens ha ajudat a 
mantenir els programes d'estiu de 
salut com cuina saludable i dijous a 
la dutxa!, programes que treballen 
també l'autonomia personal. 
 
Quines necessitats importants té 
Afaniad en aquest moment?
La necessitat més urgent és trobar 
un finançament que done seguretat 
als programes d'inclusió social 
mitjançant l'oci, la salut, la família 
i el voluntariat que porta a terme 
AFANIAD Vinaròs, es evident que 
és un recurs necessari ja que tenim 
demanda del recurs i no podem 
oferir per falta d'espai i de personal. 
Altra necessitat seria poder adaptar 
la nova sede a les activitats del 
recurs, poder tenir dons espais grans 
i un despatx equipat.

Què li demaneu al nou any?
Poder cobrir les necessitats 
nombrades anteriorment i poder 
acollir a totes les persones que 
necessiten el recurs que oferim.

Feliz Navidad
Departamento Técnico CERMED
Joaquín Doménech Fuster

Tel. 667 73 19 37
xidofu@gmail.com
VINARÒS

Ventanas PVC - Aluminio
Cerramientos y Techos

Puertas Garaje
Forrado Fachadas

Obra Nueva y Reformas
Persianas y Mallorquinas
Barandillas - Mosquiteras
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En verano del año 2013 se inauguró en Vinaròs “La 
Llar”, un hogar tutelado para mujeres en riesgo 
de exclusión social. Fue gracias a la iniciativa de 
voluntarios de las ONG Rescata-2, siendo entonces 
presidente Gustavo Hernández, y Per Més Vida, 
ambas de la iglesia evangélica de Vinaròs, y con la 
colaboración del Ayuntamiento, que fue posible 
la restauración de un inmueble de dos pisos para 
tal fin. El consistorio, a través de la concejalía de 
Bienestar Social,  otorgó  en 2012 a esta asociación 
una subvención de 4.400 euros para ello, y otros 
6.000 en 2013, y ayudó también en la tramitación, 
aunque la gestión y tutela del centro ha ido 

siempre totalmente a cargo de Rescata-2. 
Rescata-2, es una asociación nacida el año 2009, 
con la colaboración de Per Més Vida, formada en 
2005. Esta ONG local ayuda a toxicómanos para 
desintoxicación y reinserción social. También 
atiende, repartiendo lotes de alimentos, a familias 
necesitadas de Vinaròs a través de la despensa 
solidaria. La oenegé impulsó esta vivienda tutelada 
para mujeres dentro de sus iniciativas enmarcadas 
en un   programa de Acción Social. Más de tres 
años después, en este programa, las mujeres 
siguen encontrando apoyo motivacional, vivienda 
temporal, aprendizaje o bien contacto de nuevo 

con el mundo laboral o académico. De su cuidado, 
desde hace algo más de un año, se encarga en 
este momento la voluntaria de la asociación 
Tania Rojas, tutora responsable del hogar, 
dominicana residente en Vinaròs, que ha superado 
situaciones similares a las que ellas se encuentran 
y   ahora ofrece su ayuda y aporta su experiencia 
conviviendo a diario con ellas, prestando su apoyo 
y ayudándoles a realizar actividades y a motivarlas. 
Ella, junto a otras 5 personas de los 12 voluntarios 
que conforman la asociación, son el equipo que 
trata a diario con las personas que viven en los dos 
pisos del hogar tutelado. 

La vivienda tutelada para mujeres ‘La Llar’ cumple tres años desde su inauguración

¿Por qué situaciones han pasado las mujeres 
que atendéis en la vivienda?
Estamos trabajando principalmente con mujeres 
drogodependientes, que se sienten marginadas, 
en riesgo de exclusión social, que quieren salir de 
la prostitución o simplemente desestructuración 
familiar. Son personas que han pasado por muchos 
problemas y necesitan volver a empezar y, por lo 
tanto, mejorar su autoestima en todos los sentidos. 

¿Durante cuánto tiempo pueden quedarse a 
vivir en la casa? 
De tres a seis meses, pero siempre depende de cada 
situación personal. Hay mujeres que deciden irse 
antes y otras que necesitan más tiempo. Hay unas 
normas de convivencia y un horario que hay que 
cumplir en el que también se incluyen actividades. 
Trabajamos individualmente cada caso porque 
lo más importante es que se sientan apoyadas y 
que sepan que con motivación pueden salir de 
su situación. Yo, que he pasado por situaciones 
similares a las que ellas pueden estar ahora, vivo 
también en la casa con ellas.

¿Cómo llegaste a ser voluntaria de la asociación 
y responsabilizarte de la casa de acogida?
Yo también viví ese tipo de vida desde los 14 años. 
A los 30 me di cuenta de que no podía seguir así. 
Sentí que mi vida estaba en peligro. Aunque no fui 
a ningún centro porque no había entonces, recibí 
ayuda de gente conocida y toda la atención de 
voluntarios de Por más Vida y Rescata-2 y gracias 
a ello recuperé la autoestima y con los años pude 

salir de la situación. Fue entonces cuando conocí 
a Gustavo Hernández, presidente de Rescata-2 
y empecé a poner en contacto a mujeres con 
este tipo de problemas con la asociación. Ahí 
descubrí que, de algún modo, tenía algún tipo de 
carisma para ayudar, la asociación me brindó la 
oportunidad y así empecé a colaborar. Ahora hace 
un año que estoy aquí ayudando a la reinserción 
social de las mujeres. Por eso considero tan 
importante tener un lugar como este donde las 
mujeres puedan estar.

¿Hay algún caso del que te hayas sentido 
especialmente satisfecha por la mejora que 
haya podido tener la mujer después de estar en 
la casa?
Una chica a la que conocía pero con la que hacía 
tiempo que no hablábamos. La encontré por 
casualidad frente al ambulatorio y me explicó 
lo mal que se encontraba debido al alcohol y las 
drogas. Me dijo que había llegado a tal punto 
que había pensado incluso en quitarse la vida. Le 
expliqué que yo ya estaba muy bien, que sabía 
cómo podía llegar a sentirse porque ella sabía 
que yo misma lo había vivido, que existía este 
recurso de la casa de acogida y que gracias a esta 
asociación era posible rehabilitarse, porque yo 
lo había logrado. Un domingo vino y le presenté 
a Gustavo, el presidente. Pudimos encontrarle 
gracias a sus gestiones un centro especializado 
en Madrid,  y me pidió que si me quedaba con sus 
perros iría. 
Acepté, ella dio el paso, fue al centro y luego vino 

y pasó un tiempo aquí en Vinaròs, donde ya se 
notaba una gran mejoría en su estado. Ahora vive 
en Brasil, totalmente feliz y disfrutando de sus 
nietos. Sigo hablando con ella con asiduidad y es 
una gran satisfacción saber que ya ha superado 
esta situación. 

Sin embargo, hay gente que no sabe que existe 
este recurso del hogar tutelado para mujeres y 
podría necesitarlo
Nos gustaría que los vinarocenses supieran que 
estamos para ayudar a los drogodependientes, 
los marginados sociales, que las familias lo sepan 
y pidan ayuda. Esta casa es para mujeres, pero se 
está trabajando también con hombres y se les 
envía a centros especializados. Estamos aquí para 
tender la mano a estas personas porque lo que 
queremos es ser útiles a la sociedad.

Tania Rojas, tutora responsable: 
“Ayudamos desde la experiencia que nos da haber superado 

situaciones similares a las de las mujeres que acuden”

X.Flores
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Todo el equipo de GENTSANA te deseamos Feliz Navidad y sobre todo Feliz Año 
Nuevo ¡Un nuevo año, que nos da la oportunidad de conocernos, de aprender, de 
cambiar y de mejorar! GENTSANA ya ha cambiado, nos hemos adelantado y hemos 

mejorado, tanto nuestras instalaciones como nuestros servicios. Estamos más preparados que 
nunca para ayudarte a conseguir tus objetivos.  

Tenemos claro que nuestra mayor inversión eres TÚ, aprendemos, cambiamos y mejoramos 
día tras día, motivados por tus metas. Nos formamos y reciclamos constantemente para 
ofrecerte lo mejor, el acompañamiento y asesoramiento que siempre has buscado, junto a las 
últimas tendencias y el mejor material técnico. 

Nuestro objetivo es que tu grado de satisfacción sea el máximo, y que te sientas más 
“vivo” y “sano” cada día. Estamos tan seguros de ello, que queremos invitarte a 
que aproveches el nuevo año y vengas a conocernos, recorta el bono y ven a probar 

la clase que más te apetezca o nuestra nueva sala de musculación. Y si te gusta, y te apuntas del 
1 al 15 de Enero, te regalamos la matrícula. Empieza el año y empieza el cambio en tu vida, 
ven a GENTSANA, tu salud te lo agradecerá.

$
 BONO REGALO

1 clase a elegir o 
1 sesión sala de musculación.

¡ Ven a probar !
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Este año la final de la competición fue en el 
mítico estadio de los Jets, en New Jersey. En el 
campeonato, han participado 172 bandas de 
todo el país divididas en 6 grupos (los grupos 
dependen del tamaño de las bandas). Las 
bandas mientras actúan están moviéndose 
sobre el césped del estadio. En el grupo 5, que 
es posiblemente el más difícil, la ganadora 
fue la banda de Dartmouth, (Massachusetts) 
que es la de la ciudad donde reside Alex 
junto con su familia, el vinarocense Tomás y 
la estadounidense Colleen y su hermano Dani.
     Esta banda, denominada Dartmouth High 
School Marching Band, está formada por 
116 jóvenes músicos, Alex toca la trompeta, 
aunque también tiene los estudios de piano 
que ya inició en Vinaròs.
En Estados Unidos, las bandas de música de 
los institutos tienen un gran relieve dado 
que además de ofrecer conciertos, participan 
animando los partidos de fútbol americano y 
se organizan en competiciones entre ellas, de 
las cuales salen las que intervienen en la final 
nacional.
Después de haberse iniciado Alex en el mundo 
de la música con el profesor de piano Juan 
Manuel Pitarch en la Escuela de Música de la 
Sociedad Musical La Alianza de Vinaròs, este 

jovencito está lleno de alegría por este triunfo 
que da un gran prestigio al instituto donde 
cursa sus estudios. 
Para este campeonato nacional es necesario 
realizar una gran cantidad de ensayos, así lo 
ha estado haciendo Alex y sus compañeros 
desde este verano a una media de 15-20 horas 
semanales. La banda de Dartmouth llegó a la 
final después de actuar en diferentes lugares 
de Nueva Inglaterra, que engloba estados 
como Massachusetts, Connecticut, News 
Hampshire,   Maine, Vermont…Alex, con su 
banda, se llevó la victoria de toda Nueva 
Inglaterra obteniendo la clasificación para la 
final.
Dartmouth es una ciudad ubicada en el condado 
de Bristol en el estado estadounidense de 
Massachusetts, a unos tres cuartos de hora 
de coche al sur de Boston. Es poco más 
grande que Vinaròs, 34.000 habitantes. La 
familia Barrachina vive allí desde el año 2011, 
aunque regresan de vacaciones cada año 
a Vinaròs. Alex no ha podido tener mejor 
regalo para su cumpleaños como este gran 
triunfo, aderezado con la obtención estos 
días también del carnet de conducir (en 
Estados Unidos la edad mínima es dos años 
inferiores a España).

Un vinarocense gana con su banda de 
música un campeonato nacional de Estados Unidos

Emili Fonollosa

El adolescente vinarocense de 16 años Alex Barrachina Long, que reside en el 
estado norteamericano de Massachusetts, acaba de ganar con la banda de música 
de la que forma parte el campeonato nacional de Estados Unidos de bandas de 
música de institutos.

$

c/ de Nuestra Señora dels 
Desemparats, 5 - Vinaròs

Tel. 964 45 58 21
gentsanacb@gmail.com

Tel./Fax 964 40 77 93 - Móvil: 659 906 324
Arcipreste Bono, 52 - VINARÒS
e-mail: INNOVAFLOR@YAHOO.ES

¡Les desea
Feliz Navidad!

La actualidad desde todos 
los puntos de vista

www.infomaestrat.com
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Andrus Albiol

Jaime Federico, un vinarocense de 
ascendencia y estirpe pescadora, que con 
su afán de superación se formó así mismo, 
pasando de ser marinero raso a capitanear 
pesqueros, armador de buques y como 
colofón final ejercer de Patrón Mayor de la 
Cofradía. Todo ello apoyado por familiares 
suyos vinculados al mar, y como no, por 
su entrañable esposa Consuelo. Ahora, ya 
jubilado desde hace 16 años, nos recuerda 
su intensa vida plagada de esfuerzos con 
sus vivencias, como las escolares, laborales, 
deportivos, la afición a la tauromaquia y 
de política como el ser Presidente de los 
pescadores.

Jaime R. Federico Prats nació hace 74 años en 
la ribereña calle Sta. Magdalena. Sus humildes 
padres, Jaime y Manuela eran de profesión 
pescador y remendadora. Tuvo dos hermanas, 
Manolita y M. Olga.
De pequeño fue al colegio el Pósit con otros hijos 
de marineros, a los maestros R. Adell y A. Carbonell. 
Cómo al amanecer le entusiasmaba ver entrar las 
traíñas a puerto, primero tenía que aprenderse la 
lección de la escuela y luego su madre lo dejaba 
ir al muelle para que mantuviera con los remos 
los botes en bahía, con que las tripulaciones 
desembarcaban el pescado. 
En las populares fiestas del Carmen, al hacer bous 
de carrer en las calles C. y Borrás y la suya, a pesar 
de ser jovencillo ya era el chaval de confianza en 
ayudar con destreza a montar y ligar las barreras. 
Luego, durante  éstos días se pasaba horas 
mirando desde la parte trasera de su casa, a los 
toros pastando por el improvisado corral en el 
antiguo campo de fútbol (actual iglesia). Y cuando 
los soltaban a correr delante de la vaca, cosa que 
aún ha hecho de mayor. 
A los 9 años operan a su padre en Barcelona, y él 

permanece allí unas temporadas con familiares, 
que eran almohadilleros de la plaza de toros 
Monumental, así que lo llevaban a las corridas 
donde lidiaban las primeras figuras del toreo, 
culminando su afición por el arte de la lidia. 
También lo llevan al campo de fútbol de Les Corts 
donde juega el Barça, quedándose ya para siempre 
prendado de aquellos cracks blaugrana.
Al igual que los chicos en ésta época participaba 
en los típicos juegos de barrio, en la playa,  la 
natación, etc. Por Sant Nicolau competían en 
torneos futbolísticos contra otros colegios.
Sus pinitos como pescador los efectuó con su tío 
L’Alemán, bogando con un botecillo para pillar 
sepia a la femella.
Con 10 años, el que era su maestro y a su vez 
alcalde, R. Adell, lo escogió como responsable para 
ir a cobrar les chapes (tasas) a los bares, bodegas, 
etc. de la ciudad, con fines económicos para el 
Auxilio Social de antaño. 
El maestro sugirió a sus padres que era una lástima 
que el chaval no emprendiera estudios de carrera, 
puesto que tenía sobrada cabeza para ello, pero 
como la situación familiar era precaria, ya que 
su padre no podía trabajar por dolencias y su 
madre sufrió una embolia, la respuesta fue todo lo 
contrario muy a pesar de su familia, y tras cumplir 
13 años hablaron con el Comandante de Marina 
y excepcionalmente le firmó un pasavante para 
poder ir al mar, pero sólo con el barco junto a su tío 
y bajo la responsabilidad de éste familiar. 
Así embarcó con el arrastre ‘Teresa Gombau’ y que 
a la postre fue durante 9 años, aprendiendo bien el 
oficio pescador con suma devoción e intensidad.
Para el título de patrón de litoral se examina en 
Tarragona, pero enseñado por el práctico local 
Batiste.
Durante tres vedas de arrastre va de marinero a 
Denia, con barcas de J. Miquel y pescan gamba en 
la costa argelina.
Su comienzo en el fútbol comarcal fue bajo los 
auspicios de P. Saleto, que hizo un equipo para ir a 
jugar por los pueblos vecinos, ya que aquí no había 
campo. Cuando hicieron el campo Selesianos 

f o r m ó 
parte de equipo O. Mezor, y ganaron la liga local. Al 
hacerse el Cervol pasó al Vinaròs, C.F como extremo 
izquierda unos tres años. Una vez reforzó al 
Amposta en su partido de fiestas contra el Español 
de 1ª División, que llevó el florete de su plantilla 
como Di Stefano, Marcial, etc. Evidentemente 
ganó el conjunto albiazul por 1-7, pero Jaime hizo 
la proeza de hacer el gol del honor ampostino al 
célebre guardameta Bertomeu. Al ser rápido con el 
balón es requerido por el Benicaló de 3ª División, 
pero declinó la oferta al optar por dedicarse de 
pleno a mandar un barco arrastrero con todas sus 
consecuencias.
Como sustenta a sus familiares se libra de hacer el 
servicio militar. Con 21 años se enrola de tripulante 
una temporada con el bou ‘Cinta’. El armador 
vinarocence José Mª Puigcerver le confía el 
arrastrero ‘Rio Níger’ como patrón y no le defrauda, 
pues captura abundante pescado en seis meses, 
pero el dueño vende el bou a la Rápita, Jaime va allí 
otro medio año. El mismo armador le da a mandar 
aquí el arrastre ‘C. de Vinaroz’ unos dos años, para 
seguir efectuando muchas capturas, a base de 
especies del gran fondo como salmonete, rayas, 
etc. 
Algunas vedas va de marinero al cerco con las ‘R. 
Solá’ y ‘F. Ayza’. 

Jaime Federico
De marinero raso a 
capitán de pesqueros

Un recorrido por la vida de un vinarocense que ha sido 
uno de los grandes pescadores del Mediterráneo
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Tr a s 
cortejar con su estimada novia se casaron. Fruto 
del feliz matrimonio han tenido dos hijos, Jaime, 
que es el Secretario de la Cofradia de Pescadores, 
y Pau, que ejerce de cardiólogo en el hospital de 
la Ribera de Alcira. Los cuáles les han dado tres 
preciosos nietos, Alexis, Andrea y Aitana.
Patronea una corta campaña el bou ‘Merceneta’, 
ya que su primo, M. Zapater compra el arrastrero 
‘Alample’ y lo hace socio, para patronearlo cinco 
años. Su comienzo como armador  resultó de 
lo más rentable, pues seguían pillando mucho 
pescado. 
Una vez estando calados arrastrando el arte tenían 
a su alrededor diez mangas marinas o tornados, 
pero por suerte ninguno se les vino encima y 
siguieron navegando y pescando con el bou.
Lo venden para construirse el ‘Alample II’ y lo 
manda seis años, pues al ser el barco de madera, los 
temporales y mistrales le provocaban a menudo 
vías de agua en sus constantes navegaciones de 
caladero, ya que abarrotaban a menudo la bodega 
de maira, etc, y no perdían día de pesca por mal 
tiempo que hiciera. Así que deciden venderlo y 
construir otro de hierro, el ‘Alample III’ para que 
resistiera los embates de la embravecida mar, y lo 
patroneó 28 años.
Un día de mestral regresaban de alta mar 
navegando a marcha y el barco se clavó como un 
submarino en el seno de una ola, para tener que 
desembragar y al emerger después se pararon 

ante el constante ruido encima 
del puente. Su sorpresa fue que el 
golpe de mar arrancó unos cajones 
con sus botellas de gas dentro, que 
tenían junto la orla de proa y las 
puso arriba del puente. La suerte 
fue que como el barco se había 
sumergido totalmente, el agua 
hizo pasar las botellas de butano 
por encima de las ventanas de 
cristal del puente en que estaba 
él y el motorista y las alojó en 
el techo del puente entre las 
baradillas.
Otro día de fuerte Llevant se dio la 
casualidad que sólo había salido 

él a pescar en todo el Mediterráneo, 
incluso los grandes navíos como los 
correos y ferries habían suspendido las 
travesías. Cuando amaneció la escasa 
visibilidad les presentaba un panorama 
dantesco, pues se cernían sobre ellos 
y el horizonte negros nubarrones que 
pronto descargaron con intensidad 
a raudales agua del cielo y que los 
imbornales de cubierta apenas daban 
abasto en desalojarla, y la tempestad en 

su locura levantaba del mar unas olas gigantescas 
que se estrellaban con un estampido crujiente en 
las amuras del barco. Por radio el Comandante de 
Marina intentó decirle que la bocana de nuestro 
puerto estaba cerrada por el oleaje, pero las ondas 
sonoras no le llegaron y tras la jornada con buena 
pesca, a la hora prevista encontró perfectamente 
el camino de entrada a puerto, para capear las olas 
del temporal entre las dos escolleras portuarias, 
donde se había congregado un gentío para verlos 
regresar. Luego se supo que el oleaje había roto 
la boya de medición de olas que había en el mar 
al sur de la provincia de Tarragona, y que dio la 
altura récord de una gigantesca ola 13,58 m. como 
registró la estación 
marítima.
Cuando se descubrió 
un rico pero 
pequeño caladero al 
sur de l’Illa, faenado 
allí a la par con otros 
barcos, los tuvo que 
dejar pescando tras 
el primer y corto 
lance, ya que las 
capturas que izó a 
bordo le rebasaban 
la orla y además no 
tenían bastantes 
cajas para poner el 

pescado.
En otra mestralá partió también él solo al mar 
rumbo a las Islas Columbretes en busca de l’orá. El 
mar era todo un blancal, o sea, toda la superficie del 
mar que alcanzaba la vista estaba teñida de blanco, 
pues las rachas del huracanado aire levantaban 
el agua con su blanca espuma volátil. Llegados a 
sitio, su experta tripulación intentaba tirar al mar la 
corona por la popa, a barlovento, pero el pertinaz 
vendaval se la devolvía otra vez hacia bordo. Tras 
varios intentos lograron su propósito y pescaron 
200 de aquellas cajas de doradas.  
A los 58 años de edad optó por jubilarse al tener 
problemas de salud, ya que se hizo insulino-
dependiente, de manera que la diabetes le 
mermó vista, etc.  Pero siguió de armador del 
barco cinco años más, hasta que desguazó el 
barco, de manera que en 2002 fue elegido Patrón 
Mayor de la Cofradía. Cargo que desempeñó con 
ilusión los 4 años del mandato. Un gran problema 
que afrontó en su legislatura, fue el intento de 
instalación en la costa vinarocense de un enorme 
Parque Eólico, y encabezó la negativa local y 
comarcal en representación del sector pesquero, 
etc., para lograr al fin entre todos los afectados, 
que desistiera la empresa que tenía adjudicada la 
concesión para montarlo.
Hace 5 años como era socio de herencia de padre 
para la explotación pesquera de la ‘Encañizada’ en 
el delta del Ebro, decidió aceptar los cinco meses de 
trabajo que dura la campaña anual, para vivir allí y 
faenar, comer y dormir junto a solo pescadores en 
una barraca en medio de la laguna y de los canales 
en la desembocadura del rio.
De manera, que entrado bastenates años en la 
jubilación como pescador activo recuerda con 
nostalgia sus vicisitudes en las singladuras y 
periplos en éste mar, para disfrutar de su familia 
y sus hobyes, como jugar a la manilla, el ir a los 
bous de carrer de los pueblos del alrededor, los san 
fermines, y corridas de toros junto a partidos de 
fútbol en la Tv.

Feliz
Navidad

Tenemos las últimas novedades en
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Colaboracón con
el arbol solidario

Fundación
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patchlupemerceria@gmail.com

Dale a                             Patchlupe-Merceria
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X.Flores

El pasado 25 de junio de 2015 se produjo 
un relevo en la presidencia de Cocemfe 
Maestrat . Tras más de 15 años al frente de 
la asociación, desde su fundación en el año 
2000, Manolo Celma, no se presentó a la 
reelección y Ramón Meseguer, fue elegido 
por unanimidad para relevarle en el cargo. 
Vinaròs es una ciudad que desde el año 
2000 ha hecho los deberes en materia de 
accesibilidad y no es exagerado decir que es 
un referente en la provincia. La localidad ha 
experimentado un importante cambio que 
ha sido posible gracias a la sensibilidad de 
todas las corporaciones municipales. Así se 
reconoce desde Cocemfe Maestrat, que no 
ha parado de reivindicar durante todo este 
tiempo estas tan importantes mejoras hasta 
conseguirlas. Pero no sólo con la eliminación 
de barreras y la concienciación se consigue la 
plena integración. Siguen pendientes mejoras 
en otros campos muy importantes para ello, 
y uno de fundamental es el empleo. Por eso, 
Ramon Meseguer, se ha propuesto varios 
objetivos. Hacer realidad el centro especial de 
empleo del Pou de Mangrano es una de sus 
grandes prioridades. 

Hace ya un año y medio que eres presidente de 
la asociación ¿Es difícil ejercer el nuevo cargo?
Un poco si, por la gran responsabilidad que se tiene 
al estar al frente de una asociación como Cocemfe 
Maestrat. Llevaba muchos años de vicepresidente 
y más o menos ya sabía por dónde iba, pero nunca 
lo llegas a asumir completamente. Hay mucha 
cantidad de trabajo con los muchos programas que 
llevamos a cabo y los pocos recursos económicos 
que tenemos. Hay que recordar que Cocemfe 
Maestrat dispone de tres sedes sociales que están 
situadas en Peñiscola, Benicarló y la sede central en 
Vinaròs. 

Con Manolo Celma, anterior presidente, 
siempre os ha unido una gran amistad. Dada su 
experiencia al frente de Cocemfe durante tantos 
años ¿Le pides consejo en algunos temas?
Pues sinceramente, no hace falta que se los pida, 
él me los da sin yo pedírselos. Es verdad que de 
los años que llevábamos juntos e ir prácticamente 
siempre juntos a todos los actos de nuestra 
asociación, la amistad con él era y es grandísima.

¿Ha sido un buen año 2016 para Cocemfe 
Maestrat el 2016?
No ha sido un mal año. El trabajo que llevamos 
haciendo ha hecho más visible las necesidades 
de las personas con discapacidad. También en los 
buenos resultados de nuestros programas. Todo eso 

se ha traducido en una mayor confianza de nuestra 
asociación por parte de las administraciones 
públicas y nos han ayudado más que otros años, 
aunque no sea suficiente y esperamos que el año 
que viene lo hagan muchísimo más.                                                                                                                                      

¿Qué crees que ha sido lo mejor y lo peor?
Lo mejor ha sido que este año a nivel de deporte 
adaptado podamos participar en la liga catalana de 
baloncesto en silla de ruedas, ya que otros años no 
nos han dejado participar. Además, se ha ampliado 
y mejorado el programa de autoayuda y ayuda 
mutua o el programa de inserción socio laboral, se 
han eliminado barreras arquitectónicas…
Y quizá el lado negativo sigue siendo la falta de 
respeto de las personas que no estacionan bien su 
vehículo dejándolo encima de las aceras, en sitios 
reservados para personas con movilidad reducida,  
o la falta de recursos para que nuestra asociación 
tenga un local digno a nuestras necesidades. 

¿Habéis empezado a cultivar el huerto solidario 
de que disponéis en los terrenos cercanos al IES 
Leopoldo Querol?
Si, hemos empezado un pequeño programa de 
tiempo libre para nuestros socios donde cultivamos 
en el huerto solidario. Empezamos este verano 
pasado y la verdad que tuvo muy buena acogida y 
lo seguiremos haciendo durante este invierno.

Sigue siendo un proyecto pendiente desde 

Ramón Meseguer 
presidente de Cocemfe Maestrat

“Al 2017 le pedimos 
el centro especial de 
empleo del Pou de 

Mangrano”
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su inauguración en 2011 el centro especial de 
empleo del Pou de Mangrano. ¿Por qué está 
resultando tan difícil y costoso ponerlo en 
marcha? 
Es un proyecto muy ilusionante para nuestra 
ciudad y para nuestro colectivo, que daría 
trabajo a muchas personas con discapacidad. 
En este proyecto reivindicamos la implicación 
del equipo de gobierno para que se ponga en 
marcha, ampliando la inversión tanto económica 
como humana en el centro. Y con la colaboración 
de todos los partidos políticos y con nuestra 
asociación seguro que muy pronto se pondrá en 
marcha. 

A finales del año pasado visitasteis junto 
al equipo de gobierno un centro de estas 
características en Castellón, en el que el 95% de 
trabajadores cuentan con alguna discapacidad. 
Se habló entonces de que se realizaría un estudio 
de viabilidad económica y social para la puesta 
en marcha del centro del Pou de Mangrano, 
teniendo en cuenta la próxima conclusión 
de la contrata de la empresa encargada de la 
jardinería municipal. ¿Hay algún avance al 
respecto?
La contrata de jardinería del municipio según la 
corporación municipal termina en mayo o junio 
del 2017. Sí que está pensado por parte de los 
políticos y bajo nuestra reivindicación destinar 
algo al centro especial de empleo. Antes que nada 
hay que solicitar los permisos correspondientes 
para poder hacer la homologación necesaria del 
centro, y ya nos hemos puesto a trabajar en este 
tema.

¿Cuánta gente ha acudido a Cocemfe Maestrat 
o tenéis su curriculum a la espera de encontrar 
un empleo?
Tenemos  más de 200 currículums de gente que 
busca un trabajo. Desde servicios sociales nos 
hacen llegar gente y también funciona el boca a 

boca, ya que nosotros tenemos un programa de 
inserción socio laboral. Eso no quiere decir que 
pongamos a gente a trabajar de un día para otro. 
Les entrevistamos, les asesoramos y hacemos una 
atención personalizada para ayudarles a iniciarse 
en el mundo laboral.

Recientemente se han mejorado en cuanto a 
accesibilidad 16 puntos de las calles de Vinaròs 
¿Estáis satisfechos o ha habido algo que no se 
ha realizado tal como pensabais? 
Satisfechos no estamos nunca. Siempre 
reivindicamos mucho más. Faltan muchas cosas 
por hacer en nuestra ciudad y si me pusiera a 
numerarlas una a una no tendría bastante sitio. 
También es verdad que Vinaròs tiene una gran 
suerte porque siempre se ha trabajado mucho 
por la accesibilidad indistintamente del partido 
político que estuviera gobernando. Por poner un 
ejemplo, de las dos ciudades vecinas a la nuestra, 
Vinaròs es la más accesible de las tres. 

¿Qué ha supuesto para Cocemfe Maestrat la 
pérgola accesible que se instaló en la playa del 
Fortí este verano?
Fue una reivindicación de muchas asociaciones de 
nuestra ciudad entre ellas la nuestra. La sombra que 
había ahora se quedaba muy pequeña y al poner la 
nueva ha sido un espacio donde cabemos todos por 
su amplitud y mucho más cerca de la orilla.

Habeis denunciado la inaccesibilidad de 
la remodelada plaza del convento de Sant 
Francesc ¿Está solucionado?
La Plaza del convento de Sant Francesc sigue sin 
ser del todo accesible. En su día denunciamos la 
nula accesibilidad de la plaza, y estuvo cerrada 
al público un tiempo antes de abrirla. Cocemfe 
Maestrat propuso mejoras de accesibilidad y 
algunas sí que se han tenido en cuenta, pero no 
todas, así que la plaza no es accesible al cien por 
cien. Solicitamos al equipo de gobierno una plaza 
para toda la población. 

¿Qué le falta ahora a Vinaròs como ciudad en 
materia de accesibilidad?
La ciudad de Vinaròs al 85% es accesible en tema 
de barreras arquitectónicas, pero faltan por hacer 
muchas cosas todavía. Rebajes, ampliar de aceras.... 
Falta mucho trabajo por hacer para otras muchas 
discapacidades como puede ser la visual, la 
intelectual o la auditiva, que siempre se tienen un 
poco olvidadas.

¿Qué necesidades importantes tiene Cocemfe en 
este momento y esperáis paliar en 2017?
Sin duda, el centro especial de empleo sería una 
necesidad y una oportunidad de empleo para 
muchas personas con discapacidad de nuestra 
ciudad y de nuestra comarca. El trabajo para las 
personas con discapacidad es muy importante para 
mejorar su calidad de vida y esperemos que este 
2017 se ponga ya en marcha de una vez por todas.
En nuestras ciudades vecinas donde Cocemfe 
Maestrat también tiene sede social como es 
Benicarló y Peñiscola, estamos luchando mucho 
por la eliminación de las barreras arquitectónicas 
que aún tienen ambas poblaciones. También la 
necesidad de un local más grande para nuestra 
asociación para poder llevar a cabo y en condiciones 
todos los programas que tenemos en marcha y, 
cómo no, más recursos económicos por parte de las 
administraciones públicas para seguir trabajando y 
mejorando nuestro programas.

¿Qué le pedís al nuevo año que está a punto de 
empezar?
Cocemfe Maestrat estará siempre para reivindicar 
todas aquellas cosas que sean necesarias para 
mejorar la calidad de vida de las personas con 
discapacidad y que faciliten la autonomía de la 
misma. Pedimos a los políticos, técnicos y a la 
población en general que sea más respetuosa con la 
discapacidad. Tener una discapacidad puede pasar 
a cualquiera en cualquier momento y queremos 
vivir con los mismos derechos que los demás. Y 
con el respeto y la voluntad por parte de todos, se 
puede conseguir.
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Cuando asistía en mi asiento del 
tendido a las corridas de toros en 
la ya lejana adolescencia no podía 
imaginar que andando el tiempo 
iba a conocer tan de cerca la fiesta 
de los toros en Vinaròs. Durante el 
transcurso de estos años que me 
he movido entre bastidores para 
desarrollar esta labor tan sin pensarlo 
mucho, me ha podido satisfacer 
la curiosidad de poder discernir el 
complejo rito ancestral que cada 
tarde de toros se representa en el 
redondel, y para así poder estar más 
cerca del toro al tiempo de poder 
pisar la arena con la cámara antes de 
que se produzca el paseíllo y los olés 
de los aficionados fervorosos.
Tras la euforia vivida en cada tarde, la 
Fiesta habla un idioma global y es tan 
universal que nunca morirá gracias 
a la pasión de la gente. Nos llena 
de orgullo y profunda admiración 
y respeto el saber que mientras en 
España, cuna del toreo, la Fiesta de 
los toros está siendo mal tratada 
incomprensiblemente. Y por contra, 
el Club de Londres, instituido hace 57 
años, está formado por un grupo de 
350 aficionados de 22 nacionalidades 
distintas y que se unen cada año para 
disfrutar y defender este espectáculo 

único; un referente de la tauromaquia 
en Inglaterra.
Sin extenderme ni parar a pensar 
mucho, por el Salón de la pasarela 
fotográfica de Peñíscola las visitas 
han sido numerosas y de diferentes 
procedencias, de Australia, Brasil, 
de Argentina se presentó un gran 
mozo que se dirigía a Santiago 
en bicicleta para afirmar, mañana 
pasaré por Vinaròs, otro morenazo 
de Buenos Aires, Panamá, un pintor 
italiano que en segunda visita entró 
con un billete en la mano para 
que le firmara el libro, también la 
madre del novillero Javier Martín de 
Toledo, de Alemania, Inglaterra, y los 
aficionados de La Camarga francesa, 
y así como de visitantes de todas 
las procedencias desde Madrid, 
Zaragoza, Pamplona hasta llegar a 
Bilbao. De Moldavia una pareja muy 
aficionada que vive en Madrid y se 
llevó un libro firmado para su jefe. Y 
para que llegaran a visitar Peñíscola 
nuevos turistas, los protagonistas 
de la Fiesta, tan solo le falta crear un 
nuevo ambiente coincidiendo con 
la Feria de La Magdalena y lanzar el 
Trodeo Juego de Tronos con el toro. 
Se podrían cortar muchas orejas de 
mucho peso.

Lo que escondía el archivo fotográfico. Con esta muestra hemos querido acercar esta 
historia al aficionado. 6000 fotografías que van desde el año 1900 a 2016

Juan Chaler

El toreo luce en la pasarela fotográfica
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Queridos lectores del “Diariet”, esto no es 
una entrevista, no lo es. Después de más de 
30 años realizando entrevistas, hemos creído 
oportuno el hacer una “charla entre amigos” 
tanto Julián como yo. Los dos nos conocemos 
desde que muy a principios de los años 80 
(1980), nuestras aficiones al periodismo 
nos hicieran “debutar” a los dos en nuestro 
querido “diariet”. A Julián el color que mas le 
gusta es el verde, y a mi el rojo, por lo tanto 
comienza nuestra charla, que esperamos los 
dos sea del agrado de todos.
¿Julián, tu te acuerdas cuando comenzaste en el 
“diariet” publicando tus poesías?
Claro que me acuerdo de las poesías. Esto hizo 
que entrara como “Relaciones públicas del 
Carnaval de Vinaròs”, publicando cada semana 
un resumen de lo que daba la fiesta.
De aquellas poesías tuyas de los años 80 hasta las 
actuales has mejorado mucho en este mundo.
Las cosas cuando se comienzan se hacen para 
mejorar. Te diré que son más de 100 las que 
tengo. La gente que me conoce me dice que 
cuando las publicaré en un libro.
Saldrá pronto este libro.
Pues supongo que para el próximo 2017 y tendré 
que cumplir, porque de momento no voy para 
político.
Te acuerdas cuando en aquellos tiempos me 
decías que te gustaría trabajar y vivir del mundo 
del periodismo. Lo has conseguido.
Pues mira por donde lo dices que es cierto. Yo 
decía también que quería hacer de mi afición 
una profesión, y así ha sido. Ves, yo he cumplido. 
¿Y tu como comenzaste a escribir al “diariet”?.
Comencé haciendo las crónicas de entidades a las 
cuales pertenecía; “Unió Ciclista”, “Club Natació 
Vinaròs”, la “Frater”… Nunca firmé estas crónicas 
con mi nombre, ya que era muy vergonzoso. Mas 
tarde las firmaba con varios seudónimos. Fue a 
partir del inicio de mis entrevistas allá por 1984 
cuando comencé a firmar todo lo que escribía 
con mi nombre.
Pues mis colaboraciones en el “diariet” fueron 
a más, hubo una época en que me decían 

“Angelito Giner-2”. Recuerdo que cuando nos 
reuníamos en el “Consell de redacció” el estaba. 
Cuando se le dedicó una calle, me pidieron 
que redactara y leyera el parlamento de rigor 
en el día de la inauguración, así lo hice, y el lo 
agradeció mucho. En esta época llenaba varias 
páginas del semanario.
Tu eres capaz de acordarte donde has colaborado 
después del “diariet”.
Pues estuve en la dirección del quincenal “Servol”, 
pasé a entrar a colaborar en la radio en “Ser 
Maestrat Benicarló”, no te puedes imaginar como 
me temblaban las piernas el día de la prueba. 
También colaboré en “Crónica de Vinaròs”, en el 
“7 Dies Vinaròs” en que estuve unos años como 
director y en la actualidad soy subdirector, 
también en el de Benicarló, en “Terres del Ebre” 
y hace 21 años que estoy en “Radio Ulldecona” y 
mas tarde en la “Televisio de Ulldecona” (TVU). He 
tenido programas con grandes éxitos como: “En 
lo que tinc m´entretinc”, “Meu dius o meu contes” 
en que finalizó el pasado año y cumplimos 20 
años seguidos de retransmisión, junto a mi 
compañero Josep Maria Forner “Ara TVU” y en 
la actualidad “Dalt la barca fent comarca” en 
que yo solo cada día comento la actualidad 
de la comarca. Pero tu Salvador, también has 
colaborado en varios medios informativos.
Si, efectivamente. Colaboré con “Crónica de 
Vinaròs”, desde el nº 1 y a petición de Paco 
Castell he colaborado de forma asidua en el “7 
Dies Vinaròs”, en una revista que creo se llamaba 
“Randemar”, a finales de los 80 comencé a 
realizar entrevistas para “T.V. Vinaròs” durante 
unos cuantos años. También colaboré en la 
revista “San Sebastián” con números mensuales 
que se hicieron para celebrar el “400 aniversario 
de la llegada de la reliquia”. En la actualidad 
colaboro con el “Diariet” “7 Dies Vinaròs”, “Diari 
del Maestrat” “Infomaestrat”, “Vinaròs News”, y 
con el noticiario de Pau Marmaña en Canal-56 TV 
Comarcal. Por cierto Julián a ti creo que por todo 
lo que has hecho y has difundido el “Carnaval de 
Vinaròs” te tendrían que hacer un monumento.
Hombre..tanto como un monumento. Esto se lo 

merecen todas las comparsas y toda la gente que 
hace posible el “Carnaval de Vinaròs”. Yo entre a 
formar parte en las primeras directivas y estuve 
en tres de ellas. He intentado a lo largo de todos 
estos años, promocionar a tope el carnaval. Me 
acuerdo que en 1992 cundo entramos en directo 
en un programa del recordado Juan Monleón en 
Canal-9, me preguntó Monleón si yo era capaz 
de entrar en directo con un pregón de estos 
que yo hago dedicado a toda la Comunidad 
Valenciana..Yo le dije que por supuesto y todo 
salió perfectamente bien. Desde estas líneas 
quiero agradecer a todas las directivas del 
carnaval, el pode haber hecho durante 25 años 
seguidos el pregón del “Carnaval de Vinaròs”. Me 
siento muy contento y orgulloso de ello.
Pues yo tengo una anécdota del “Carnaval de 
Vinaròs”, que creo que no sabe nadie. Cuando 
vinieron los de Canal-9 a filmar en directo los 
desfiles el primer año, y quiero decir que hay 
que agradecer la gran colaboración que tuvo 
el corresponsal en la provincia José Reula, 
unas semanas antes vinieron los directivos y 
me llamaron a una reunión en la que estaba 
también Reula. Me dijeron si yo retransmitiría 
los carnavales en directo. Les dije que no estaba 
preparado y les propuse a Julián Zaragozá, para 
mi el mejor conocedor del carnaval y trabajando 
a la vez en los medios periodísticos de la prensa 
comarcal.
Oye Salvador, tu también has retransmitido 
desde hace muchos años la procesión del Jueves 
de la Semana Santa de Vinaròs por “Canal-56” y 
en el año 2003 la retransmitiste para “Canal-9 – 
Punt Dos” en directo. Supongo estarás contento.
Es cierto, hace unos 16 años que retransmito en 
directo junto a Ramón Blanc la procesión del 
Jueves Santo de Vinaròs. Una de las mayores 
alegrías que tuve, fue el que me propusieran para 
retransmitir en directo por “Punt-2” la procesión 
del Jueves Santo, junto con el periodista Carles 
González”. Estuvo por la tarde en mi casa y le 
entregue para la transmisión un “libreto” con 46 
páginas para la misma, con la historia de nuestra 
Semana Santa, Cofradías, pasos…Yo les dije a los 

Una charla entre amigos con
Julián Zaragozá y Salvador Quinzá

Salvador Quinzá
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directivos que escogieran a Mariano Castejón, 
que para mí, era la persona mas preparada, pero 
la “Junta de Cofradías” optó por mi. Siempre 
me acordaré de esta transmisión. Por cierto, 
hay que agradecer las gestiones primero del 
representante de “Canal-9” en Vinaròs José Reula 
y luego las del “Director Territorial de Cultura” 
Paco Baila que realizaron con “Canal-9”.
Pues para mi y tras la gran promoción que se 
hizo de Vinaròs, y lo que fue subiendo la Semana 
Santa de Vinaròs, conseguisteis el título de “Fiesta 
de Interés Turístico Autonómico” igual que al 
carnaval. Estas son las dos grandes fiestas que 
tiene nuestra ciudad, y yo creo que esto se tiene  
que valorar. Por cierto el entonces presidente de 
la “Junta de Cofradías” Agustín Prades Arnau, me 
pidió que escribiera una poesía para la Semana 
Santa y así lo hice. Esto es de agradecer que 
pensaran en mi para esta ocasión.
Te acuerdas que tú y yo fuimos de los primeros en 
hacernos nuestras crónicas con nuestras propias 
máquinas de fotos.
Como no me voy a acordar. Antes siempre 
estábamos pendientes de los fotógrafos del 
pueblo; Alcázar, Reula…..Nos compramos 
nuestras propias máquinas a principios de los 
90, y con los carretes para revelar nos hacíamos 
nuestras propias fotos. Cuando se velaban los 
cliches….Por cierto, estoy muy agradecido que 
me aceptarais en el “Consell de Redacció” del 
“Diariet”. 
El director entonces era nuestro gran amigo y 
recordado Juan Bover Puig. Yo estuve presente en 
este consejo, y todos te votamos por unanimidad, 
Por supuesto que te lo merecías.
Recuerdo cuando cada jueves íbamos a La Rápita 
a la imprenta de Jordi Dassoy a montar el “diariet” 

con el coche de nuestro director. Que buenos 
recuerdos que tenemos de Jordi y de Montse, 
eran una gente fabulosa los de la imprenta. Y que 
te voy a decir de nuestro querido Juan Bover…
Julián ¿tu te puedes aclarar filmando, 
fotografiando y escribiendo?.
Pues si que me aclaro ya que es una cosa que me 
entusiasma. El estar en contacto con la gente, el 
conocerte a todos los pueblos de las comarcas, 
a los alcaldes, yo realmente disfruto con ello. Lo 
paso muy bien actualmente con los informativos 
diarios de TVU y con el programa “Dalt la barca 
fent comarca”. Este nombre sale porque una vez 
me preguntaron ¿qué haces Julián?, y como sabes 
que a mi me gusta improvisar, pues le contesté 
“pos dalt la barca fent comarca”. 
Yo no se que tienes Julián que toda la gente te 
quiere, desde las abuelas mas abuelas hasta 

los niños. Por cierto las abuelas te llaman 
cariñosamente “Julianet”. ¿Te sabe mal?
Me llaman Julianet las abuelas y las no abuelas, 
a mi no me sabe mal, por supuesto. Yo intento 
querer a todos, y este es un estímulo “sin receta”, 
que lo intento tirar adelante todos los días. 
Julián, se puede decir que estas en todas partes, 
debes ser el periodista que mas kilómetros hace.
Paso de 3.000 kilómetros con mi coche cada mes. 
Estoy entre Tortosa, Morella y Peñíscola, y cuando 
puedo me alargo hasta la capital de provincia, 
Castellón. Por cierto y para finalizar deseo a todos 
unas felices fiestas de navidad y año nuevo, y 
si el 2017 es como este y algo mejor, pues será 
bienvenido.
Pues yo por mi parte te deseo Julián, mucha 
salud y largos años de vida, y a todos en general, 
una feliz Navidad.

Rótulos | Publicidad | Diseño

Feliz Navidad
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Plaza Jovellar, 15
12500 VINARÒSELS DIARIS

Un Nadal ple d’il·lusións !
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ecovinaoil@hotmail.com

Tels: 698 360 052
Juan José Zapata

Els desitgem
Bons Nadals
i Feliç 2017!  

Recollida d’olis vegetals usats
Gestor Autoritzat

ECOVINA.OIL

C/ Raimundo d’Alós, 3
Tel. 964 455 904
685 369 270 VINARÒS

Menú Fin de Año 2016
Jamón Ibérico Gran Reserva y Queso curado al Romero acompañado de pinchos de 

Anchoas del Cantábrico y pan de cristal con tomate de colgar y aceite de olivas
milenarias y queso Manchego de leche cruda

******
Tataky de Atún Rojo en salsa tariyaky

******
Langostinos de Vinaròs escalfados en salsa de soja y toque de wasabi

******
Suprema de Dorada confitada en su jugo de marisco y perfumado al cilantro fresco

****** 
Sorbete de frutas de la Pasión al Mojito

******
Solomillo de ternera al Foié en un suave perfume de Oporto

Postre
Sopa de Arroz con Leche con crema tostada y espuma de chocolate blanco

Bodega
Tinto: Altos Ibéricos Crianza (D.O. Rioja)

Blanco: Verdeo (Vertdejo D.O. Rueda)
Cava: Ana de Codorniú

Agua mineral, café o infusión
Bombones y Dulces de la Época

Uvas de la Suerte y Bolsas de Cotillón

Todo nuestro colectivo
les desea un Feliz 2017

66,00 €
Las Copas y los Licores no están
incluidos en el precio del Menú

IVA INCLUIDO
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Agustín Gombau es un artista en 
el mejor sentido de la palabra, o al 
menos es una persona polifacética 
en lo que se refiere al mundo del 
arte. Hace muchos años que en su 
casa realiza un “Belén” de grandes 
dimensiones, pero en este año se ha 
superado, “ha rizado el rizo”, y se ha 
atrevido con un “Belén” a base de un 
enorme diorama, en el cual, no se si es 
más importante las figuras, las líneas 
de fuga, el colorido o posiblemente la 
historia que representa. 
Agustín conserva en su casa una 
buena bibliografía de la etapa 
del nacimiento de la figura más 
importante del “Belén”, por supuesto 
me estoy refiriendo a la imagen del 
“niño Jesús”. En sus libros podemos 
leer su historia, su geografía, la forma 
de vida de entonces, en fin, con este 
importante e histórico material, ha 
confeccionado este diorama, el cual, 
de verdad, es digno de ver.
A Agustín no le gusta mucho que le 

digamos que es un artista, este título 
se lo da a su hermano “Paquito lo 
Cañero”, o incluso a su centenaria 
madre, la Sra. Carmen Blanchadell, 
pero insisto, seguro que todos los 
que visitarán su “Belén”, seguro 
que saldrán con mi misma opinión. 
Le hemos realizado las siguientes 
preguntas a Agustín, a las cuales nos 
ha respondido con suma amabilidad, 
y dándonos, como verán, toda clase 
de detalles, cosa que le agradecemos.
- Agustín, ¿en que te has basado 
este año para realizar este enorme 
“Belén”?.
. Sabes que dispongo de libros en que 
nos hablan de la geografía, historia, 
costumbres y tradiciones del pueblo 
judío y galileo en el tiempo que nació 
Jesucristo. Pues leyendo estos libros 
y tomando muchas anotaciones, mas 
añadiendo a ello lo que nos dicen los 
evangelios sinópticos, este año me ha 
salido la idea de realizar en forma de 
diorama, una completa posada en que 

verás que no falta prácticamente de 
nada. Esta sería similar a la que nació el 
“niño Jesús”, hace ya más de 2.000 años.
- Que nos puedes explicar de las 
posadas de aquel tiempo.
. En aquellos tiempos, normalmente 
la distancia entre grandes ciudades, 
o incluso pequeñas poblaciones, 
era larga. Entonces para desplazarse 
iban a pie o si podían en caravanas, 
con camellos, caballos e incluso se 
desplazaban en elefantes. Por este 
motivo, para que los viajeros y los 
animales pudieran descansar entre 
el recorrido, existían estas grandes 
posabas donde podían hacer noche, 
e incluso vivir algunos días.  Según se 
nos relató en los evangelios, José y 
María iban precisamente de camino, 
y tuvieron que parar en una posada 
para que María diera a luz. ¿Es este 
el motivo de realizar este año esta 
enorme, completa y artística posada 
Agustín?.
. Efectivamente. Veo que me has 

cogido perfectamente la idea. Según 
nos dicen los evangelios, al estar 
completamente llena y no tener sitio en 
las habitaciones, y al ir la virgen María 
de parto, se colocaron en el pesebre 
de la posada, que era el sitio donde se 
almacenaba la comida de los animales. 
Pues concretamente en el pesebre, es 
donde dio a luz María.
- Observo que en este cuarto del 
pesebre no está al clásico buey y la 
burra característicos.
. Me gusta que te hayas dado cuenta 
de este detalle. Como ves solo están 
María, José, el niño Jesús, y los que 
van llegando y trayéndole regalos, 
entonces seguro serían cosas de 
primera necesidad como; comida, 
ropa, etc..y a la vez estas buenas 
gentes, adoraban al “Niño”. Si te fijas 
en el departamento de al lado que 
es el establo,  puedes ver que allí hay 
diversos animales, no solo el buey y 
la mula, sino toda clase de animales 
que podían convivir juntos. Uno de los 
detalles de la pared separadora entre 
el pesebre y el establo, es que esta no 
llega hasta el techo, por lo tanto, a la 
“Sagrada Familia”, seguro les iría bien 
porque pasaría el calor del establo al 
pesebre, de esta forma no tendrían frío. 
No voy a descubrir nada si digo que no 
sabemos en realidad a que fecha del 
año nació el “niño Jesús”, pero en Belén 
a estas fechas de 25 de diciembre hace 
frío, e incluso hay años en que nieva. 
Esto es cierto.
- Explícanos Agustín, cada 
compartimiento de este enorme 
posada.
. Esta que he construido es de las que 
había grandes, y como ves, tenían 
incluso planta baja y primer piso. 
Comenzando por la planta baja, al 
fondo tenemos la puerta principal 
de acceso, la cual consta de 2 jambas 
enormes y pesadas. A través de las 2 
jambas de las puertas y en la parte 
exterior de fuera podemos ver unas 
montañas, y en ellas como se van 
acercando las figuras de los “Reyes 
Magos”, o mejor dicho, los “Magos 

Entrevista a fondo con: 
AGUSTÍN GOMBAU 
BLANCHADELL

Salvador Quinzá Macip

C/ PILAR 28 - VINARÒS

T. 964 45 91 06
C/ BAYER 16 -  CASTELLÓN

T. 964 86 32 47

¡LES DESEA FELIZ NAVIDAD!
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de Oriente”. Como puedes ver, ambas jambas 
eran muy altas y normalmente sin ventanas, así se 
aseguraba la seguridad, sobre todo por la noche y 
por las posibles invasiones de ladrones. Las mismas 
daban paso al patio interior de la posada,  y estaban 
cerradas toda la noche por motivos de seguridad. 
Observarás que el patio daba a un recinto de porches 
y con compartimentos para cada caso. Tenemos a 
la entrada el compartimento de la cocina con su 
horno árabe, siguiendo vemos otro compartimiento 
donde estaban los baños, lugar donde las personas se 
limpiaban cuando llegaban del viaje, y antes de toda 
las comidas, ya que la tradición judía era que antes 
de comer se tenían que purificar, restregando bien 
las manos. En este mismo compartimiento he puesto 
las termas. En la otra parte, como te he comentado, 
estaba el pesebre y el establo que era de mas grandes 
dimensiones.
- Y que nos dices del los departamentos del primer 
piso.
. Para acceder al piso superior habían una o dos 
escaleras. La escalera principal era de piedra y se 
subía directo desde el patio, normalmente subirían 
por ella las personas relevantes, ricas. La otra era de 
madera donde subirían las personas del servicio, 
criados, huéspedes y gente sencilla. Este piso estaba 
dividido en dos partes. Según en los textos en que me 
he documentado, en una parte estaban habitaciones 
muy grandes que eran para la gente mas sencilla, y 
que dormían todos juntos, e incluso en literas. En 
la otra parte, las habitaciones eran mas pequeñas 
e individuales, donde se supone que estaría la 
gente más adinerada o de mas prestigio. En el patio 
superior y entre las dos partes de habitaciones estaba 
el comedor colectivo. En el solo comía la gente 
adinerada y de mas categoría. Podrás ver, que como 
entonces era una mesa grande y baja, ya que comían 
sentados o recostados en el suelo. El resto comían en 
otro sitio, en las mismas habitaciones o incluso en los 
corrales junto a los animales, o bien en el pajar donde 
estaba la “Sagrada Familia”.
- Veo que tienes un techo muy trabajado y 
elaborado. ¿Cómo eran en aquella época?.
. Como puedes ver, está muy elaborado y me costó 
mucho el techo superior y dijéramos exterior. Pero 
date cuenta que hay dos. El que separa la planta baja 
con el primer piso, era un techo robusto y de piedra, 
para que pudiera soportar todo lo que en el primer 
piso, como antes te he relatado había. El techo superior 
que es el más elaborado, es, era de cañizos y luego 

con arcilla rellenaban el techo. Lo tenían que reparar 
a menudo, sobre todo cuando llovía mucho o cuando 
nevaba, ya que se hacían goteras que caían encima 
del primer piso. Para las reparaciones exteriores del 
techo superior, usaban un rulo y arcilla prensada. El 
techo estaba apoyado en vigas de madera.
- Estamos Agustín delante de un gran diorama, en 
el cual vemos toda clase de detalles, las líneas de 
fuga, siendo mas estrecho en la parte de dentro 
que en la frontal, con unas figuras en que las de 
dentro de todo, los “Magos de Oriente”, son unas 
figuras diminutas, mientras que las que están a 
primera fila son de 20 centímetros de altura, enfin, 
que tiene toda clase de detalles. ¿Qué medidas 
tiene y cuanto tiempo te ha costado en realizarlo?.
. Las medidas aproximadas son: 2,50 metros de fondo, 
2 metros de ancho y 1,60 metros de alto. Comencé 
en octubre pasado a realizarlo, y hoy mismo día 9 lo 
he finalizado. Antes de venir tu, acababa unos panes 
del horno que está en la planta baja. Dicho esto, he 
empleado muchas horas. Para que no se me enfade 

mi familia y sobre todo mi esposa, diré que algo me 
han ayudado.
- ¿Es este el mejor Belén que has montado en 
todos estos años?.
. Pues no lo se. Solo te diré que es en el que he 
invertido mas horas, como mínimo el doble de lo que 
me han costado los Belenes anteriores. También lleva 
este muchos materiales mas.
- Cuándo comenzó en ti la afición a montar 
belenes.
. Pues desde cuando era tan solo un niño. Tanto 
mi madre, como mi tía Consuelo, como el marido 
de mi otra tía Agustín Baila, fueron los que me 
iniciaron en este fantástico y artístico mundo de los 
belenes. Supongo que comenzaría a los 4 o 5 años 
y entonces recuerdo que todo lo hacíamos a mano, 
absolutamente todo, hasta las figuras.

- Has pensado ya como será tu Belén del próximo 
año.
. Con este Belén que tenemos delante, me he 
esmerado mucho y he pasado algunos meses en su 
confección. El año que viene ya no habrá Belén. Este 
es el último que hago. 
- Tere, la esposa de Agustín que está a nuestro 
lado, se pone a reír, y dice “Esto lo dice cada año, y 
al final, al año siguiente lo vuelve ha hacer.
- Sabemos Agustín, que eres una persona 
polifacética y que llevas muchas actividades a la 
vez. Nos las puedes comentar.
. Soy un gran amante de la buena música y me gusta 
mucho el canto coral. Ejerzo de  presidente de la 
“Coral García Julbe”, y me han ayudado mucho dentro 
de ella, los dos grandes directores que tenemos, tanto 
Rossend Aymì i Escolá, como Enric Melià i Fortuna, 
ellos dos, aparte son organistas. Por cierto, me 
permites que realice un llamamiento.
- Por supuesto, adelante Agustín.
. Pues que invito a toda la gente que le guste la música 
y que desearía entrar en una coral, que se anime y que 
entre en contacto con nosotros. Con un poco de voz 
y con muchas ganas pueden ir adelante, sobre todo, 
con la ayuda de estos dos grandes directores que 
tenemos. En nuestra coral, hay un gran ambiente, 
hacemos muchos conciertos, salimos a cantar fuera, 
y realmente nos lo pasamos todos muy bien. Por lo 
tanto, animo a todos los que tengan interés, a que 
entren en contacto con nosotros.
- Agustín, yo te conozco, y te dejas una actividad 
importante para nuestra ciudad, cual es nuestra 
querida Semana Santa.
. Es cierto, en 1988 mossen Miquel Romero fundó la 
Cofradía del “Crist dels Mariners”, y desde entonces, 
tengo el gusto y el honor de ser su Hermano Mayor.
- Para finalizar la entrevista, deseas añadir alguna 
cosa.
. Primeramente felicitar a “TODO” el equipo del 
“Diariet” y a todo el pueblo le animo a que lo vea y lo 
lea. De vez en cuando y en estas fechas de navidad, 
hay gente que  expresa sus sentimientos y como 
en esta ocasión en esta forma artística como es la 
realización de un Belén. Dedico este Belén a todas 
las gentes de Vinaròs, y como no, desear unas felices 
fiestas a todos.
Pues por mi parte Agustín, y después de ver esta 
“obra de arte belenística”, te desea a ti y a toda tu 
familia todo lo mejor. Por cierto, quedamos ya para 
el próximo año.

Les deseamos
Feliz Navidad
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Reparto a 
domicilio

BURGUER
TEXAS
De 20:00 a 23:00 h.

MENÚ ESPECIAL
ESTUDIANTES

4 Hamburguesas,
Alitas, Aros Cebolla,
Patatas, 4 Bebidas y 
4 Chupitos.

Av. Tarragona, 35 - VINARÒS

Tel. 964 45 58 74

25 €

Juan Chaler, en el concurso celebrado en 1959 del que fue campeón en la especialidad de encuadernación del grupo A, siendo su compañero 
Andrés Renau del grupo B, por edades. En esta época practicaba la encuadernación como aficionado y ya encuadernó los tomos de los primeros 
años del Setmanari Vinaròs, estando formado el primer consejo de redacción por aquel entonces por Antonio Carbonell, José Molés, Mosén Manuel 
Milián y Manuel Foguet.

60 años de existencia del Setmanari Vinaròs, encuadernados desde 1957 por Juan Chaler Comes
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Tel./Fax 964 451 257- Pol. Ind. Mediterráneo
Partida Capsades s/n, VINARÒS

GRAN SURTIDO DE HERRAMIENTAS
PARA JARDINERÍA Y PARA RIEGO

VISITA NUESTRA 
SECCIÓN DE 

MENAJE DEL HOGAR

Bons
Nadals!
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PARTES ESTADÍSTICS PESQUERS DEL MES DE NOVEMBRE DEL 2016 (II)

ESPORTSPESCA

Andrés Albiol
Caixeta lletosa

Alborotado mar Navideño
Comenzó la semana con temporales de gregal y levante. Se pudo trabajar todos los días laborables. Los 
barcos faenaron a medias por el mal tiempo. Las principales capturas fueron de nuestro emblemático 
crustáceo rey. Y los precios estuvieron estables.
La pesca de arrastre faenó a diario con muchas extracciones de langostinos, calamar, pescadilla, salmonete, galera, 
peluda, caracol, rape, móllera, caballa, pagel, dorada, canana y morralla.
La flota artesanal lo tuvo muy mal. A causa del oleaje los trasmalleros comenzaron a pescar el jueves. Pillaron sepia, 
lenguado y raya. 
La recolecta de pulpo roquero con cadufo operó tras el temporal, para llevar ejemplares de 1 a 3 Kg.

Ecos de ‘Mar’; Inspecciones y deterioros
Una vez al año funcionarios de los ministerios del I.S.M., de la M. Mercante y de Trabajo recalan por aquí con el fin de 
mejorar las condiciones de seguridad de la flota pesquera, para que el sector tome conciencia para la prevención 
como herramienta de evitar accidentes, etc., acompañados de acciones formativas.
El pasado año en el litoral español se realizaron 155 actuaciones de las que el 65% se cumplían las normas. La 
inspección de Trabajo y S. Social detectó el 17% de las infracciones, el ISM el 8% y la Mercante el 7%. La mayoría se 
detectaron en puerto (107) en bocana portuaria (28) y en alta mar (20).
Por barcos la mayoría de fallos correspondieron a menores de 16 m. de eslora. Y por modalidades el arrastre tuvo 
mas infracciones.
Y por comunidades autónomas la mas inspeccionada fue la Andaluza y la 4ª la Valenciana.
Según la FAO las pérdidas por descomposición o deterioro del pescado por deficiente conservación una vez ya ha 
sido desembarcado y subastado oscila entre el 10 y el 30% de las capturas. 

I peu de cabrit o cloïsa lletosa, en castellà li diuen arca de leche 
i almeja lechosa, en francès arche de Noé blanc, en anglès 
noah’s ark white i en alemany WeiBe Archenmuschel. El seu nom 
científic és Striarca lactea.
Mol·lusc bivalve de l'espècie que té la corfa amb la forma mes 
oblonga i romboïdal-escurçada, de la família dels Árcids. La 
seva petxina amb dues valves gairebé iguals estan unides a la 
seva base ventral per un lligament extern per entreobrir-les. El 
sistema de tancament hermètic encaixa en la llarga i recta base 
d'ambdues valves, amb unes dentetes en filera tipus pinta. La 
petxina per fora està recoberta per costelles fines i atapeïdes, 
on es veuen les bandes o estries tosques de creixement. La 
superfície interna és de parets fines.
Petxina de color blanc brut, amb tons marró fosc en la vora 
inferior. Les parts interiors són blanquinoses.
La seva talla s'acosta als 2 cm.
El cos carnós de l'animal reclòs a l'interior consta d'un curt peu 
per la seva vida sésil. Sense cap aparent. En la massa corporal 
estan els òrgans, cor, ronyó, etc., i la cavitat paleal amb un parell 
de brànquies, que cadascuna consta de dues sèries de filaments 
units entre si, per absorbir l'aigua i treure oxigen per respirar 
i filtrar les partícules alimentoses. I el mantell que recobreix el 
cos i forma la petxina. A més posseeix dues potents impressions 
musculars per tancar fort les valvas.
A la primavera tots dos sexes deixen anar lliures al mar els òvuls 
i esperma perquè s'ajuntin. De l'ou fecundat la larva viatja 
pel corrent diverses setmanes i es fixa al substrat dur pegant 
uns fils, que treu per una obertura a la base entre les valvas i 
comença a construir la petxina amb una secreció del 90% de 
material inorgànic i la resta d'orgànic, que calcifica dur amb una 
estructura formada per làmines entrecreuades.
Està prohibida pescarla. Abans es capturava bussejant a pulmó, 
per arrencar-la amb una espàtula.
Bullida o a la planxa és saborosa.

PEIXOS:
Seitó (Aladroc, Boquerón)                1.138 Kg.
Sardina                                                6.270
Salpa (Salema)                                       519
                                                          ______
Total Cércol...............                        8.127
PEIXOS:                    
Albacora (Atún blanco)                            126
Escrita (Raja, Raya)                                  76
Totina (Mantes, Batoideos)                       31                           
Rallat (Bonito)                                          81
Llampuga (Lampuga)                              186
Congre (Congrio)                                     96
Gall (Pez de San Pedro)                           16
Orá (Dorada)                                         307
Gallineta (Cabracho)                                 51

Sorells (Jureles)                                         9
Asparrall (Raspallón)                                 11
Palá (Lenguado)                                      727
Sard (Sargo)                                           304
Lliri (Anjova)                                            147
Llobarro (Lubina)                                      64
Mabre (Herrera)                                       149
Pagell (Pagel, Breca)                              358
Lluç (Pescadilla, Merluza)                           8
Rap (Rape)                                             383
Aspet (Espetón)                                         3
Rom empetxinat (Rodaballo)                      2
Jurioles (Rubios)                                      36
Moll (Salmonete)                                      44
Morralla (Serranos, etc)                              3
Mero (Cherna)                                           2

Letxa (Serviola, P. limón)                          6
Bacoreta (Canutera)                                  30
Sorella (Jurel real)                                     2
Llises ( Lisa, Mújol)                                233
Pagre (Pargo)                                          83
Biso (Estornino)                                        2
Roncador (Roncón)                                  9
Rata (Miracielo)                                       20
Palometa (Palometón)                              3
Tigre (Lenguado portugués)                      4
Corva (Corvallo)                                      48
Mamona (Brótola de fango)                      2
Déntol (Dentón)                                       78
Palomida (Palometa blanca)                    84
Vidriá (Mojarra)                                      126
Salpa (Salema)                                         11

Rom (Rémol, Rombo)                               42                                                           ______             
Total...................................             4.003
CRUSTACIS: 
Cranc (Cangrejo)                          1
Galera (Estomatoideo)                                24
Llagosta (Langosta)                                    28                                                              ____
Total......................................             53
MOL·LUSCOS:
Calamars (Calamares)                                   4
Sipia (Sepia)                                          1.322
Pop roquer (Pulpo roquero)                    2.212
Cargol punxent (Caracol,Cañailla)                47
                                                            ______
       Total……………………              3.585
Total Tremall i d’Altres Arts.....       7.641
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Presentación Club Bàsquet Gil Comes Vinaròs Servol 
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¡Feliz Navidad!

C/ Socorro, 9 
Tel. 964 45 29 15 
VINAROS

CORSETERÍA - LENCERÍA
MEDIAS - PIJAMAS - UNISEX
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REQUISITS
Activitat per a xiquets nascuts 2009/2010 i 2007/2008

Compromís total de participació en les 4 jornades:

28 GENER (PENÍSCOLA) • 11 FEBRER (VINARÒS)
25 MARÇ (BENICARLÓ) • 6 MAIG (ALCALÀ DE XIVERT)

INSCRIPCIONS
Del 7 de desembre al 12 de gener en les oficines del Cme de 9 a 14 hores, de dilluns a divendres

Els ajuntaments de Vinaròs, Benicarló, Peníscola i Alcalá de Xivert
organitzen de forma gratuïta unes trobades multiesportives

perquè els xiquets gaudeixin de l’esport amb altres poblacions.

QUÈ OFERIM?
Activitat totalment gratuïta

4 Jornades esportives (una en cada població)
Transport • Samarreta • Monitors Cme

Este sábado 17  el Club Taekwondo Atencia participó en el TROFEO DE NAVIDAD en L'Alcora DE 
SALTS , PUMSES y COMBAT .Los competidores Pol Panisello ORO y Eric Atencia, Berta Agustin , 
Adrià Rovila ,Agusti Serna  BRONCE .
En la  Modalidad de exhibición  en técnica ORO en saltos y ORO pumse  Marc Forcadell  y como 
no felicitar a Edgar Pérez , Axel Muñoz , Adrian Apostol , Leo Membrado ,Robert Gabriel , Joel 
Giménez, Anna Bel , Mireia Agustín , Mariona Martínez  , Sergio Romero , Sergio Beltrán , Kevin 
Baena , Gerard Muñoz i Eric Galán que van ganar medalla. Felicidades a todos

TAEkWONDO.  Club Taekwondo Atencia Vinaròs

Trofeo de Navidad en l’Alcora

El sábado día 10 de diciembre tuvo lugar la 
última de las pruebas del calendario social de 
pesca del Club Náutico Vinaròs 2016, siendo 
en la modalidad de pesca de cefalópodos. 
Las condiciones meteorológicas no fueron 
las óptimas para tener un buen día de pesca, 
pero a pesar de ello todas las embarcaciones 
participantes obtuvieron su pequeña 
recompensa. A las 13 horas se daba comienzo 
el pesaje de las capturas, para conocer a los tres 
primeros clasificados y la pieza mayor.

Especies capturadas: Sepia
 
CLASIFICACIÓN de la PRUEBA:
1ºCAROLA   Juan Fco. Serra Fresquet      2,590 kg
2ºAUDAZ     Gilberto Ferré Tomás             2,500 kg 
3ºADELIN     Víctor Febrer Pascual            1,440 kg
 
GANADOR PIEZA MAYOR
1º ADELIN       Víctor Febrer Pascual 0,420 kg

CLASIFICACIÓN GENERAL LIGA 2016
1º ADELIN        Víctor Febrer Pascual 
2º AUDAZ        Gilberto Ferré Tomás 
3º CUBEÑO     Alberto Sebastià Sebastià

PESCA.  Club Nàutic Vinaròs

6º Open Social cefalópodos
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Primer partido 2a vuelta, veníamos de ganar en 
Villareal y necesitábamos dar un pasito más.
Empieza el partido contra el Tatami RC, equipo que 
viene con los justos, pero seguro que a dar guerra.
El primer tiempo igualado, casi podríamos decir 
que hasta lo controlamos, pero en el minuto 35'... 
ensayo de Tatami. 0-5
Empieza la 2a parte y los Barbarians Vinaròs-
Amposta no dan tregua. Se aprovechan del 
esfuerzo del 1er tiempo realizado por el Tatami, 
pero también destacar que el Barbarians está 
jugando "lindo-chapó-genial", fruto de ello 1er 
ensayo de dani 5-5.
Al momento llegamos a su veintidós varias veces, 
pero solo sacamos 3 puntos de un golpe de castigo 
8-5.
Tenemos al Tatami sobre las cuerdas y 5 minutos 

antes del pitido final Ferri vuela por la banda y 
consigue el 2 ensayo!!!!!
Victoria trabajada y se empieza a notar los entrenos 
conjuntos.
Grandes Taus Grandes Vinaròs

Seguimos por el buen camino
Barbarians Vinaròs-Taus 13
Tatami Rc - 5
Ahora semana que viene nos espera universitario 
de Tarragona en Amposta y el 14 de Enero Rugby 
Club Alzira en Vinaros

Victoria del Barbarians 
Vinaròs Taus

El domingo 11 de diciembre, se celebró en los 
locales de la Penya Barça de Vinaròs, la última 
ronda del campeonato comarcal del Baix Maestrat.
La emoción se centraba en las primeras mesas, 
donde el resultado entre "Chapu" Gutiérrez y 
"YeYé" Martínez decidiría el campeón del torneo. A 
priori Yeye tenía todo el viento a su favor. Su mayor 
ranking, su medio punto de ventaja (unas tablas 
le servían), así como su mayor solvencia de juego 
en las anteriores partidas. Pero estaba claro que 
Chapu no se lo iba a poner fácil. Y así fue, Chapu 
salió con ligera ventaja de la apertura, que no supo 
mantener y terminó siendo derrotado en un difícil 
y complicado medio juego.
Figueredo por su parte finalizó subcampeón del 
torneo al vencer al joven y cada vez más duro 
jugador, Diego Zafra.
En relación a los galardonados del torneo, quedó 
finalmente de la siguiente forma:
Clasificación General:
1º Ye Yé Martínez (Vinaròs) 6.5 puntos 2º Juan José 
Figueredo (Vinaròs) 5.5 puntos 3º Chapu Gutiérrez 
(Benicarló) 5 puntos 4º Vicent Ferrer (Benicarló) 5 
puntos 5º Ximo Sanz (Vinaròs) 5 puntos
Categoría Sub-16
1º Pau Morales (Vinaròs) 5 puntos, 2º Diego Zafra 
(Vinaròs) 4.5 puntos, 3º Marc Lavernia (Alcalá) 4.5 
puntos

Categoría Sub-12
1º Rubén Vinuesa (Vinaròs) 4 puntos, 2º David Teply 
(Benicarló) 4 puntos, 3º Albert Robles (Vinaròs) 3.5 
puntos
Categoría Sub-10
1º Andrés Fernández (Alcalá) 3.5 puntos, 2º Oscar 
González (Benicarló) 3.5 puntos, 3º Elsa Zafra 
(Vinaròs) 3 puntos

Enhorabuena a todos los premiados, y al resto de 
participantes en el torneo que semana a semana 
han ido acudiendo a esta cita. También agradecer 
desde aquí a la Penya Barça de Vinaròs así como al 
Círculo Mercantil y Cultural, por su desinteresada 
colaboración en las  rondas que nos cedieron 
gratuitamente sus locales de juego.

Yeyé Martínez, campeón del Campeonato Comarcal del Baix Maestrat 
ESCACS.   Club Ajedrez “Ruy Lopez” Vinaròs
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Rafa Marcos

TAEkWONDO.  Club Taekwondo Vinaròs

Tenim moltes ganes i il·lusió de donar-
vos una de les novetats per al 2017 i 
enfocant-lo de cara al primer duatló 
d'equips d'Almenara. 4 xiques triatletes 
del Club JijiJaja Vinaròs han sigut 
federades i formaran l'equip femení 
JijiJaja Vinaròs.
Pròximament també, direm els noms 
dels components dels diversos equips 
masculins que hem format per a la 
primera competició per equips del 
2017.

Gràcies Mireia Guardino, Ariana 
Reverter, Carla Ronchera i Gisela 
Sanz  per fer possible la creació del 
primer equip de Triatló femení. Sou les 
pioneres!
Desde el vostre Club donar-vos tot 
el nostre suport i desitjar-vos que 
disfruteu moltíssim!
I com no, gràcies a tots els patrocinadors, 
sponsors, col·laboradors, socis i 
simpatitzants. 
Vosaltres ens feu, dia a dia, MÉS GRANS!

TRIATLÓ.  Club Triatló Jiji-Jaja Vinaròs

Resultados
A. C. D. Benicense
C. D. Semprerapid 
VINARÒS C. F.
C. D. Benicasím
C. F. San Jorge 
C. F. Rafalafena
C. D. Vinroma
C F. Moro 

Jornada 14
C. F. Traiguera
C. D. Catí
Morella F. C.
C. F. Villafamés
C. D. Cabanes
Oropesa C. F.
C. D. Els Ibarsos
C. D. Onda "B"

Jornada 15
C. F. Traiguera
C. D. Catí
Morella F. C.
C. F. Villafamés
C. D. Cabanes
Oropesa C. F.
C. D. Els Ibarsos
C. D. Onda "B"

08/01/2017
C. D. Semprerapid 
VINARÒS C. F.
C. D. Benicasím
C. F. San Jorge 
C. F. Rafalafena
C. D. Vinroma
C F. Moro 
A. C. D. Benicense

Clasificación.
J. G. E. P. G.F. G.C. PTOS. DIF. G.

1 San Jorge 13 12 1 0 45 6 37 39
2 Els Ibarsos 13 8 3 2 34 15 27 19
3 Rafalafena 13 8 2 3 25 18 26 7
4 Villafamés 13 6 5 2 17 11 23 6
5 Vinroma 13 7 0 6 19 18 21 1
6 Catí 13 7 0 6 24 26 21 -2
7 Benicasím 13 6 2 5 26 21 20 5
8 Oropesa 13 6 1 6 21 21 19 0
9 Onda "B" 13 4 6 3 27 21 18 6

10 Morella 13 5 2 6 22 16 17 6
11 Moro 13 4 3 6 18 20 15 -2
12 Traiguera 13 4 3 6 19 29 15 -10
13 Cabanes 13 4 2 7 18 27 14 -9
14 Benicense 13 2 3 8 13 29 9 -16
15 Semprerapid 13 2 2 9 11 36 8 -25
16 VINARÒS 13 0 3 10 11 36 3 -25

A CAUSA DE LAS LLUVIAS, LA FEDERACIÓN VALENCIANA DE FÚTBOL, SUSPENDIÓ TODAS SUS COMPETICIONES.

El Club de Taekwondo Vinaròs celebró 
el pasado domingo día 18 de diciembre 
su puesta de largo, con una exhibición 
de combates, técnica y rompimientos, 
ante un numeroso público congregado 
en el Polideportivo municipal, con 
motivo del festival deportivo navideño 
del gimnasio System Sport. Participaron 
22 deportistas de edades comprendidas 
entre los 5 y los 17 años, que hicieron 
las delicias del público asistente con las 
habilidades y acrobacias propias de la 
modalidad de exhibición de este arte 
marcial.
La directiva del Club quiere agradecer 
a los responsables municipales de 
deportes su colaboración y apoyo en 
este acto, así como a la dirección del 
gimnasio System Sport por su soporte 
en los primeros pasos de esta entidad 
deportiva vinarocense.
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Matías Mestre Blasco
Comptatributs Global Assegurances, S.L.
Agencia de Seguros e inversiones

Plaza María Conesa, 1 - 12500 Vinaròs (Castellón)
Tel.: 96 445 31 12 - Fax: 96 445 04 84
Móvil: 685 828 173
E-mail: assegurances@comptatributs.com

Us desitgem

Bon Nadal!

El diumenge dia 18 de desembre 
es va celebrar en la Piscina Cervol 
de Vinaròs la 3ª jornada de la  Lliga 
de promeses Benjamí/Aleví on 
van participar els clubs Castalia 
Cs, C.N. Vila real, C.N. Benicarló i 
el C.N. Vinaròs amb un total de 
154 nadadors, instal·lació que 
per la quantitat de nadadors i 
acompanyats es va quedar menuda 
(com en totes les competicions). 
El C.N. Vinaròs va participar en 
32 nadadors de les diferents 
categoríes benjamí i aleví, sota la 
direcció del tècnic Isidro Martorell. 
Els nadadors benjamins van nadar 
la disciplina de 100 m. esquena i van 
ser: David Constantin, Franc Jaime, 
Sergi Forner, Jordi Stanciu, Ivan Roda, 
Joan Chavarria Santi Matamoros, Iker 
Mas, Vera Pérez, Sara Garcia, Arancha 
Canalda, Alejandra Ramírez, Ariana 

Mara,Gema Fibla, Júlia Muñoz, Lluna 
Bordes, Ona Leciñera i Candela 
Albuixech. Els resultats més destacats 
van ser per Andreu Jovani en 1'16''25; 
Dylan Martin en 1'30''14; Xavier 
Pagà en 1'30''86; Daniela Muñoz en 
1'29''47 i Mar Garcia en 1'33''61, amb 
les proves de relleus  4X100 Lliures 

femení van fer primeres en 5'45''84 i 
amb masculí segons en 5'09''64. 
En la categoría Aleví van nadar 
les disciplines de 200 lliures i 100 
esquena els nadadors van ser Hèctor 
Cervera, Ivonne Martínez, Ainhoa 
Canalda, Lucia Garcia, Aura Pérez 
i Ainhoa Garcia, els resultats més 

destacats van ser per ha Carla Bernial 
en 100 m esquena 1'16''92 i en 200 
m lliures 2'27''04; Martí Forner en 100 
m esquena 1'15''94 i en 200 m lliures 
2'26''19 i Pere Simó en 200 lliures 
2'24''90 amb la prova de relleus de 
4x100 m braça femení, van quedar 
les primeres en una marca de 6'11''39.

NATACIÓ.  Club Natació Vinaròs-Cala Montero

Tercera jornada Lliga Promeses Benjamí/Aleví 
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CURSOS D’INFORMÀTICA 
Inscripció oberta 
 
El Consell Municipal de Formació de Persones Adultes té preparada una programació de cursos 
d’informàtica molt completa per a la temporada gener –juny 2017.  

Els cursos tenen diferents durades i horaris. N’hi ha cursos per a iniciar-se en el món dels 
ordinadors (Introducció a la informàtica), i també en el de les tablets (diferenciats si tens una 
tablet Android o una Ipad). Cursos  per a ampliar els coneixements en el maneig d’internet i de 
les xarxes socials com facebook o twitter. Altres cursos més tècnics pretenen fer-nos més 
autònoms en el manteniment dels nostres equips, com el curs d’Instal·lació i manteniment 
d’ordinadors, o el curs de Seguretat informàtica. També durant el semestre estan programats 
cursos específics per a utilitats concretes com és el cas del curs de Retoc fotogràfic amb 
Photoshop,  el curs de Comptabilitat Informatitzada amb el programa Contaplus i el 
d’Informàtica per a viatjar.  

A més a més, com a novetat, està programat un curs de Disseny de formularis i gestió 
d’inscripcions en línia, amb l’objectiu de facilitar el treball a entitats i associacions.  

Els cursos tenen diferents preus en funció de la seua durada. Les persones jubilades tenen un 
50 % de descompte en els cursos programats específicament per a gent major. I les persones 
aturades tenen un 50% de descompte en els cursos d’Introducció a la informàtica, Internet i 
Comptabilitat. 

Les persones interessades poden inscriure’s a les oficines del Consell Municipal d’FPA, a l’antic 
col·legi Sant Sebastià (964 40 74 93) a partir del 9 de gener. La inscripció es tanca quan 
s’esgoten les places. Més informació a la web: www.epa.vinaros.es  

CURS / NIVELL CALENDARI HORARI PROFESSORAT 

Tauletes Android Del 10 de gener a l’11 d’abril Dimarts i dijous de 16.30 a 18h Míriam Buale 

Informàtica per a viatjar Del 12 de gener  al 18 de febrer Dimarts i dijous de 15 a 16.30h Míriam Buale 

Internet II Del 16 de gener al  20 de febrer Dilluns, dimecres i divendres de 16.30 a 18.30h Míriam Buale 

Introducció  a la  informàtica  Del 17 de gener  a l’11 d’abril Dimarts i dijous de 9.30 a  11.30 Eva Roig 

 Internet  i correu  electrònic per a gent major Del 23 de gener  al 24 de març  Dilluns, dimecres i divendres  de 9.30 a 11.30h Eva Roig 

Instal·lació i manteniment d’ordinadors Del 30 de gener  al 20 de març Dilluns, dimecres i divendres de 15 a 16.30h Rodrigo Roig 

Comptabilitat informatitzada: Contaplus elite Del 2  de febrer al 10 d’abril Dilluns, dimarts i dijous de  18.30 a 20.15h Ismael Carbó 

Xarxes socials: facebook, twitter Del 10 de febrer al 31 de març Dimecres i divendres de 18.30 a 20.15hh Eva Roig 
Disseny de formularis i gestió d’inscripcions en 
línia 

De l’1 de març  al 12 d’abril Dilluns, dimecres i divendres de 20.15 a 21.45h Javier Borràs 

Introducció  a la informàtica Per a gent major Del 2 de març  al 22 de juny Dimarts i dijous  de 15 a  17  Míriam Buale 

Photoshop : Retoc fotogràfic  Del 2 de març al 20 de juny Dimarts i dijous de 20.15 a 21.45h Eva Roig 

Seguretat informàtica Del 24 de març  al 8 de maig Dilluns, dimecres i divendres de 15 a 16.30h Rodrigo Roig 
 
 

 

SOCIETAT MUSICAL LA ALIANZA

Divendres 23 de desembre de 2016
20.00 hores

Auditori Municipal “V. Aiguals d’Izco”

CONCERT DE NADAL
PROGRAMA

Eolo, el Rey    Ferrer Ferran
 Trompeta solista: Marc Tolós Mateu
Bassi, la marioneta   Ferrer Ferran
 Tuba solista: Oscar Garcés Cabrera  
Autumn Soliloquy                                     James Barnes
           Oboe solista: Anna Criado Miralles
Il convegno A. Ponchielli   Clarinetes solistas: Lorena Ruíz González
          Victor Carbó Durán

A christmas carol fantasy

Mtro. Dtor.: José Ramón Renovell Renovell
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NADAL
VINAROS

BONES 
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2016
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Preu de l’entrada: 5 euros   
  w w w . j j c i n e m a . e s
Dilluns, dia de l’espectador: 4 euros 
(no s'apliquen els dies festius)C/ ÁNGEL Nº 10  -  VINARÒS

Próximamente

Cartelera

   w.w.w.jjcinema.es

                    ''CANTA''''CANTA''        

 

  

   Día,l’espectador dilluns4,€ no s’apliquen els díes festius

      Classificació: Tots els públisc

                                      PREU:   5€ PREU:   5€ 

DIJOUS:  Día:22   16:45:h – 19:00:h - 21:15:h 

DIVENDRES: Día:23   16:45:h – 19:00:h - 21:15:h

DIUMENGE:  Día:25   16:45:h – 19:00:h - 21:15:h 

DILLUNS:  Día:26   16:45:h – 19:00:h - 21:15:h 

DIMARTS:  Día:27   16:45:h – 19:00:h - 21:15:h

DIMECRES:  Día:28   16:45:h – 19:00:h - 21:15:h

Vols experimentar el que es sent 
al reversionar hits musicals 
amb el teu propi estil?
Estàs preparat per a mostrar 
a la gent tot el talent 
que tens a dintre teu?  

Informació:
A partir de 12 anys
Dates: dijous del 2 de març al 15 de juny. 
Horari: 18.00 a les 20.00 h.
Preu: 20€

Inscripció:
Casal Jove. C/Carreró
dij-div. 09:00 a 13:00 h / 17:00 a 21:00 h
dis. 09:00 a 13:00 h / 16:00 a 21:00 h
casaljove@vinaros.es

Una nova experiència musical i actoral aterra a la nostra ciutat
Un espai que no entèn d'etiquetes, sinò de passió, talent i art.

Benvingut al
Glee Club

Glee Club
Vinaròs
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ADICAE, Asociación de Usuarios de Bancos, Cajas y Seguros 

7 pasos para consumir de forma crítica y 
responsable y no caer en el consumismo del Black 
Friday, el Cibermonday o la Navidad.

La asociación de consumidores ADICAE 
recomienda en 7 sencillos pasos practicar un 
consumo crítico y responsable, planificado, 
inteligente y acorde a las posibilidades y 
necesidades reales, con el doble fin de conseguir el 
máximo ahorro sin caer en la euforia consumista, 
que puede conducir al endeudamiento.

1. PLANIFICACIÓN
El primer paso es realizar una lista de los artículos 
realmente necesarios y luego comparar precios para 
el mismo artículo hasta dar con el establecimiento 
donde lo comercializan en mejores condiciones.
Este ejercicio previo también facilitará comprobar 
si esos descuentos son reales o, de lo contrario, son 
falsas rebajas de precios que previamente se habían 
aumentado, así como descartar las empresas que no 
ofrezcan las debidas garantías.

2. PRESUPUESTO REALISTA
Antes de nada, hay que evaluar la capacidad de 
endeudamiento y comprobar que la suma de todos 
los préstamos y pagos fijos (hipoteca, luz...) no supere 
el 30% de los ingresos, de modo que las compras no  
comprometan esos gastos. Aparte, conviene reservar 
un colchón para gastos imprevistos del día a día. 
  A partir de ahí, delimitar cuánto nos queda para 
compras.

3. PREGUNTAR ANTES DE COMPRAR
Antes de realizar cualquier compra es importante 
preguntar al establecimiento si ofrece la posibilidad 
de  cambio o devolución del importe, ya que la Ley 
General para la Defensa de los Consumidores y 
Usuarios no le obliga a ello a no ser que lo ofrezca en 
su publicidad.  En caso de pedir o usar tiques regalo, 
vales de descuento o tarjetas de regalo, hay que 
asegurarse del plazo de vigencia y si hay limitaciones 
para su utilización. Además, siempre hay que exigir 

factura o tique de compra para poder ejercer sus 
derechos.

4. SE PUEDE DESISTIR
En las compras por internet ADICAE recuerda al 
consumidor que la ley le reconoce el derecho de 
desistimiento: devolver el bien adquirido en un 
plazo de 14 días naturales, contados a partir de la 
recepción del artículo.

5. ¡RECLAMA! ES TU DERECHO
En caso de reclamación, el Servicio de Atención al 
Cliente de la empresa debe resolverla a la mayor 
brevedad y en el plazo máximo de un mes desde que 
se presenta la reclamación. Si, transcurrido ese plazo, 
la queja no se ha resuelto de forma satisfactoria, el 
consumidor podrá acudir al sistema extrajudicial de 
resolución de conflictos, si la empresa esté adherida 
a esta vía, en cuyo caso está obligada a facilitar al 
usuario el acceso a este sistema. ADICAE ha puesto 
en marcha un proyecto para informar de estos 
mecanismos, como el arbitraje o la mediación, que 
son mucho más rápidos, eficaces y gratuitos que la 
vía judicial.

6. GARANTÍA POR LEY
En España todos los productos nuevos tienen al 
menos dos años de garantía. ADICAE recuerda que 
se podrán ejercer los derechos de reparación y 
sustitución del producto y de resolución y rebaja del 
precio cuando el producto no haya sido conforme 
con el contrato. Los artículos de segunda mano 
cuentan con una garantía mínima de un año, y si 
no se especifica así será de dos años. No se permite 
el cambio del producto por otro similar, pero sí la 
reparación, la rebaja del precio o la devolución del 
dinero.

7. EVITAR LA FINANCIACIÓN A PLAZOS
ADICAE recomienda evitar las supuestas 
‘facilidades’ que las empresas promocionan para 
financiar a plazos las compras, opción que, una 
vez cumplidos los anteriores pasos, no debería ser 

necesaria. Recuerda que las rebajas pueden ser una 
oportunidad para comprar aquellos productos o 
servicios que realmente necesitemos, pero no para 
generar deudas innecesarias.
Pero, si financiar la compra resulta imprescindible, 
es preferible recurrir al préstamo de un familiar o un 
conocido, que estará libre de intereses. Si se acude 
a una entidad de crédito, hay que solicitar la menor 
cantidad posible para devolverla cuanto antes y así 
pagar menos intereses, pues estos aumentan de 
forma desproporcionada cuanto más se fragmenta 
el pago. 
ADICAE recuerda que no hay que pedir ningún 
crédito si no se ha comprobado antes que se podrá 
afrontar sin problemas su pago con intereses 
incluidos, a pesar de que, campañas publicitarias, 
de grandes superficies comerciales animen al 
consumismo compulsivo a costa del crédito.
Hay que mostrar especial atención a la letra pequeña, 
donde las grandes empresas suelen camuflar la 
TAE. ADICAE también advierte del pago aplazado 
mediante la modalidad ‘revolving’ de tarjetas de 
crédito, emitidas por bancos, cadenas de distribución 
o supermercados. Bajo el cebo de una tarjeta 
‘gratuita’ y de supuestos descuentos en tiendas, 
grandes superficies, gasolineras, etc., el consumidor 
se encuentra con la obligación de pagar a plazos 
un crédito con TAE que van del 21% al 30%. Por eso, 
las tarjetas ‘revolving’ deben emplearse para pagos 
puntuales y el menor número de cuotas posible, ya 
que, cada abono aplazado se destina a los abusivos 
intereses, sin que apenas se amortice capital, lo que 
eterniza la deuda e incrementa su coste.
ADICAE alerta del auge de las empresas de créditos 
rápidos y microcréditos, ajenos en su mayoría, a toda 
supervisión y regulación. Estas vías de financiación 
llegan a imponer TAE de usura: con intereses que 
rondan el 3.500% o el 4.500%. Pedir otro crédito para 
financiar el primero, ser perseguido por empresas de 
recobro, entrar en listas de morosos, perder todo el 
patrimonio... son algunas de las consecuencias a las 
que puede llevar el impago de un crédito.
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ANUNCI: 

Que s'ha aprovat l'oferta de Venda no 
sedentària per a l'any 2017, per decret 
d'alcaldia de data 16 de desembre de 
2016, núm. 2776-2016, rectificat per 
Decret d'alcaldia de data 20 de desembre 
de 2016, núm. 2794-2016

Primer: Aprovar l'oferta d'autoritzacions 
per a la venda no sedentària en mercats 
ocasionals i de parades aïllades per al 
període 2017, d'acord amb el següent: 

MERCATS OCASIONALS

SANT ANTONI
Data: el 17/1/17
Lloc: Ermita de Sant Sebastià 
Productes: VARIS 
Es consideraran prioritaris els productes 
alimentaris naturals tradicionals i els 
artesanals de fabricació pròpia típics de 
la zona. 
Places vacants: 4 i 2 (parades per a 
entitats i institucions sense ànim de lucre 
amb fins benèfics)
Horari: de 8.00 h a 18.00 h 
Termini de presentació de sol·licituds: 
Des de la data de publicació fins al 
30/12/2016

SANT SEBASTIÀ
Data: el 20/1/17
Lloc: Ermita de Sant Sebastià 
Productes: VARIS 
Es consideraran prioritaris els productes 
alimentaris naturals tradicionals i els 
artesanals de fabricació pròpia típics de 
la zona.
Places vacants: 7
Horari: de 6.00 h a 20.00 h 
Termini de presentació de sol·licituds: 
Des de la data de publicació fins al 
30/12/2016

MERCAT DE LA CERVESA ARTESANA
Data: 15/07/17
Lloc: Plaça San Valent 
Productes: cervesa artesana
Places vacants: 8 parades 
Horari: de 18.00 h a 24.00 h
Termini de presentació de sol·licituds: 
1/5/2017 al 31/5/2017

MERCAT DE PRODUCTES D'ARTESANIA 
«ESTIU»
Data: del 21/6/17 fins 31/8/2017
Lloc: Passeig de Fora del Forat
Productes: Artesania i manualitats
Places vacants: 25 (4 m x 1 m)
Horari: de 18.00 h a 24.00 h
Condicions autorització: Atesa la 
ubicació del mercat en zona de servitud de 
protecció del domini marítim i terrestre, 
l'autorització estarà condicionada a 
l'obtenció per part de l'Administració 
competent de la corresponent 
autorització.
Termini de presentació de sol·licituds: 
01/3/2017 al 31/3/2017

MERCAT DE PRODUCTES D'ARTESANIA 
«HIVERN»
Data: del 16/12/2017 fins al 6/1/2018
Lloc: Plaça Sant Valent
Productes: Artesania i manualitats
Places vacants: 4 (4 m x 1 m)
Horari: de 9.00 h a 19.00 h
Termini de presentació de sol·licituds: 
01/11/2017 al 30/11/2017

MERCAT DE NADAL

Data: de l'1/12/17 fins 10/12/17
Lloc: Plaça Sant Valent o a determinar per 
l'Ajuntament
Productes: Tradicionals del Nadal 
(torrons, dolços i aliments de Nadal, 
decoració nadalenca, figures de pessebre 
i altres relacionats amb el Nadal).
Condicions especials: Poden participar 
en el Mercat de Nadal comerciants 
detallistes i empreses de serveis que 
tinguen un establiment obert al públic en 
alguna localitat amb llicència d'obertura 
del municipi en què estiga ubicat i els 
artesans en possessió del DECA. 
Places vacants: 10 
Horari: de 10.00 h a 20.30 h
Termini de presentació de sol·licituds: 
1/10/2017 al 30/10/2017

PARADES AÏLLADES EN UBICACIÓ FIXA
1.- Autoritzacions anuals:
PARADA DE VENDA DE XURROS I 
MASSES FREGIDES

Període: Es considerara com anualitat de 
l'1/1/2017 al 31/12/2017
Lloc: Passeig Colom
Places vacants: 1
Horari: Caps de Setmana i festius 
Condicions especials: la instal·lació per 
a la venda haurà de garantir que compta 
amb un sistema que minimitze l'emissió 
de fums i soroll atesa la zona on s'ubicarà 
la parada. Així mateix estarà obligat a 
desmuntar la parada en finalitzar cada 
ocupació (cada cap de setmana i festiu) 
en que s'autoritza la venda deixant 
expedit l'espai utilitzat i haurà d'ubicar-se 
en el lloc indicat per la policia local quan 
existisquen circumstancies que així ho 
requerisquen, per exemple la celebració 
d'activitats culturals, civils o socials a la 
zona.
Horari: de 8:00h  a 22:00h
Termini de presentació de sol·licituds: 
Des de la data de publicació fins al 
30/12/2016

2.- Autoritzacions ocasionals:
2.1.- PARADES DE XURROS I MASSES 
FREGIDES PER AL CARNAVAL 
Productes: xurros, masses fregides i 
cuites, torrons i frankfurts 

Lloc: Immediacions del recinte del 
Carnaval (Passeig Fora del Forat i 
Avinguda de l'Atlàntic) 
Data: del 17/2/2017 al 27/2/2017 
Places vacants: 8 
Horari: s'ajustarà a l'horari autoritzat per 
al recinte de Carnaval
Termini de presentació de sol·licituds: 
Des de la data de publicació fins al 
30/12/2016

2.2.- PARADA DE VENDA DE XURROS I 
MASSES FREGIDES PER A L'ESTIU
Període: del 15 de juny al 15 de setembre 
de 2017
Lloc: Passeig de Fora del Forat 
Places vacants: 1
Condicions especials: la instal·lació per 
a la venda haurà de garantir que compta 
amb un sistema que minimitze l'emissió 
de fums i soroll atesa la zona on s'ubicarà 
la parada. Així mateix haurà d'ubicar-se 
en el lloc indicat per la policia local quan 
existisquen circumstancies que així ho 
requerisquen, per exemple la celebració 
d'activitats culturals, civils o socials a la 
zona.

Horari: de 8:00h  a 22:00h
Termini de presentació de sol·licituds: 
Del 1/3/2017 fins al 31/3/2017

2.3.- PARADA DE VENDA DE GELATS
Període: Des de l'1 de juny fins 30 de 
setembre de 2017
Lloc: Plaça Ajuntament i zona estàtua 
Costa i Borràs 
Places vacants: 1
Productes: granissat, orxata i gelats
Horari: de 10:00h  a 22:00h
Termini de presentació de sol·licituds: 
1/3/2017 al 31/3/2017

2.4.- PARADA DE VENDA DE CASTANYES 
I MONIATOS
Data: De l'1 d'octubre de 2017 fins 31 de 
gener de 2018
Lloc: Plaça Sant Agustí i Plaça Parroquial
Productes: castanyes i moniatos
Places vacants: 2
Horari: de 16:00h  a 22:00h, que podrà ser 
ampliat en dates festives o esdeveniments 
especials prèvia comunicació.
Termini de presentació de sol·licituds: 
1/08/2017 al 31/08/2017

2.5.- PARADA DE XURROS I MASSES 
FREGIDES PER HALLOWEEN O 
CASTANYADA
Data: del 31/10/2017
Lloc: Plaça Parroquial
Productes: xurros, masses fregides i 
cuites
Places vacants: 1
Horari: de 16:00h  a 24:00h
Termini de presentació de sol·licituds: 
Del 1/8/2017 fins al 31/08/2017

2.6.- PARADA DE TORRONS 
Data: 7, 14, 21 i 28 de desembre de 2017
Lloc: Inici del Passeig de Fora del Forat 
Productes: torrons
Places vacants: 2 
Horari: de 8 a 14.00 h
Termini de presentació de sol·licituds: 
Del 1/10/2017 fins al 31/10/2017

2.7.- PARADES DE VENTA DE 
PRODUCTES TAURINS
Lloc: Enfront de la Plaça de bous
Productes: els relacionats amb el mon 
taurí
Places: 2
Horari: període comprés entre dues hores 
abans i desprès de l'acte taurí
Termini de presentació de 
sol·licituds:com a mínim 15 dies abans 
de l'acte taurí

Segon: En cap cas els llocs de venda 
dificultaran el tràfic rodat o la circulació 
de vianants, ni generaran risc per a la 
seguretat ciutadana.
Queda prohibida la instal·lació de llocs 
aïllats a la sortida d'edificis públics i 
d'altres establiments d'afluència massiva 
de públic.
La ubicació final de les parades estarà 
condicionada a l'informe de la Policia 
Local i dels Serveis Tècnics Municipals.

Tercer: Les sol·licituds s'hauran de 
presentar dins dels terminis indicats en 
aquesta oferta de conformitat amb el 
que estableix l'art. 21 de l'Ordenança 
reguladora de la venda no sedentària 
al municipi de Vinaròs, juntament amb 
l'ingrés de la taxa corresponent. El model 
de sol·licitud i el model de declaració 

responsable, es podran recollir en 
l'Oficina d'Informació i Atenció a la 
Ciutadania (OIAC) o en el Departament 
de Governació ubicat en el Edifici del 
Pirulí ubicat en la Plaça de Sant Telm, 5.

En cas que resulten vacants, el 
interessants podran presentar sol·licitud 
d'acord amb el procediment previst a 
l'Ordenança Municipal, sent adjudicats 
els llocs per ordre de sol·licitud i atenent 
a les condicions establertes en aquesta 
convocatòria, des del termini de la 
resolució d'atorgament i fins a cinc 
dies hàbils abans de l'inici del termini 
d'ocupació previst.

Quart: Per a la venda de productes 
alimentaris caldrà ajustar-se a l'establert 
en l'art. 31 de l'Ordenança i es requerirà 
comptar amb:
-Carnet de manipulador d'aliments
-Autorització de l'autoritzat sanitària 
competent relatiu al compliment dels 
requisits higiènics i sanitaris i de protecció 
dels consumidors que establisquen 
les reglamentacions específiques 
relatives a les condicions dels productes, 
instal·lacions i vehicles de transport i 
venda.
-Certificat expedit per tècnic competent 
relatiu a la solidesa i seguretat de les 
instal·lacions utilitzades per a l'exercici de 
venda.
 
Quint: Les autoritzacions s'atorgaran 
per Decret de l'Alcalde, mitjançant 
concurrència competitiva, atenent a la 
puntuació que resulte de l'aplicació del 
barem de mèrits següent:
·         Experiència demostrada en l'exercici 
de la professió que assegure la correcta 
prestació de l'activitat comercial. Aquesta 
experiència pot acreditar-se entre d'altres, 
per mitjà de certificats emesos pels 
ajuntaments on s'haja exercit la venda, a 
raó de 0,5 punts per any complet, fins un 
màxim de 4 punts.
       En cas d'empat en la puntuació 
obtinguda es dirimirà a favor de la 
persona sol·licitant de més edat.

Sext: Amb les persones sol·licitants que 
hagen quedat exclosos s'elaborarà una 
llista de suplents per al supòsit que s'hi 
produïsquen vacants durant el període de 
vigència de les autoritzacions atorgades.

Sèptim: L'organització i distribució 
dels llocs es realitzarà conforme el 
procediment indicat a l'article 23 de 
l'ordenança:
a) L'Ajuntament ha de determinar la 
ubicació dels llocs que seran objecte de 
distribució.
b) Les persones seleccionades han de 
procedir a l'elecció dels diferents llocs, 
d'acord amb l'orde de puntuació obtingut 
en el corresponent procés de selecció.
c) L'Ajuntament podrà assignar 
directament determinades parades que 
per les seues característiques singulars 
requerisquen una ubicació concreta.
A aquest efecte, l'Ajuntament, en 
la resolució d'atorgament de les 
autoritzacions, convocarà les persones 
interessades a un acte públic per a 
l'adjudicació dels llocs de venda existents 
i especificarà el dia i hora en què tindrà 
lloc.
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REGIDORIA DE POLÍTICA SOCIAL, IGUALTAT I DISCAPACITAT

TRAMITACIÓ DE LA TARGETA DAURADA
Es comunica a les persones interessades a obtenir la targeta daurada per poder 
accedir al transport públic urbà de manera gratuïta,  que el proper dia  que es 
durà a terme la seva tramitació serà el  dia 27 de gener de  2017

Requisits:

- Estar empadronat a Vinaròs.
- Tindre 65 anys complits
- Presentar el DNI original.

Lloc: Regidoria de Política Social, Igualtat i Discapacitat
Pl. de Sant Antoni, 19-planta baixa
Horari: de 10’00h. a 13’00h.

 

AJUNTAMENT DE VINARÒS, informa:

HORARI DE LES CELEBRACIONS DE LA NIT DE NADAL,  DIA DE CAP D'ANY/ 
ANY NOU

D'acord amb el que disposa l'article 2.3 i 2.4 del Decret 21/2015, de 22 de desembre, 
del president de la Generalitat, pel qual es regulen els horaris d'espectacles públics, 
activitats recreatives i establiments públics per a l'any 2016, s'estableix: 

«Article 2. Tres: Els espectacles, establiments públics i activitats recreatives, inclosos 
en l'àmbit d'aplicació d'aquest decret, podran prolongar l'horari de tancament durant 
el  Dia Cap d'Any/ Any Nou en 90 minuts, sobre l'establit en l'apartat 1 d'aquest 
article.

Article 2. Quatre: Els espectacles, establiments públics i activitats recreatives, inclosos 
en l'àmbit d'aplicació d'aquest decret, podran prolongar l'horari de tancament en  60 
minuts, sobre l'establit  en  l'apartat  1 d'aquest  article,  en la  data següent:es dates 
següents: 

- Dia 24 de desembre, Nit de Nadal

(...)”

Als efectes oportuns.

DOCUMENT FIRMAT ELECTRÒNICAMENT 
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    PRÒXIMS CURSOS D'INFORMÀTICA        
 

CURS 
DURADA PERÍODE HORARI FORMADORA 

 
PREU 

TAULETES ANDROID  
(Utilització de tauletes Android per a persones sense 

coneixements informàtics) Grup J 
40h Del 10 de gener 

a l’11 d’abril 
Dimarts i dijous  
de 16.30 a 18h Míriam Buale 

 

General:54 € 
Socis: 49.70 € 

 

INFORMÀTICA PER A VIATJAR  
Recursos a internet sobre mapes, reserves, bitllets, 

traductors... 
21 h Del 12 de gener  

al 18 de febrer 
Dimarts i dijous  
de 15 a 16.30h Míriam Buale 

 

General:28.35 € 
Socis: 26.10 € 

INTERNET II: descàrregues, youtube, serveis de google 
(maps, drive...) 

Grup F 
30h Del 16 de gener 

al  20 de febrer 

Dilluns, dimecres i 
divendres 

de 16.30 a 18.30h 
Míriam Buale 

General:40.50 € 
Socis: 37.25 € 
(aturats 50%) 

INTRODUCCIÓ  A LA INFORMÀTICA  
Grup B   

50h Del 17 de gener 
 a l’11 d’abril 

Dimarts i dijous  
de 9.30 a  11.30 Eva Roig 

General:67.50 € 
Socis: 62.10 € 
(aturats 50%) 

 INTERNET  I CORREU  ELECTRÒNIC PER A GENT 
MAJOR- Grup O 

50 h Del 23 de gener 
 al 24 de març  

Dilluns, dimecres i 
divendres  

 de 9.30 a 11.30h 
Eva Roig 

 

General:67.50 € 
Socis: 62.10 € 
( jubilats 50%) 

 

INSTAL·LACIÓ I MANTENIMENT 
D’ORDINADORS 30h Del 30 de gener  

al 20 de març 

Dilluns, dimecres i 
divendres  

de 15 a 16.30h 
Rodrigo Roig General:40.50 € 

Socis: 37.25 € 
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COMPTABILITAT INFORMATITZADA:  
contaplus elite 50h Del 2  de febrer 

al 10 d’abril 
Dilluns, dimarts i dijous  

de  18.30 a 20.15h Ismael Carbó 

 

General:67.50 € 
Socis: 62.10 € 
(aturats 50%) 

 

 
 

XARXES SOCIALS: facebook, twitter 
Grup H 

24h Del 10 de febrer 
al 31 de març 

Dimecres i divendres 
de 18.30 a 20.15hh Eva Roig 

 

General:32.4 € 
Socis: 29.80 € 

 

DISSENY DE FORMULARIS I GESTIÓ D’INSCRIPCIONS 
EN LÍNIA 

30h De l’1 de març  
al 12 d’abril 

Dilluns, dimecres i 
divendres 

de 20.15 a 21.45h 
Javier Borràs 

 

General:40.50 € 
Socis: 37.25 € 

 
INTRODUCCIÓ  A LA INFORMÀTICA  

PER A GENT MAJOR– Grup  M 
60 h Del 2 de març  

al 22 de juny 
Dimarts i dijous  

de 15 a  17  Míriam Buale 

 

General:81 € 
Socis: 74.50 € 
(jubilats 50%) 

PHOTOSHOP 
Retoc fotogràfic i tractament de la imatge amb 

ordinador 
45h Del 2 de març 

al 20 de juny 
Dimarts i dijous  

de 20.15 a 21.45h Eva Roig 

 

General:60.75 € 
Socis: 55.90 € 

 

 
 
 
 

Inscripcions al Consell Municipal de Formació de Persones Adultes 
Antic col·legi Sant Sebastià  

Tel. 964 40 74 93 consell.fpa@vinaros.es 
www.epa.vinaros.es 

Matins: dilluns, dimarts, dimecres i divendres d’11 a 14h 
Tardes: Dijous de 17 a 20h 
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PUBLICITAT

ANIVERSARIS

País Valencià, 11         VINARÒS         t. 964 45 56 60

Financiación hasta 24 meses sin intereses. Consulta las condiciones de pago

Distribuidor 
oficial

http://www.pcbox.com
Conócenos en

¡Navidades llenas
de Regalos
e ilusión!

de venta a
‘Els Diaris’

NOVEDAD
del llibre d’història de Vinaròs

Ramon Puig Puigcer-
ver (1944), a banda de 
multitud d’articles publi-
cats en la premsa local, 
gairebé sense interrupció 
des de 1969, és autor de: 

A cavall de la Utopia. 
Alcanar (1905-1939), 
Cossetània 2001

Els corcs de la 
Restauració, 
Universitat Jaume I, 
2005

“El bienni reformador 
a les comarques 
septentrionals de 
Castelló (1931-1933), 
en Castelló al Segle XX, 
Rosa Monlleó (ed.), 
Universitat Jaume I, 
2006

Autoritaris, Catòlics i 
Republicans. Vinaròs 
(1923-1931), 
Universitat Jaume I, 
2009

Agustí Comes Pablo, 
el mestre (1921-2010), 
Amics de Vinaròs, 2011

Col·lecció: “Història de 
Vinaròs del 1876 al 1939”
Ramon Puig Puigcerver 

VOLUMS PUBLICATS

LA RESTAURACIÓ 1
El regnat d’Alfonso XII. 
Vinaròs. (1876-1885)

LA RESTAURACIÓ 2
La regència de Maria 
Cristina. 
Vinaròs (1885-1902)

LA RESTAURACIÓ 3
El regnat d’Alfonso XIII. 
Vinaròs. (1902-1909)

LA RESTAURACIÓ 4
El regnat d’Alfonso XIII. 
Vinaròs. (1909-1918)

Vinaròs 1909-1918

R
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La

antinea

Ramon Puig Puigcerver

Amb el pensament, el cervell es relaciona amb el cos i, 

plegats, generen sentiments, sensacions i estats d’ànim segons 

la interpretació que fem de la realitat externa. Si la idea que 

tenim del món no va més enllà del passat més immediat, tot 

els intents de millorar-lo quedaran en canvis de forma amb 

el mateix contingut. Però si tenim la possibilitat de retrocedir 

en el temps per conèixer estructures de convivència social 

contraposades al model que ens han imposat, entendrem 

millor els aspectes negatius del present, podríem començar 

a canviar-lo i preparar el futur amb l’absoluta seguretat que 

seria millor en tots els aspectes.

Tot té una explicació senzilla. Si refl exionem amb conei-

xement de causa, ens adonarem que l’origen dels problemes 

no són les persones, els polítics, l’ambició o la demagògia, 

ja que corrupció, atur, guerres, misèria, atemptats, malalties 

cròniques, amors i desamors, són la sang que corre per les 

venes del sistema. L’Estat és un monstre insaciable que per 

sobreviure ha de fagocitar-ho tot, mentre que els qui formem 

el poble som creadors de tota la riquesa que li assegura —

cada vegada en més quantitat— l’obtenció de recursos per 

competir amb els altres estats, fi ns al punt de posar en perill 

la condició humana i convertir-la en esclava.
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agenda

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca (Vinaròs) 600 600 333

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19.00 h. 
Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 12.00 i 19.00h.
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Diumenge: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.25, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Dissabtes: 6.55, 13.15 i 17.15 
Diumenges i festius: 6.55, 15.30, 17.15, 19.30
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 7.45, 11.00, 16.30  i 21.30 
Diumenges i festius: 11.00, 15.00, 19.30  i 21.30. 
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
 CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO
 VINARÒS-MADRID

 MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 912 722 832 · AUTO RES

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30

 SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 11.00 i 15.45

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.20, Castelló 9.25, València 10.45
Dissabtes: Vinaròs 7.20, Castello 9.25,València 10.35
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.15, Vinaròs 16.45
Dissabtes: , València 14.15, Castello 15.15,Vinaròs 16.45
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.45, 7.00, 7.45, 8.45, 9.45, 10.45, 
11.45, 12.45, 13.45, 14.45, 15.30, 15.45, 16.45, 17.45, 18.45, 
19.45, 20.45
Dissabtes, Diumenges i festius: 7.00, 7.45, 8.45, 10.45, 11.45, 
12.45, 15.30, 16.45, 17.45, 19.15, 21.45*(aquest últim només 
dissabtes) 
 TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.10, 7.00, 8.00, 9.00, 10.00, 10.30, 11.00, 
12.00, 13.00, 14.00, 14.25, 14.45, 15.30, 17.00, 18.00, 19.00, 
19.05, 20.15, 21.15 i 23.15
Dissabtes, Diumenges i festius: 6.10, 7.00, 9.00, 10.00, 11.00, 
13.30, 14.00, 14.25, 15.00, 17.30, 19.00, 19.05, 21.00
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 16.45 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.00 i 6.45
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ

8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO
CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA (HORARI ESTIU)

 VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.35, 7.05, 7.20, 7.35, 7.50, 8.05, 8.20, 8.35, 9.05, 9.35, 10.05, 
10.35, 11.05, 11.35, 12.05, 12.35, 13.05, 13.35, 14.05, 14.35, 15.05, 
15.35, 16.05, 16.35, 17.05, 17.35, 18.05, 18.35, 19.05, 19.35, 20.05, 
20.35, 21.05, 21.35, 22.05, 22.35, 23.05, 23.35
*Els autobusos surten 5 minuts abans del Riu Servol

 PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 8.45, 9.15, 9.45, 10.15, 10.45, 11.15, 11.45, 12.15, 12.45, 
13.15, 13.45, 14.15, 14.45, 15.15, 15.45, 16.15, 16.45, 17.15, 17.45, 
18.15, 18.45, 19.15, 19.45, 20.15, 20.45, 21.15, 21.45, 22.15, 22.45, 
23.15, 23.45, 0.00, 0.15, 0.30, 0.45
. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 9.15, 
9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 18.25, 
19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 10.15, 
11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 19.25, 
20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 9.50, 
11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 12.00, 
13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 12.25, 
14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Llibertat): 
8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. Llibertat): 
9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

Parada: Av. Llibertat                         *Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’este horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704

24 desembre ROCA c. Sant Francesc, 6

25 desembre GUIMERÀ pl. Parroquial, 11

26 desembre ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)

17 desembre SANZ c. Pont, 83

18 desembre VALLS zona turística nord, 11

19 desembre MATEU c. Sant Francesc, 103

20 desembre TORREGROSA av. Llibertat, 9



O.P.: Carrer de Sant Cristòfol, 19
URBANA I:  Avinguda de Barcelona, 2

URBANA SANT JORDI:  Carrer de Sant Jaume, 51

El  divendres 6 de gener
arribaran els Reis d’Orient a

Caixa Vinaròs, a la plaça Cardenal Tarancón
a partir de les 11:30 h. del matí

Els desitgem Bon Nadal i Feliç Any Nou!


